
در دیدار صادق پور با فرمانده انتظامی استان قم مطرح شد

 کاهش سرقت دریچه های آب و فاضلاب در قم

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم:

فعالیت های معدنی دریاچه نمک 
آسیبی به محیط زیست نمی زند

چهار شنبه  11تیر 1399 9ذی القعده 1441   30ژوئن 2020   شماره 5065  سال بیست وسوم   2000 تومان

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:

افزایش پذیرش بیماران 
مشکوک به کرونا 
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»سرمست« به قرنطینه خانگی رفت

تست کرونای
 استاندار قم مثبت شد

صدور حکم اعدام برای زم

قائم مقام شهردار قم با بیان این که اصلاح بافت اطراف حرم بیش 
از چهارهزار میلیارد هزینه دارد، گفت: امیدواریم هرچه سریع تر 
تکلیف اراضی ۴۸ هکتاری پردیسان مشخص شود تا بتوانیم از این 
طریق به مجموعه مدیریت شهری کمک کنیم. ابراهیم معتمدی 
با اشاره به مشکل فرسودگی و مسائل پیرامون بافت اطراف حرم، 
اظهار داشت: از مجموعه اقدات شهرداری قم در پنج سال گذشته 
بخش عمده ای در ارتباط با همین مسأله است. قائم مقام شهردار 

قم با اشاره به سازی مسیرهای منتهی به حرم، خاطرنشان کرد: 

به  اشاره  با  قم  شهرداری  ترافیک  و  نقل  و  حمل  معاون 
درون  اتوبوس  خطوط  راه اندازی  برای  گسترده  درخواست های 
شهری، گفت: تمام خطوط درون شهری با رعایت پروتکل های 
بهداشتی راه اندازی می شوند. عباس ذاکریان با اشاره به اقدامات 
معاونت حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم در ایام کرونایی، اظهار 
داشت: کل سامانه های اتوبوسرانی به دلیل ابلاغی که از ستاد ملی 
و استانی داشتیم در ایام کرونایی فعالیت شان متوقف شد. معاون 

حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم افزود: در خصوص خطوط

قائم مقام شهردار قم :

اصلاح بافت اطراف حرم  چهارهزار 
میلیارد هزینه دارد

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم ؛

تمام خطوط درون شهری قم 
راه اندازی می شوند

8

در نظر دارد به استناد مجوز هیات مدیره سازمان، فروش چهار دستگاه پله برقی مستعمل را به شرح ذیل و 
بصورت مزایده عمومی به اشخاص حقیقی و حقوقی واجدالشرایط واگذار نماید. لذا متقاضیان می توانند جهت 
بازدید و اطلاع از شرایط دریافت و تحویل اسناد و شرکت در مزایده از تاریخ نشر آگهی به جز ایام تعطیل تا پایان 
وقت اداری )1۴/20( روز سه شنبه مورخه 1399/۴/2۴ به نشانی قم، بلوار غدیر، جنب تالار آرین، امورقرارداد 

های سازمان مراجعه و در صورت نیاز با شمارۀ تلفن 32425436  تماس حاصل فرمایند.
توضیحات : 

میزان سپرده شرکت در مزایده مبلغ )به عدد(: 375.000.000 ریال )به حروف(: سیصد و هفتاد وپنج 
میلیون ریال می باشد که شرکت کنندگان باید میزان سپرده شرکت در مزایده را بصورت ضمانتنامه بانکی با 
اعتبار سه ماه و به نام سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم یا فیش  واریز نقدی به حساب سپرده با شمارۀ 
100789426557 نزد بانک شهر شعبه میدان جهاد به نام سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم ارائه 

نمایند.
 هرگاه برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد. 

 هزینه کارشناسی و درج آگهی به عهده برنده مزایده می باشد. 
 سازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادها مختار است.

 پیشنهادهای رسیده ساعت 10:00 صبح روزچهارشنبه مورخه 1399/۴/25 در محل سازمان، در کمیسیون 
مزایده مطرح و پس از بررسی و کنترل اسناد، برنده مزایده اعلام خواهد شد. 

سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج است. 

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم 
اگهی مزایده عمومی )نوبت اول(

روزنامه

1

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم از اجرایی شدن 152 پروژه  آبخیزداری 
در سطح استان قم خبر داد. سید محمدتقی سجادی با اشاره به اهمیت فعالیت های 
منابع طبیعی در حوزه های مختلف اظهار داشت: در سال های 9۸ و 97 با توجه به 
یکی از دغدغه های مقام معظم رهبری بسیاری فعالیت های اداره کل منابع طبیعی به 
توسعه آبخیزداری اختصاص داده شد. وی برنامه های اداره کل منابع طبیعی را در حوزه 
آبخیزداری به صورت تفکیک  شده تشریح کرد و افزود: در سال 97 بیش از 700 میلیارد 

تومان در سطح کشور به پروژه های آبخیزداری اختصاص داده شد و در سال 9۸ به عدد

رئیس انجمن هنرهای تجسمیاستان قم با بیان اینکه بخش زیادی از آسیب 
کرونا به هنر قم قابل جبران نیست گفت: کرونا به هنر، هنرمندان و به ویژه 
آموزشگاه های فعال در رشته های مختلف هنری استان آسیب اقتصادی زیادی 
وارد کرد. علی سلطانی اظهارداشت: فعالیت آموزشگاه های هنری قم و همچنین 
مجموعه های فعال  در زمینه آموزش رشته های مختلف هنری در ایام شیوع کرونا 
به صفر رسید. وی، اظهار داشت: روند تعطیلی طولانی مدت فعالیت آموزشگاه 

های هنری که از ابتدای اسفندماه 9۸ شروع شده بود تا پایان خرداد ماه سال

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم:

۱۵۲ پروژه آبخیزداری در قم اجرا می شود
رئیس انجمن هنرهای تجسمی استان قم:

آسیب کرونا به هنر قم قابل جبران نیست 
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در نظر دارد فعالیت ذیل را از طریق برگزاری مناقصه عمومی به شرکت های واجد شرایط واگذار نماید.
بدینوسیله از کلیه شرکت های واجد صلاحیت دعوت بعمل می آید حداکثر تا تاریخ 99/04/۱4 جهت خرید و 
دریافت اسناد مناقصه از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir اقدام 
نمایند لازم به ذکر است کلیه مراحل مناقصه از طریق سامانه یاد شده انجام شده و لازم است مناقصه گران در صورت 
عدم عضویت قبلی در سامانه، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت 
در مناقصه محقق سازند. بدیهی است آخرین مهلت بارگزاری پیشنهادات حداکثر تا ساعت ۱9:00 روز سه شنبه 
مورخ 99/04/۲4 و زمان بازگشایی نیز طبق جدول زمان بندی اعلام شده، در سالن کنفرانس دستگاه مناقصه 
گزار خواهد بود و یک نفر نماینده مناقصه گران می تواند با ارائه معرفی نامه کتبی و معتبر در جلسه بازگشایی پاکات 

مناقصه حضور یابد.
مناقصه گر مکلف است معادل مبلغ اعلام شده تضمین معتبر بر اساس مفاد اسناد مناقصه )موارد ذکر شده در 

شرایط و اسناد مناقصه( به دستگاه مناقصه گزار تسلیم نماید.
به پیشنهادهای فاقد سپرده، سپرده های مخدوش و یا کمتر از میزان مقرر و نیز پیشنهادهای فاقد امضاء، مشروط و 

پیشنهادهایی که بعد از انقضاء مدت مقرر در فراخوان واصل می شود مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.
دستگاه مناقصه گزار در رد یا قبول یك یا تمامی پیشنهادها مختارمی باشد.

سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه درج گردیده است. 
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس : 021-41934 

 آدرس و تلفن دفاتر ثبت نام درسامانه:
1.  قم خیابان توحید بلوار شاهد جنب میدان امام حسین )ع( ابتدای بلوار جمهوری دفتر خدمات پیشخوان دولت 

)عادل کربلایی( 025-38904901
2.  قم میدان سعیدی پل نیروی هوایی نبش کوچه 1 ساختمان کیمیا دفتر خدمات پیشخوان دولت )ابوالقاسم فرخ 

زاد( 025-36703534
      جدول زمان بندی بازگشایی پاکات

اداره مناقصات و قراردادها -025-38818938 
  شناسه آگهی :۸92۸26      

شرکت توزیع نیروی برق استان قم 
آگهی مناقصه عمومی )طرح های تملک دارائی سرمایه ای( )نوبت دوم(

شرکت توزیع نیروي برق استان قم

مقام عالی دولت غیرحضوری امور استان را پیگیری می کند
دکترقدیر: حال عمومی ایشان خوب است

توصیه سرمست به مردم :
رعایت دستورالعمل های بهداشتی راجدی بگیرید

بیمارستان فرقانی و شهید بهشتی در حالت آماده باش  
برگزاری همایش ها و تجمعات باید به حداقل برسد

از مردم درخواست می کنیم به قم سفر نکنند
نظارت های بهداشتی باید بیشتر شود

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم از اجرایی 
شدن 152 پروژه  آبخیزداری در سطح استان قم خبر داد.

سید محمدتقی سجادی با اشاره به اهمیت فعالیت های 
منابع طبیعی در حوزه های مختلف اظهار داشت: در 
سال های 98 و 97 با توجه به یکی از دغدغه های مقام 
معظم رهبری بسیاری فعالیت های اداره کل منابع طبیعی 

به توسعه آبخیزداری اختصاص داده شد.
حوزه  در  را  طبیعی  منابع  کل  اداره  برنامه های  وی 
آبخیزداری به صورت تفکیک  شده تشریح کرد و افزود: 
در سال 97 بیش از 700 میلیارد تومان در سطح کشور به 
پروژه های آبخیزداری اختصاص داده شد و در سال 98 به 

عدد 1500 میلیارد تومان رسید.
قم سهم  استان  آبخیزداری  و  منابع طبیعی  مدیرکل 
استان را از بودجه اختصاص داده  شده به کشور در سال 
97 را 15 میلیارد تومان و در سال 98، 40 میلیارد تومان 
دانست و بیان کرد: با توجه به بودجه های که به حوزه 

محور  شد  داده  اختصاص  سال  دو  این  در  آبخیزداری 
پروژه ها مناطق مشرف  به شهر قم انتخاب شد.

وی مساحت اجرای پروژه های آبخیزداری در عرصه های 
ملی با مساحت یک  میلیون هکتار را  بیش از 300 هزار 
سد 15  پایین دست  حوزه  کرد:  تصریح  و  اعلام  هکتار 
خرداد و مشرف  به شهر قم با محوریت شهر قم و آبخیزداری 
شهری و مرتبط با شهری انتخاب و بیش از 152 پروژه 
اجرایی شد. سجادی ادامه داد: کار از بالادست پردیسان 
خاتون،  خدیجه  محمودآباد،  حوزه  طایقان،  روستای  و 
خلج آباد، قلعه چم، چاله گنبد، علی آباد نیزار و نیزار که 
مشرف به شهر قم بوده آغازشده و همچنان ادامه دارد. 
وی مساحت پروژه های آبخیزداری اجرا شده در بالادست 
شهر قم با پیش از 330 هزار هکتار را 70 هزار هکتار خواند 
و خاطرنشان کرد: خوشبختانه با توجه به تغییر اقلیم 
و  نوع بارش در کشور و استان قم محور برنامه های اداره 
کل منابع طبیعی به موضوعات آبخیزداری اختصاص 

داده شد. مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم 
یکی از اهداف اجرای پروژه های آبخیزداری را جلوگیری 
از خسارت سیل عنوان کرد و گفت: با اجرای این پروژه ها 
به سه صورت از خسارت سیل با ذخیره حجمی سیلاب، 
کنترل سرعت سیلاب و تنظیمی جلوگیری کرده و بر 

اساس این سه هدف طراحی می شود.
افزود:  و  کرد  تشریح  نیز  را  سازه ها  طراحی  نوع  وی 
سیلاب  حجم  پخش  دستگاه های  و  خاکی  بندهای 
تنظیم کننده  ملاتی  سنگی  سازه های  کرده،  کنترل  را 
جریان سیلاب بوده و سازهای گابیونی جنبه کنترلی در 
سیلاب را دارد. سجادی با ابراز امیدواری برای تخصیص 
تأکید کرد:  اعتبار لازم برای ادامه پروژه ها در سال 99 
کنار  در  و  بوده  سال 99  برای  بودجه  پیگیری  حال  در 
دیگر برنامه های منابع طبیعی اجرا و توسعه پروژه های 
آبخیزداری با توجه به دغدغه های مقام معظم  رهبری 

دنبال می شود.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم:

۱۵۲پروژهآبخیزداریدرقماجرامیشود



چهارشنبه -یازدهم تیر ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 25065

 
 رئیس جمهور با تأکید بر اینکه کرونا تمام نشده و حداقل تا پایان سال با آن درگیر 
هستیم، گفت: مراقبت ها و رعایت اصول بهداشتی همچنان باید در دستور کار همه 

باشد و از حضور در تجمع های غیرضروری پرهیز شود. 
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی روز سه شنبه در جلسه شورای 
عالی انقلاب فرهنگی به دنبال برخی اظهارات مطرح شده از سوی اعضای شورا 
در مورد وضعیت بیماری کووید19 در کشور و اقدامات انجام شده از سوی دولت 
برای مقابله با این بیماری گزارش کاملی از اقدامات انجام شده در زمینه مبارزه با 
ویروس کرونا طی 5 ماه گذشته ارایه کرد و گفت: در طول مدت شیوع ویروس کرونا، 
اقدامات بسیار خوبی از سوی وزارت بهداشت و کادر پزشکی و بیمارستانی کشور 

انجام و تصمیمات مهمی در ستاد ملی مقابله با کرونا اتخاذ و اجرا شده است.
رئیس جمهور اظهار داشت: برغم همه تلاش ها و اقدامات بسیار خوب انجام 
شده در مبارزه با این بیماری و درمان مبتلایان به دلیل ناشناخته بودن ویروس 
کرونا همچنان شاهد افزایش تعداد مبتلایان در برخی شهرهای کشور هستیم که 
براساس گزارش های رسیده اجتماعات و مراسم ها بزرگترین عامل شیوع مجدد 

ویروس در برخی مناطق بوده است.
دکتر روحانی استفاده از ماسک را یکی از راه های مهم به عنوان عامل بازدارنده در 
انتقال ویروس کرونا برشمرد و با اشاره به برنامه دولت برای تولید ماسک ارزان قیمت 
توسط وزارت صمت با بهره مندی از یارانه دولتی، تأکید کرد: براساس مصوبه ستاد 
ملی مقابله با کرونا از 15 تیرماه استفاده از ماسک در مکان های سرپوشیده و 
تجمع ها اجباری خواهد بود و افراد بدون ماسک اجازه استفاده از مترو را نخواهند 
داشت. رئیس جمهور با بیان اینکه خدمات پرسنل بهداشتی و درمانی کشور در این 
روزها روی افراد مسن و بیماران زمینه ای متمرکز شده است، گفت: باید مراقبت ها و 
رعایت اصول بهداشتی را همچنان مد نظر قرار دهیم و کمک کنیم بار سنگینی که 

بر دوش پرسنل بهداشت و درمان است، سبک شود.
دکتر روحانی تأکید کرد: راه خود در مبارزه با ویروس کرونا را ادامه می دهیم و 
همچنان مصمم هستیم محدودیت ها در برخی مراکز و اماکنی که بازگشایی آنها 

ضروری نیست، ادامه داشته باشد.
در هشتصد و بیست و نهمین جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی که به ریاست 
رئیس جمهور برگزار شد، کلیات سند جهش تولید با رویکرد فرهنگ و علم و فناوری 
که از سوی دبیرخانه با 12 هدف مشخص، 24 سیاست و 78 برنامه اقدام، تهیه 

شده است در شور اول مورد بررسی قرار گرفت.
رئیس جمهور تهیه این سند از سوی دبیرخانه شورا را اقدامی خوب و مهم برشمرد 
و گفت: مخاطبان این سند به طور مشخص باید دستگاه های فرهنگی جامعه باشد 
و بتواند  موانع و کمبودهایی که در بخش فرهنگ در مسیر جهش تولید  داریم را 

شناسایی و برای رفع آن تلاش کند.
دکتر روحانی با اشاره به برگزاری جلسات متعدد در دولت درخصوص تحقق شعار 
جهش تولید، همفکری دبیرخانه شورای عالی فرهنگی با سازمان برنامه و بودجه 
درخصوص تهیه و تدوین سند جهش تولید با رویکرد فرهنگ و علم و فناوری را مورد 
تاکید قرار داد و افزود: این سند باید به ایجاد یک حرکت جدید در راه جهش تولید 

در حوزه فرهنگ و علم و فناوری منجر شود.
الاسلام  حجت  همچنین  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  دیروز  جلسه  در 
والمسلمین علی اکبر رشاد با رای اعضا به عنوان عضو هیات امنای فرهنگستان 

علوم پزشکی انتخاب شد.

سرلشکر سلامی: 

میتوانیمدشمنراباشکستهای
سریالیبیشتریمواجهکنیم

را شکست  آمریکا  به سرکردگی  استکبار جهانی  اینکه  بیان  با  فرمانده کل سپاه 
داده ایم،گفت: امروز که آنان دچار مشکلات اساسی هستند نیز می توانیم آنها را با 

شکست های سریالی بیشتری مواجه کنیم.
سردار سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران دیروز در آیین تکریم 
و معارفه فرمانده دانشگاه علوم پزشکی بقیه الله )عجل الله( با تقدیر از تلاش های 
مجاهدانه جامعه پزشکی کشور در عرصه مقابله با ویروس منحوس کرونا، گفت: این 
اقدامات ایثارگرانه تراز جدیدی برای مجاهدان عرصه سلامت ایجاد کرد که موجب 
سرافرازی بی سابقه برای کشور و نظام اسلامی ما در عرصه تلاشی جهانی شد. وی 
افزود: در شرایطی که دشمنان انقلاب اسلامی و ملت ایران تصور می کردند که ما 
در برابر این بیماری و ویروس منحوس کرونا زانو خواهیم زد، مجاهدت و تلاش های 
پزشکان، پرستاران و کارکنان جامعه سلامت در اوج ایثار و از جان گذشتگی، سیمایی 
درخشان و کارنامه ای زرین برای ایران اسلامی رقم زد. فرمانده کل سپاه با اشاره به 
ناکارآمدی نظام سلامت بسیاری از کشورهای اروپایی و به ظاهر پیشرفته در عرصه مقابله 
با کرونا، گفت: کشورهایی که مدعی پیشرفت و پیشگامی در عرصه های علم و فناوری 
و پزشکی بودند در شرایط کرونا با فروپاشی نظام سلامت و ناکارآمدی در عرصه های 
پزشکی مواجه شدند، در حالی که مجاهدان سلامت در کشور ما فراتر از تعهد پزشکی 
خود عمل کردند و توفیقات ارزشمندی از این طریق برای ما حاصل شد. سرلشکر 
سلامی در ادامه با تاکید بر اینکه دانشگاه علوم پزشکی بقیه الله )عج( در عرصه مقابله 
با ویروس کرونا همه استعدادهای مادی و معنوی خود را پای کار آورد اظهار داشت: 
این دانشگاه طی ماه های اخیر در جهادی مقدس نمرات بسیار مطلوب و بالایی را در 
عرصه خدمت رسانی توام با عزت و کرامت به ثبت رساند. وی با بیان اینکه تحول از ذهن 
ها و باورها آغاز می شود، گفت: در طول تاریخ هرگز فاتحان قله های کوچک تحسین 
نشده اند، بلکه همواره فاتحان قلل مرتفع شایسته تحسین و تکریم بوده و هستند؛ ما در 

حال ساخت بنای معظم تمدن نوین اسلامی هستیم.
راهی جز قوی شدن نداریم 

فرمانده کل سپاه با تاکید بر اینکه ما جامعه آرزوهای کوچک نیستیم، افزود: ما 
می خواهیم حرف ها، الگو های جدید را در زمانی که تمدن های برگرفته از مکاتب 

لیبرالی نتوانستند مدل های موفقی برای سعادت بشر بیافرینند، ارائه کنیم.
فرمانده کل سپاه با تاکید بر اینکه راهی جز قوی شدن نداریم، اظهار داشت: ما باید 
شاهد مثالی روشن برای جهان و نمونه و الگوی مجسم برای آنان باشیم و این مهم تحقق 
یافتنی است. سرلشکر سلامی با تاکید بر اینکه امروز به دانش های نوین و بسیاری از 
فناوری های روز دنیا رسیده ایم گفت: ما می خواهیم دانشگاهی هم تراز و هم شأن با 
انقلاب اسلامی بسازیم و این مسیری توقف ناپذیر برای ساخت جامعه ای قدرتمند 
است. وی با بیان اینکه فضای جهانی امروز فضای عملیات روانی علیه ما است، به 
توفیقات ارزنده نظام اسلامی ایران برابر حجم عظیم عملیات روانی دشمن اشاره و 
تصریح کرد: ما در شرایط تحریم و مشکلاتی که دشمنان برای ما ایجاد کردند، استکبار 
جهانی به سرکردگی آمریکا را شکست داده ایم؛ امروز که آنان دچار مشکلات اساسی 

هستند نیز می توانیم آنها را با شکست های سریالی بیشتری مواجه کنیم.
 

 وزیر راه و شهرسازی:

وامودیعهمستاجرانتاپایانتیرماه
تصویبمیشود

 وزیر راه و شهرسازی گفت: بسته حمایتی از مستاجران شامل وام ودیعه و منبع مالی 
شتاب بخشی به تولید مسکن ملی تا پایان تیرماه در ستاد مبارزه با کرونا و همینطور 
حاشیه  در  دیروز  عصر  اسلامی«  »محمد  می شود.   تصویب  دولت  اقتصادی  ستاد 
مراسم ورود ناوگان ریلی جدید به شبکه راه آهن کشور، در جمع خبرنگاران در خصوص 
بسته سیاستی و حمایتی دولت برای ساماندهی به بازار اجاره گفت: دولت یک بسته 
سیاستی و تنظیم گری داشت که در آن مصوبه سقف افزایش قیمت اجاره بها مشخص 
شد و اجرای آن برای همگان اجباری است.  وی گفت: بر اساس این مصوبه اجاره بها 
در تهران تا سقف 25 درصد و در هفت کلانشهر تا سقف 2٠ درصد و در سایر شهرها تا 
سقف 15 درصد اعمال خواهد شد تا تنظیم گری باشد در مقابل پیشنهادات ٣ تا چهار 
برابری اجاره بها که از سوی برخی مالکان به مستاجران پیشنهاد می شد. وزیر راه و 
شهرسازی گفت: خطر کرونا جدی است و اسباب کشی و جابجایی یکی از عوامل انتقال 
ویروس کرونا است و برای همین سیاست ما تمدید قراردادهای اجاره است. وی گفت: 
در این راستا ستاد ملی مقابله با کرونا تمدید قراردادهای اجاره بها را پیش از این دو ماه 
مصوب کرده بود و دو روز پیش هم با مصوبه جدید، سقف مجاز افزایش قیمت تعیین 
شد.   اسلامی در خصوص تبصره هایی که در مصوبه آمده است گفت: در این مصوبه اگر 
مستأجر با مالک ناهماهنگی داشته باشد، باید ظرف دو ماه خانه را تخلیه کند و اگر مالک 
خانه را بفروشد، مستأجر باید تخلیه کند.   وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه بخشی از این 
مصوبه به اخذ کد رهگیری و ثبت معاملات تاکید دارد، گفت: همه معاملات مسکن باید 
در سامانه ثبت معاملات انجام شود و این مصوبه با جمیع جهات بابت تنظیم گری در 
نظر گرفته شده است.   وی درباره بسته حمایتی از مستاجران و تسهیلات ودیعه مسکن 
نیز گفت: این بخش جزو بسته حمایتی ما از مستاجران است. این موضوع در حال 
بررسی است، منابع مالی برای شتاب بخشیدن به تولید و عرضه مسکن ملی و وام ودیعه 
مستاجران تا پایان تیرماه مشخص می شود.  وزیر راه و شهرسازی گفت: رقم تسهیلات 
حمایت از مستأجران نیز تا آخر ماه مشخص می شود به هر حال برخی از مجوزها باید 
از سوی ستاد اقتصادی دولت و بخشی باید از سوی ستاد مقابله با کرونا مصوب شود تا 

مبلغی به مستأجران کمک شود اما این رقم ودیعه هنوز تصویب نشده است.  
 

سخنگوی وزارت امور خارجه:

امنیتمنطقهبااطاعتازآمریکاتامین
نخواهدشد

 سخنگوی وزارت امور خارجه با تاکید بر اینکه امنیت منطقه با اطاعت از آمریکا تامین 
نخواهد شد، گفت: تنها راه ایجاد ثبات و امنیت در منطقه تغیییر رفتارهای خصمانه و 
روی آوردن به همکاری های منطقه ای است.  سیدعباس موسوی روز سه شنبه در پاسخ 
به اتهام های بی اساس و اظهارات مداخله جویانه مقام های برخی از کشورهای منطقه از 
جمله عربستان سعودی و بحرین اظهار داشت: جای بسی شگفتی است که کشورهایی 
همچون عربستان سعودی که خود منبع تروریسم و افراطی گری در منطقه هستند و 
سال ها با حمایت از گروه های تروریستی همچون القاعده و داعش به بی ثبات سازی 
در منطقه دامن زده اند، اتهام های بی اساسی به جمهوری اسلامی ایران که با رفتار 
مسئولانه خود شر گروه های تروریستی را از سر کشورهای منطقه کوتاه کرده است، وارد 
می کنند. سخنگوی وزارت امور خارجه اضافه کرد: حمایت از خواسته نماینده آمریکا در 
تور دوره گردی وی در منطقه برای استمرار محدودیت های تسلیحاتی کشورمان از سوی 
کشورهایی که بیش از پنج سال است با سلاح های آمریکایی هزاران نفر از جمله زنان و 
کودکان یمنی را به خاک و خون کشیده اند، طنز تلخی است که در این روزها شاهد آن 
هستیم.   موسوی گفت: زمان آن فرا رسیده است که این کشورها از اظهارات نابخردانه و 
پیروی کورکورانه از آمریکا که خود مظهر ظلم و بی عدالتی در جهان است دست برداشته 
و به این باور برسند که امنیت با اطاعت از آمریکا تامین نخواهد شد. سخنگوی دستگاه 
دیپلماسی تصریح کرد: تنها راه ایجاد ثبات و امنیت در منطقه تغیییر رفتارهای خصمانه 

و روی آوردن به همکاری های منطقه ای است.
 

سخنگوی وزارت کشور:

دفاترتسهیلگریدر۲۲استانراهاندازیشد
 سخنگوی وزارت کشور از راه اندازی دفاتر تسهیل گری با هدف رفع آسیب های 
اجتماعی در22 استان کشور خبر داد و گفت: استان سیستان و بلوچستان در کنار 

خوزستان بیشترین تعداد دفاتر تسهیل گری را به خود اختصاص داده است. 
سید سلمان سامانی با بیان راه اندازی دفاتر تسهیل گری و توسعه محلی در 235 
محله 22 استان کشور، افزود: ایجاد و استقرار دفاتر تسهیل گری و توسعه محلی در 
محلات حاشیه نشین از طریق جلب مشارکت موسسات غیردولتی با هدف بررسی 
و مطالعه وضعیت مسائل و نیازها و پتانسیل ها و  ظرفیت های موجود در محلات و 
توانمندسازی ساکنان از طریق آموزش های خانواده، فنی و حرفه ای و پیگیری حل 
مسائل کالبدی، اقتصادی و اجتماعی در محلات از طریق تعامل مستمر با دستگاههای 

اجرایی و ساکنین انجام شده است.

دلایلبیثباتیاقتصادایران
ریشه و علت اصلی بی ثباتی اقتصادی، اجتماعی که 
امروز اقتصاد ایران را فراگرفته و تحت عنوان افزایش 
نرخ ارز، کاهش ارزش پول ملی و افزایش فزاینده تورم 

خود را به نمایش گذاشته از عدم ثبات اقتصادی نشات می گیرد. این بی ثباتی دلایل 
مختلفی دارد که یکی از دلایل آن در اقتصاد ایران ناهماهنگی در سیاستگذاری 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی بین قوای کشور است. به نظر می رسد در اقتصاد 
ایران دستگاه قضائی نقش بسزایی در ثبات بخشی به این اقتصاد دارد. اقتصاد 
ایران از طرفی به شدت از تحریم های دشمن خارجی رنج می برد و از آن طرف نیز 
در داخل هماهنگی لازم وجود ندارد. مثلا گویا کمیسیون های مجلس نامه ای به 
دولت نوشتند و دولت را تهدید کردند. اگر مجلس جدید برنامه ای دارد، ارائه کند 
و اگر معتقدند که برنامه ششم ایراد دارد با یک طرح 3 فوریتی راهکار ارائه دهد، نه 
اینکه بی ثباتی اقتصادی را صرفا به دولت منتسب کنند. همین برخورد مجلس با 
دولت در این شرایط بی ثباتی را تشدید می کند. در واقع عدم شفافیت اقتصادی 
سیگنالی است که به جامعه داده می شود و به طورکلی می تواند در بی ثبات سازی 
اقتصاد نقش داشته باشد. امروز به هر جهت این اقتصاد به سرمایه گذاری نیاز دارد 
تا رشد اقتصادی تضمین شود. یکی از دلایل اینکه سرمایه گذاری شکل نمی گیرد 
و حتی ایرانیان خارج نشین هم به این امر مبادرت نمی ورزند، همین بحث بی ثباتی 
اقتصادی است. طبق برآورد کارشناسی، رقمی در حدود 400 تا 800 میلیارد دلار 
سرمایه ایرانیان خارج از کشور را تخمین می زنند. حال اگر بخواهیم این سرمایه 
را در حداقلی ترین حالت ممکن در نظر بگیریم اگر 10درصد این پول به اقتصاد 
ثبات می بخشد، سرمایه گذاری  ایران  اقتصاد  به  این شرایط  بازگردد، در  ایران 
را افزایش می دهد و به دنبال آن، رشد ناخالص ملی بالا می رود. نکته دیگر در 
خصوص ثبات و رشد اقتصادی ارتباط با جامعه جهانی است. مجمع تشخیص 
مصلحت نظام FATF را نپذیرفت که خود در این فرایند بی تاثیر نیست. اگر همین 
فردا این لوایح در مجمع تصویب شود تاثیر بسزایی بر شرایط اقتصادی و قیمت 
ارز و سکه خواهد داشت. بسیاری در کشور نمی دانند که اگر بخواهیم با جامعه 
جهانی تجارت کنیم باید از طریق سیستم بانکی به این امر مبادرت ورزیم، نه از 
طریق سیستم چمدانی. بنابراین اگر مسئولان تصمیم بگیرند که همطراز مقررات 
بین المللی عمل کنند، قطعا روی قیمت ارز تاثیرگذار خواهد بود؛ البته این راه حل 
اصلی نیست بلکه راه حل اصلی این است که ثبات را در تمام بخش ها به اقتصاد 
ایران بازگردانیم و در شرایط فعلی هزینه های غیرضرور قوا را به شدت کاهش دهیم. 
چه نیازی است که دستگاه ها و وزارتخانه ها در شهر تهران خانه سازمانی داشته 
باشند، درحالی که می شود اینها را مولدسازی کرد. چنانکه دولت در لایحه بودجه 
به عنوان پیشنهاد آورده که این مولدسازی ها به عنوان دارایی های دولت محسوب 
شوند. اینها وقتی اتفاق می افتد که مردم احساس کنند که مجموعه مسئولان به 
سمت ثبات اقتصادی حرکت می کنند و با این روش هزینه های دولت کاهش پیدا 
خواهد کرد. باید مسئولان به سمت وسوی ثبات سازی بروند به نحوی که شفافیت 

نصب العین آنها قرار گیرد.
                                                                                                                          اقتصاددان

 

برجام؛سرمایهایکهتاریخآنرا
محکمیزند

 توافق هسته ای ایران و 1+5 که تا پیش از خروج آمریکا نقطه قوت کارنامه دولت 
»حسن روحانی« به شمار می آمد اینک به یکی از اصلی ترین محورهای حمله 

مخالفان و منتقدان مبدل شده است. 
افزایش مشکلات معیشتی مردم و رشد سرسام آور بهای ارز، مسکن و بسیاری 
از اقلام ضروری زندگی مردم باعث شده تا حملات و انتقادات به دولت به شکلی 
چشمگیر افزایش یابد. در این میان، تدابیر دولت برای سامان بازارهای مختلف 
هم باعث نشده تا منتقدان کوتاه زمانی آرام نشسته و دست از تهاجم مستمر خود 
بکشند. در این فضا سیاستگذاری های دولت و مسئولان دستگاه های مختلف 
برای مهار تورم و بی نظمی در بازار ارز، خودرو، مسکن و ... خود زمینه هایی تازه از 
انتقادات را ایجاد و دولت روحانی در آخرین سال فعالیت خود وضعیتی بی سابقه 
را تجربه می کند. صرف نظر از اینکه هیچ یک از بخش های کارنامه عملکرد دولت 
خالی از اشکال نیست و طیفی از انتقادات به جا و حتی کارساز محسوب می شود اما 
یکی از غیرمنصفانه ترین محورهای حملات به دولت در حوزه سیاست خارجی به 
چشم می آید. نگاهی به محتوای بسیاری از رسانه های منتقد دولت، زیر سوال بردن 
رویکردهایی است که طی هفت سال گذشته بر سیاست خارجی کشور حاکم بوده 
است. از دید مخالفان دولت، دستگاه سیاست خارجی روحانی از سال 92 به این 
سو با چشم پوشیدن از فرصت ها و ضرورت ها حفظ و تقویت مناسبات با همسایگان 
و شرکای شرقی، گرایشی یکجانبه به سوی غرب داشته و تمام توان خود را برای 
توسعه روابط با غرب به کار بسته است. از این منظر، مذاکرات هسته ای که در نهایت 
تیرماه 94 به سند برنامه جامع اقدام مشترک یا همان برجام انجامید، اصلی ترین 
نمود غربگرایی دولت به شمار می آید و در مقابل، نقض عهد واشنگتن و تعهدگریزی 
و خصومت ورزی های دولت های اروپایی نشانگان شکست و نادرستی این رویکرد 
توافق  و  به سیاست خارجی دولت  انتقادات  نمایش گذاشته است. سیل  به  را 
هسته ای در حالی تشدید می شود که منتقدان یک واقعیت بسیار مهم و اساسی 
را در این خصوص نادیده می انگارند. در میانه سال 92 که جمهوری اسلامی ایران 
با شدیدترین و گسترده ترین تحریم ها تا آن زمان از سوی آمریکا، اتحادیه اروپا، 
شورای امنیت سازمان ملل و طیف گسترده ای از کشورها روبرو بود، برای برونرفت 
از تنگناها و آنچه خواست اکثریت مردم بود پای میز مذاکره با 1+5 حاضر شد. به 
عبارتی دیگر دلیل مذاکرات پیچیده و طولانی با مقامات آمریکایی و اروپایی که البته 
نمایندگان شرکای شرقی نیز در آن حضور داشت آن بود که اصلی ترین تهدیدات 
و فشارها از سوی غربی ها بر جمهوری اسلامی ایران وارد می آمد. از این رو برجام 
نه نشانه گرایش به غرب که در معنای حرکت به سوی حل مسائل و رفع تهدیداتی 
بود که از سوی غربی ها متوجه ایران بود. نکته قابل تامل اینکه دولت روحانی چه 
پیش از برجام و چه پس از آن هرگز از مزیت های چندجانبه گرایی و ایجاد تعادل 
در رویکردهای سیاست  خارجی چشم نپوشید. دولت یازدهم و دوازدهم  چه در 
زمان کنونی که طرح بیست و پنج ساله توسعه روابط با چین را پیگیری می کند و 
چه در دوره ای که در کنسرسیوم توسعه میادین پارس جنوبی وارد شراکت با شرکت 
ملی نفت چین و توتال فرانسه شد، از تقویت محورهای شرقی در سیاست خارجی 
رویگردان نبوده است. نکته دیگری که در این زمینه باید به آن اشاره کرد سرمایه هایی 
است که برجام از پسِ مذاکراتی پیچیده و خستگی ناپذیر از سوی کارگزاران سیاست 
خارجی عاید کشور ساخت. در فضای پیش از برجام، مجموعه ای از عوامل داخلی 
و بین المللی سبب شد تا غربی ها و دشمنان منطقه ای جمهوری اسلامی بتوانند 
تهران را کانون تهدیدی فوری و قطعی پیش روی امنیت منطقه و جهان قلمداد کرده 
و جامعه جهانی و نهادهای بین المللی را علیه ایران متحد سازند. توافق هسته ای 
ضمن اثبات حقانیت جمهوری اسلامی ایران در پرونده اختلافات هسته ای و دفاع 
از حقوق مسلم کشور در این زمینه بار دیگر دروازه های بسته همکاری های تجاری، 
اقتصادی، تسلیحاتی و ... را به سوی بسیاری از مقاصد گشود و فضایی دیگرگون را 
پیش روی روابط خارجی گشود. منتقدان دولت نباید فراموش کرده باشند که روسیه 
به عنوان یکی از اصلی ترین شرکای جمهوری اسلامی، پس از برجام بود که توانست 
در راستای انتقال سامانه پیشرفته دفاع موشکی گام بردارد و بر اساس همین برجام 
است که مقرر شده تحریم های تسلیحاتی پیش روی کشور پایان یابد. گذشته از 
همه این مسائل و واقعیات غیرقابل انکار، توافق هسته ای ظرفیت های چشمگیر 
دیپلماسی به عنوان به صرفه و عاقلانه ترین راه پیگیری اهداف و منافع ملی را بالفعل 
ساخت و تجربه ای بسیار گرانبها را در اختیار کشور قرار داد تا بر اساس الگوی برد- 
برد و پافشاری بر حقوق و منافع ملی، دشوارترین گره های موجود در روابط خارجی 
را می توان گشود. کوتاه سخن اینکه برجام را نه در زمان کنونی و اوج تلاش های 
رئیس جمهوری آمریکا و محافل صهیونیستی که توافق هسته ای را از همان ابتدا 
هدف قرار دادند بلکه با گذشت زمانی طولانی تر از پنج سال و ده سال و در دفتر 

تاریخ روابط خارجی باید مورد نقد و بررسی قرار داد و درباره آن به قضاوت نشست.

*سیدمحمد موسی کاظمی

اخبار

 معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزارت 
کشور، گفت: باید بتوانیم در فضای سخت کنونی در 
کنار یکدیگر، کارهای عمرانی و حوزه مسکن را در 
کشور دنبال کنیم و احیاناً بیماری کرونا مانع از این 

نشود که فعالیت های عمرانی ما تعطیل شود. 
معاونین  مجازی  همایش  در  نژاد  جمالی  مهدی 
وزارت  در  کشور  سراسر  های  استانداری  عمرانی 
کشور، افزود: امسال سال پایانی دولت یازدهم است 
و برای همین باید فعالیت های عمرانی و توسعه ای در 
کشور با برنامه ریزی جدی تر با محوریت معاونت های 

عمرانی استانداری ها انجام گیرد.
معاون عمرانی وزیر کشور با تاکید بر اینکه متوجه 
و  مسئولیت ها  حوزه  در  نارسایی ها  و  مشکلات 
اختیارات معاونین عمرانی استانداری های سراسر 
خصوص  در  داریم  تلاش  گفت:  هستیم،  کشور 
فعالیت های مسکن و سایر طرح های بزرگ عمرانی 
داشته  شهرسازی  و  راه  وزارت  با  خوبی  هماهنگی 
باشیم تا در عرصه عمل و اجرا دچار موازی کاری و 

تداخل مسئولیت نشویم.
جمالی نژاد در ادامه به تلاش و سخت کوشی های 
سال  در  دهیاری  و  ها  شهرداری  عمرانی،  معاونین 
گذشته اشاره کرد و گفت: با توجه به بیماری کرونا 
و سایر مسائل اجتماعی انصافا، عملکرد خوبی از 

در  رنگ  پر  حضوری  و  اند  گذاشته  برجا  خودشان 
صحنه ها داشتند.

کاهش درآمدهای شهرداری از دیگر موضوعاتی بود 
که معاون وزیر کشور به آن اشاره کرد و گفت: شیوع 
قابل  شکل  به  را  شهرداری ها  درآمد  کرونا  بیماری 
ملاحظه ای کاهش داد که در این خصوص تلاش 
داریم حمایت های لازم را از این نهاد عمومی در جهت 

خدمت رسانی بیشتر به مردم انجام دهیم.
رئیس سازمان شهرداری ها و دهیاری های سراسر 
کشور از برگزاری ارزیابی مدیران عمرانی استان ها اعم 
از مدیران شهری و روستایی در ماههای آتی خبر داد 
و گفت: این کار مشوق بیشتری به مدیران عمرانی 
در استانداری ها در خدمات رسانی و انگیزه خدمت 

بیشتر برای کار و فعالیت می دهد.
و  استان ها  مشکلات  گفت:  همچنین  وی 
شهرداری ها با فعال شدن کارگروه مشترک با حضور 
معاونین عمرانی استانداری ها و مدیران ستاد رصد 
و پیشنهادهای لازم برای حل چالش ها ارائه خواهد 

شد.
فعال شدن جلسات استانداران به صورت منطقه ای 
معاون عمرانی وزیر کشور در ادامه صحبت هایش 
از فعال شدن جلسات استانداران به صورت منطقه 
ای خبر داد و گفت: استان ها به پنج منطقه در کشور 

تبدیل شده اند و مسائل استانی به صورت منطقه 
ای با حضور وزیر کشور مورد بحث و کارشناسی قرار 

خواهد گرفت.
وی در این باره گفت: متناظر با جلسات استانداران، 
جلسه معاونین عمرانی هم به صورت منطقه ای در 
محل وزارت کشور به صورت ماهیانه برگزار خواهد 
صورت  به  باید  اینکه  بر  تاکید  با  نژاد  شد.جمالی 
سیستمی و هماهنگ در استان ها عمل کنیم؛ گفت: 
از معاونین عمرانی استانداری ها درخواست دارم در 
حوزه های اقتصادی و امنیتی هم وارد شوند و در این 

بخش ها کمک کنند.
در  خوب  عملکرد  گفت:  باره  این  در  وی 
روی  غیرمستقیم  صورت  به  عمرانی  بحث های 
این  و  می گذارد  تاثیر  عمومی  رضایت مندی  مساله 
رضایت مندی به صورت اتوماتیک، سطح اعتماد و 

رضایتمندی در سطح ملی را تقویت می کند.
معاون وزیر کشور از فعال شدن دوباره برنامه های 
سفرهای استانی با هدف افزایش نشاط و شادابی در 
کشور خبر داد و گفت: باید بتوانیم در فضای سخت 
حوزه  و  عمرانی  کارهای  یکدیگر،  کنار  در  کنونی 
مسکن را در کشور دنبال کنیم و احیاناً بیماری کرونا 
این نشود که فعالیت های عمرانی مان در  از  مانع 

کشور تعطیل شود.

معاون عمرانی وزارت کشور تاکید کرد:

کرونانبایدفعالیتهایعمرانیکشورراتعطیلکند

روحانی در جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی؛

حداقل تا پایان سال با کرونا درگیر هستیم
راه مقابله با کرونا رعایت اصول بهداشتی است

فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران با تاکید بر نتایج معجزه وار هم افزایی، گفت: 
لازم است ارتش و سپاه ظرفیت های ناشناخته میان خود را بیش از پیش بشناسند و در 

جهت هم افزایی حرکت کنند. 
سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی روز سه شنبه با حضور در تیپ 40 متحرک هجومی 
نمایشگاه  تجهیزات،  از  اعم  یگان  این  مختلف  بخش های  از  ارتش،  زمینی  نیروی 

توانمندی ها و... بازدید کرد و آمادگی رزمی این یگان را مورد ارزیابی قرار داد.  
وی در بدو ورود، با حضور در یادمان شهدا تیپ 40 متحرک هجومی سراب نیروی 
زمینی ارتش و قرائت فاتحه به مقام شامخ شهدا اَدای احترام کرد. موسوی سپس در جمع 
کارکنان و فرماندهان این تیپ، ضمن تشکر از زحمات و تلاش های کارکنان و خانواده های 
این یگان اظهارداشت: امروز با همه توطئه ها و خباثت های دشمنان، ایران اسلامی یکی 
از امن ترین کشورهای جهان است. فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران افزود: 
پرچم سه رنگ مقدس جمهوری اسلامی ایران با اقتدار تمام در اهتزار است و دنیا به ایران 
عزیز و ملت بزرگ ایران به چشم احترام می نگرد و این، حاصل تلاش ها و اقتدار نیروهای 

مسلح است که ما امروز بخشی از آن را در این قطعه مقدس ایران عزیز شاهد هستیم.
موسوی در ادامه با اشاره به نقش تعیین کننده خانواده ها خاطرنشان کرد: خانواده 
کارکنان ارتش نقش تعیین کننده و بسیار مهم در رسیدن به اهداف از پیش تعیین شده و 

رسیدن کشورمان به این نقطه از اقتدار و عظمت دارند.
توان و آمادگی رزمی ما باید با این انقلاب تناسب داشته باشد

موسوی گفت: اگرچه ما در ارتقای نقاط قوت و آمادگی رزمی و تعالی معنوی و بصیرتی، 

رفع نیازهای معیشتی و هم افزایی پیشرفت های بسیار خوب و شایسته ای را الحمدلله 
داشته ایم اما چند نکته باید همواره مدنظر باشد. اول اینکه ما بازوان مسلح انقلاب 
اسلامی هستیم که آرمان فرو کشیدن نظام سلطه را دارد و با تهدیدهای متنوعی روبروست 

و توان و آمادگی رزمی ما باید با این انقلاب تناسب داشته باشد.
ایران  اسلامی  جمهوری  ارتش  ما  اینکه  دوم  کرد:  خاطرنشان  ارتش  کل  فرمانده 
هستیم. فرمانده ما ولی فقیه و مجتهد جامع الشرایط و نایب آقا امام زمان)عج( است 
بنابر این معنویت و بصیرت در این سازمان باید تا حدی ارتقا یابد که شایسته چنین 
نظام و فرماندهی باشیم. وی ادامه داد: سوم اینکه ما در حوزه معیشت کارهای زیادی 
کرده ایم ولی اولًا تورم سرعت بیشتری دارد ثانیاً ما باید در رفع دغدغه معیشتی به جایی 
برسیم که درجه دار و افسر و کارمند ما بدون نگرانی از معیشت و اداره خانواده خود عازم 
مأموریت های گوناگون شود لذا تا رسیدن به این نقطه تلاش زیادی لازم است البته 
فراموش نکنیم دغدغه معیشت با مسابقه مادیات متفاوت است مسابقه در مادیات هیچ 

خط پایانی ندارد ولی رفع دغدغه معیشت امکان پذیر است.
 ارتش و سپاه باید در جهت هم افزایی حرکت کنند

فرمانده کل ارتش اضافه کرد: چهارم اینکه اگر چه الان ارتش و سپاه در بالاترین سطح 
هماهنگی و همدلی هستند ولی هنوز ظرفیت های زیادی وجود دارد که تقویت هم افزایی 
می تواند نتایج معجزه واری در پی داشته باشد. ارتش و سپاه نیروهای مسلح مقاومت 
هستند لذا لازم است ظرفیت های ناشناخته بین خود را بیش از پیش بشناسیم و در جهت 

هم افزایی حرکت کنیم.

سرلشکر موسوی: 

ارتشوسپاهنیروهایمسلحمقاومتهستند

مهدی پازوکی*

سوال  این  طرح  با  جمهوری  رییس  پارلمانی  معاون   
سال  در  مجلس  کمیسیون های  روسای  نگاری  نامه  که 
پایانی فعالیت دوره دوازدهم دولت، پاسخ به کدامیک از 
دغدغه های رهبر معظم انقلاب و ملت بزرگ ایران است؟ 
گفت: نویسندگان نامه به رییس جمهور توصیه کرده اند 
روند هفت ساله مدیریت خود را تغییر دهد، بی آنکه برای 
مخاطبین توضیح دهند آیا اجرای روند هفت ساله دولت 
و  قوانین مصوب مجلس  اجرای  دوازدهم، جز  و  یازدهم 

اجرای سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی بوده است؟
امیری افزود: آیا در تقدیم بودجه سالیانه در طی هفت 
سال، شیب وابستگی به درآمدهای نقتی کاهش چشمگیر 
نیافته است و نباید اذعان کرد بخش عمده ای از مشکلات 
دولت  جنایتکارانه  سیاست های  اعمال  از  ناشی  کشور 
آمریکاست؟ شایسته بود نویسندگان محترم به جای ذکر 
عناوین کلی، طرح خود را در ایجاد اشتغال برای افراد و 
کنترل تورم و کاهش طلاق و افزایش ازدواج و فرزند آوری 
از عبارت »لبخند رییس  اعلام می کردند. وی استفاده 

جمهور به وقوع حوادث و فجایع« در نامه فوق را انتسابی ناروا 
دانست و افزود: رییس جمهوری همه همت خود را صرف 
فشارهای  و  دشمنان  ناجوانمردانه  تحریم های  با  مقابله 
بین المللی برای کاهش صادرات نفت و بحران های ناشی 
از تاثیرات بیماری کرونا به محیط های کسب و کار کرده 
است. معاون پارلمانی رییس جمهوری ادامه داد: آیا ارائه 
سیاهه ای از مشکلات کنونی کشور و ادعای لبخند رییس 
از شأن  دور  ادبیات  از  استفاده  و  به مشکلات  جمهوری 
حکمرانی، صدور آرامش و اطمینان به جامعه است؟ در 
»اختلاف  داشته اند  تأکید  انقلاب  معظم  رهبر  حالی که 
نظرها نباید رسانه ای شود زیرا مردم را نگران می سازد.« 
امیری در ادامه گفت: امضاء کنندگان نامه اعلام کرده اند 
مجلس یازدهم برابر حقوق مردم سکوت نخواهد کرد. آیا 
مفهوم این عبارت این نیست که همکاران شما در مجلس 
دهم نسبت به تقاضاهای مردم سکوت اختیار کرده اند؟ 
آن هم در حالی که نمایندگان دوره دهم مجلس بیش از 
سه هزار سوال از مسئولان اجرایی کشور داشته اند. معاون 

پارلمانی رییس جمهوری افزود: امضا کنندگان محترم از 
رییس جمهوری خواسته اند »بنای آنچه سابقاً با مجلس 
داشته اید را کنار بگذارید« رییس جمهور با کدام مبانی جز 
اصول قانون اساسی و فرامین رهبری و مصلحت کشور و 
اجرای قوانین مصوب مجلس با نمایندگان مجلس نهم و 
دهم، که مانند شما نمایندگان مردم بوده اند، رفتار کرده 
است؟ وی ادامه داد: شایسته بود نویسندگان محترم نامه، 
پیوست حکم رییس جمهوری به معاون پارلمانی خود و 
نیز دستورالعمل روابط دولت و مجلس را که در 38 ماده 
تدوین و در دولت یازدهم و دوازدهم به کلیه اعضای دولت 
ابلاغ شده است که در آن تخطی از قوانین کشور و ایجاد 
مناسبات غیرقانونی و ناسالم و تلاش برخی برای متوقف 
دستگاه های  به  نسبت  مجلس  نظارتی  اعمال  نمودن 
اجرایی را از طریق واگذاری امتیازهای غیرقانونی و عزل 
و نصب ها را تخلف اعلام نموده و معاون پارلمانی رییس 
جمهور را مسئول حسن اجرا و گزارش دهی از تخلفات 

احتمالی دانسته است، مطالعه می کردند.

معاون پارلمانی رییس جمهوری:

نمایندگانتوصیههایرهبرانقلابدرمناسباتقوارامدنظرقراردهند
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برای افراد مبتلا به دیابت، تنظیم دقیق قند خون اهمیت ویژه ای دارد و انتخاب 
مواد غذایی و نوشیدنی هایی که به کنترل قند خون سالم کمک می کنند، اهمیت 

دارد.
انواع مختلفی از چای برای انتخاب وجود دارند که برخی از آنها فواید سلامت 

منحصر به فردی را ارائه می کنند.
انواع خاصی از چای به ویژه برای افراد مبتلا به دیابت مفید هستند و به کنترل 
قند خون، کاهش التهاب و بهبود حساسیت به انسولین کمک می کنند که همه 

این موارد برای مدیریت دیابت ضروری هستند.
چای یکی از نوشیدنی های محبوب در جهان است که بیش از دو سوم جمعیت 

جهان آن را مصرف می کنند.
 Camellia انواع مختلفی از چای شامل چای های واقعی که از برگ های گیاه
Sinensis تهیه می شوند مانند چای های سیاه، سبز، و اولانگ و چای های 

گیاهان دارویی مانند نعناع فلفلی و بابونه وجود دارند.
هم چای های واقعی و هم چای های گیاهان دارویی به واسطه ترکیبات گیاهی 
قدرتمند موجود در خود با فواید سلامت مختلف پیوند خورده اند و پژوهش ها 
نشان داده اند که برخی چای ها دارای خواصی هستند که به ویژه برای افراد مبتلا 

به دیابت مفید هستند.
دیابت شامل گروهی از شرایط می شود که با سطوح قند خون بالا به صورت 
مزمن چه در نتیجه ترشح ناکافی هورمون تنظیم کننده قند خون انسولین، 

کاهش حساسیت به انسولین یا هر دو مرتبط هستند.
برای افراد مبتلا به دیابت، تنظیم دقیق قند خون اهمیت ویژه ای دارد و انتخاب 
مواد غذایی و نوشیدنی هایی که به کنترل قند خون سالم کمک می کنند، اهمیت 

دارد.
انتخاب نوشیدنی های بدون کالری یا بسیار کم کالری مانند چای شیرین نشده 
به جای نوشیدنی های شیرین مانند نوشابه و قهوه شیرین شده روشی عالی برای 

بهینه سازی کنترل دیابت است.
افزون بر این، برخی انواع چای حاوی ترکیبات گیاهی هستند که با آسیب 
سلولی مبارزه کرده و التهاب و سطوح قند خون را کاهش می دهند، از این رو، به 

انتخابی خوب برای افراد مبتلا به دیابت تبدیل می شوند.
نوشیدن چای شیرین نشده می تواند به هیدراته نگه داشتن بدن نیز کمک کند. 
تامین آب مورد نیاز بدن برای هر فرآیندی در بدن از جمله تنظیم قند خون ضروری 

است.
پژوهش ها نشان داده اند که کم آبی بدن با سطوح بالای قند خون در افراد مبتلا 

به دیابت مرتبط است که اهمیت مصرف منظم مایعات را نشان می دهد.
بهترین چای ها برای افراد مبتلا به دیابت

التهاب،  انواع چای دارای خواص ضد  اند که برخی  پژوهش ها نشان داده 

کاهنده قند خون و تنظیم حساسیت به انسولین هستند که آنها را به انتخاب هایی 
عالی برای مدیریت دیابت تبدیل می کند.

چای سبز
چای سبز فواید سلامت بسیاری را ارائه می کند که برخی از آنها به ویژه برای 
دیابت مفید هستند. به عنوان مثال، نوشیدن چای سبز ممکن است آسیب 

سلولی و التهاب را کاهش دهد و به بهینه سازی کنترل قند خون کمک کند.
برخی ترکیبات موجود در چای سبز از جمله اپی گالوکاتچین گالات نشان داده 
اند که جذب گلوکز در سلول های اسکلتی عضلانی را افزایش می دهند، از این 

رو، سطوح قند خون کاهش می یابد.
همچنین، مطالعات نشان داده اند که نوشیدن چای سبز در وهله نخست ممکن 

است به کاهش احتمال ابتلا به دیابت کمک کند.
توجه داشته باشید که این مطالعات به طور کلی نوشیدن سه تا چهار فنجان 
چای سبز در روز برای بهره مندی از فوایدی که به آنها اشاره شد را توصیه کرده اند.

چای سیاه
چای سیاه حاوی ترکیبات گیاهی قدرتمندی از جمله تیافلاوین و تیاروبیگین 
ها است که از خواص ضد التهاب، آنتی اکسیدانی و کاهنده قند خون برخوردار 

هستند.
مطالعه ای با حضور سوژه های حیوانی نشان داد که مصرف چای سیاه با 
سرکوب برخی آنزیم های خاص در جذب کربوهیدرات اختلال ایجاد کرده و 

ممکن است به کنترل سطوح قند خون کمک کند.
مطالعه ای دیگر نشان داد که چای سیاه ممکن است به ترشح سطوح سالم 

انسولین با محافظت از سلول های ترشح کننده انسولین پانکراس کمک کند.
همانند چای سبز، مطالعات به طور کلی نوشیدن سه تا چهار فنجان چای سیاه 

در روز برای بهره مندی از فواید آن را توصیه کرده اند.
چای هیبیسکوس

چای هیبیسکوس که به نام چای ترش نیز شناخته می شود از رنگی روشن و 
مزه ای ترش برخوردار است و از گلبرگ های گیاه Hibiscus Sabdariffa تهیه 

می شود.
گلبرگ های هیبیسکوس حاوی آنتی اکسیدان های پلی فنولی مفید از جمله 
اسیدهای ارگانیک و آنتوسیانین ها است که رنگ یاقوتی روشن به این چای می 

بخشند.
مصرف چای هیبیسکوس فواید سلامت مختلف از کاهش سطوح فشار خون 
تا کاهش التهاب را ارائه می کند. فشار خون بالا بین افراد مبتلا به دیابت شایع 
است و مصرف چای هیبیسکوس ممکن است به این افراد در کنترل سطوح فشار 

خون خود کمک کند.
همچنین، مطالعات نشان داده اند که هیبیسکوس ممکن است به کاهش 

مقاومت به انسولین کمک کند.
باید به این نکته اشاره داشت که چای هیبیسکوس ممکن است با داروی فشار 
خون هیدروکلروتیازید، یک ادرارآور رایج که برای افراد مبتلا به فشار خون بالا تجویز 

می شود، تداخل ایجاد کند.
چای دارچین

دارچین یک ادویه محبوب است که از خواص ضد دیابت برخوردار است.
افراد بسیاری مکمل های دارچین را برای کمک به کاهش سطوح قند خون 
خود مصرف می کنند، اما مطالعات نشان داده اند که نوشیدن یک فنجان چای 

دارچین نیز ممکن است مفید باشد.
مکانیزم های مختلفی از جمله کاهش ترشح قند در جریان خون، بهبود جذب 
گلوکز توسط سلول ها، و افزایش حساسیت به انسولین وجود دارند که دارچین 

ممکن است به کاهش سطوح قند خون کمک کند.
با این وجود، به انجام پژوهش های بیشتر با حضور سوژه های انسانی برای تایید 

قطعی اثر دارچین بر سطوح قند خون نیاز است.
چای زردچوبه

زردچوبه ادویه ای نارنجی رنگ و شناخته شده به واسطه خواص آنتی اکسیدانی 
و ضد التهاب خود است. کورکومین، ماده فعال موجود در زردچوبه، به واسطه 

خواص کاهنده قند خون مورد مطالعه قرار گرفته است.
مطالعات نشان داده اند که کورکومین ممکن است سطوح قند خون سالم را از 

طریق افزایش حساسیت به انسولین و جذب گلوکز در بافت ها بهبود ببخشد.
باید به این نکته اشاره داشت که پایپرین، یک ترکیب اصلی فلفل سیاه، به طور 
قابل توجهی فراهمی زیستی کورکومین را افزایش می دهد، از این رو، می توانید 

برای افزایش فواید چای زردچوبه اندکی فلفل سیاه به آن اضافه کنید.
چای فرنجمشک

فرنجمشک یک گیاه دارویی آرامش بخش است که به خانواده نعناع تعلق دارد. 
پژوهش ها نشان داده اند که روغن اساسی فرنجمشک ممکن است به جذب 
گلوکز و مهار تولید گلوکز در بدن کمک کند که به کاهش سطوح قند خون منجر 

می شود.
چای بابونه

چای بابونه با فواید سلامت مختلف از جمله کمک به تنظیم قند خون پیوند 
خورده است.

چای بابونه نه تنها از پتانسیل بهینه سازی کنترل قند خون برخوردار است، بلکه 
ممکن است به محافظت در برابر استرس اکسیداتیو، یک بی تعادلی که می تواند 

به عوارض مرتبط با دیابت منجر شود، کمک کند.
خطرات بالقوه مرتبط با مصرف چای برای افراد مبتلا به دیابت

در شرایطی که انواع مختلف چای ممکن است به تقویت سلامت در افراد مبتلا 
به دیابت کمک کنند، نوشیدن چای به روشی که موجب تنظیم قند خون سالم 

شود نیز اهمیت دارد.
افراد بسیاری دوست دارند چای خود را برای بهبود عطر و طعم با شکر یا عسل 
شیرین کنند. در شرایطی که مصرف گهگاه یک نوشیدنی اندکی شیرین بعید 
است که اثر چشمگیری بر سطوح قند خون داشته باشد، انتخاب چای شیرین 

نشده بهترین گزینه برای افراد مبتلا به دیابت است.
شکر افزوده، به ویژه در شکل نوشیدنی های شیرین، موجب افزایش سطوح قند 

خون می شود که به مرور زمان می تواند موجب کنترل ضعیف قند خون شود.
یک رژیم غذایی سرشار از شکر افروده ممکن است به عوارض جانبی دیگر مانند 

افزایش وزن و فشار خون نیز منجر شود.
نوشیدن چای شیرین نشده برای سلامت هر فردی، به ویژه افراد مبتلا به دیابت 
که با نوسان های قند خون مواجه هستند، بهترین است. برای بهبود عطر و طعم 
چای خود می توانید به جای افزودن شکر، مقداری آبلیمو تازه یا اندکی دارچین 

به آن اضافه کنید.
نکته دیگری که در زمان خرید چای های دوستدار دیابت باید مد نظر قرار دهید 
این است که برخی چای های گیاهان دارویی می توانند با داروهایی که برای 

دیابت تجویز شده اند تداخل ایجاد کنند.
به عنوان مثال، آلوئه ورا، رویبوس، گلابی خاردار، گیمنما سیلوستر، و شنبلیله 
برخی از گیاهان دارویی موجود به شکل چای هستند که ممکن است با داروهای 

رایج دیابت مانند متفورمین و گلیبورید تداخل ایجاد کنند.
با توجه به این مساله، پیش از مصرف مکمل های گیاهان دارویی یا نوشیدن یک 

چای گیاه دارویی جدید ابتدا با پزشک خود مشورت کنید.

چگونه چای بر دیابت تاثیر می گذارد؟

چای و دیابت؛ از فواید تا خطرات

سلامت

یک متخصص بیماری های عفونی گفت:  افراد بدون علامت 
یا دارای علایم خفیف در مراحل اولیه ابتلا به کرونا می توانند در 
انتشار این ویروس نقش داشته باشند به همین دلیل استفاده 
از ماسک در مکان های عمومی بویژه مکان های سربسته که 
امکان حفظ فاصله فیزیکی مشکل است، در کاهش انتقال 

کرونا موثر است. 
عباس بخشی زاده افزود: از میان انواع ماسک ها، ماسک 
جراحی باید برای جلوگیری از انتشار عفونت توسط همه افراد 
مبتلا به کرونا استفاده شود، این نوع ماسک، برای حفاظت و 

پیشگیری از ابتلا در مورد افرادآسیب پذیر مثل سنین بالای 60  
سال، افراد با بیماری های زمینه ای قلبی، دیابت، بیماری های 
سرکوب  و  مغزی  عروق  بیماری های  سرطان،  ریوی،  مزمن 
سیستم ایمنی، در شرایطی که نتوانند فاصله فیزیکی مناسب 

را رعایت کنند، توصیه شده است.
وی تاکید کرد: قبل از اینکه ماسک بزنید، دست های خود را 
با آب و صابون بشویید یا با محلول  های الکلی ضدعفونی کنید، 
دهان و بینی خود را با ماسک بپوشانده و مطمئن شوید که بین 

صورت و ماسک هیچ فاصله ای وجود ندارد.

بخشی زاده افزود: زمانی که از ماسک استفاده می شود، از 
دست زدن به ماسک پرهیز در غیر این صورت دست ها را با آب 
و صابون شسته  یا با محلول های الکلی ضدعفونی شود، اگر 
ماسک مرطوب شد، آن را با یک ماسک جدید تعویض کنید و از 

ماسک یکبار مصرف، دوباره استفاده نکنید.
و  ها  ماسک  صحیح  دفع  برای  باید  مردم  داد:  ادامه  وی 
دستکش های استفاده شده توسط بیماران نباید آنها در سطل 
ها و مخازن زباله کنار خیابان ها بیاندازند، این زباله ها باید بر 
اساس دستورالعمل های ارائه شده توسط مراکز بهداشتی دور 

انداخته شوند، تا افراد مسوول حمل و جابجایی و همچنین 
بازیافت زباله در معرض آلودگی قرار نگیرند.

این متخصص بیماریهای عفونی گفت: دستمال کاغذی و 
ماسک پس از استفاده باید بلافاصله در این کیسه زباله انداخته 
شوند، کیسه زباله قبل از خارج شدن از اتاق بیمار باید محکم 

بسته شود و به طور مداوم تعویض شود.
به گفته بخشی زاده، پس از جابجا کردن کیسه های زباله، 
شستن کامل دستها با آب و صابون یا استفاده از ضد عفونی 

کننده های حاوی الکل ضرورت دارد.

کاهشابتلابهکروناباماسک

سیاهرگ های واریسی به واسطه نقص در عملکرد دریچه 
های یک طرفه موجود در رگ های خونی که تنطیم گردش 

خون را بر عهده دارند، شکل می گیرند. 
سیاهرگ های واریسی ظاهری ناخوشایند دارند و می توانند 
نشانه ای از بروز مشکل در گردش خون باشند. خوشبختانه، 
شما می توانید با دنبال کردن برخی عادات سالم آنها را به 

حداقل برسانید.
به نقل از "استپ تو هلث"، برخی عادات سالم می توانند 
به کاهش طبیعی سیاهرگ های واریسی کمک کنند. اگرچه 
برای موارد شدید باید درمان ارائه شده از سوی پزشک را دنبال 
کرد، اما به طور کلی شما می توانید سیاهرگ های واریسی 

را با برخی تغییرات در روتین روزانه خود به حداقل برسانید.
سیاهرگ های واریسی رگ هایی پیچ خورده و متورم هستند 
که اغلب زیر سطح پوست نمایان می شوند. آنها به رنگ آبی 
یا بنفش دیده می شوند و به طور معمول در پاها شکل می 
گیرند. متاسفانه، روشی 100 درصد موثر برای پیشگیری از 
بروز سیاهرگ های واریسی وجود ندارد اما برخی اقدامات می 

توانند به پیشگیری از وخیم تر شدن شرایط آنها کمک کنند.
عاداتی برای کاهش سیاهرگ های واریسی به طور طبیعی 

سیاهرگ های واریسی به واسطه نقص در عملکرد دریچه 
های یک طرفه موجود در رگ های خونی که تنطیم گردش 
خون را بر عهده دارند، شکل می گیرند. از آنجایی که آنها قادر 
به بازگشت خون به قلب به صورت بهینه نیستند، سیاهرگ 

ها گشاد شده و ممکن است زیر سطح پوست نمایان شوند.
در حقیقت، فراتر از رگ هایی بیرون زده، این شرایط می 
تواند موجب ناراحتی هایی مانند احساس سنگینی، درد یا 

تورم در پاها شود.
ورزش و کشش پاها 

زمانی که موضوع کاهش و تسکین شرایط سیاهرگ های 
واریسی به طور طبیعی مطرح می شود، باید سبک زندگی کم 

تحرک را کنار بگذارید. ورزش روزانه و انجام حرکات کششی 
پاها حتی برای چند دقیقه نیز می تواند به بهبود گردش خون 
کمک کند. در حقیقت، این عادت عامل کلیدی برای پرهیز 
از بیماری هایی است که بر سلامت گردش خون تاثیر می 

گذارند.
نکات: 

روزانه حداقل 20 دقیقه ورزش کنید.
تمرینات ورزشی که پاها را درگیر می کنند، انجام دهید.

گرم کردن بدن را پیش از ورزش فراموش نکنید.
در صورت تمایل می توانید یک روتین یوگا را دنبال کنید. 
برخی حرکات یوگا برای گردش خون و تقویت عضلات بسیار 

مفید هستند.
بالا قرار دادن پاها 

برای تسکین سریع درد و ناراحتی ناشی از سیاهرگ های 
واریسی می توانید پاهای خود را برای چند دقیقه به سمت 
سقف بالا بیاورید. این تمرین ساده جریان خون در قسمت 
پایینی بدن را تسهیل کرده و به بازگشت خون به قلب کمک 

می کند.
نکات: 

شما می توانید از یک میز یا دیوار برای بالاتر قرار دادن 
پاهای خود استفاده کنید.

شما می توانید روی تخت یا زمین دراز کشیده و از سه یا 
چهار بالش برای بالاتر قرار گرفتن پاهای خود استفاده کنید.

در صورت امکان اجازه دهید پاها برای 15 دقیقه بالاتر از 
دیگر قسمت های بدن قرار بگیرند.

پرهیز از نشستن یا ایستادن طولانی مدت 
باقی ماندن در حالتی یکسان برای مدت زمانی طولانی می 
تواند موجب بروز مشکلاتی در گردش خون شود. ایستادن 
یا نشستن برای مدت زمان طولانی فشار بر سیاهرگ ها در 
پاها را افزایش داده و بازگشت خون به قلب را دشوار می سازد. 

این شرایط حتی موجب جمع شدن خون و افزایش تورم می 
شود.

نکات: 
پاهای خود را به ویژه هنگامی که نشسته اید هر از گاهی 

چند بار تکان دهید.
تمرینات کششی را حداقل یک بار در روز انجام دهید.

دو یا سه بار در روز پاهای خود را برای 15 دقیقه بالاتر از دیگر 
بخش های بدن قرار دهید.

استفاده از جوراب های فشرده سازی 
جوراب های فشرده سازی گزینه بسیار مفیدی برای کاهش 
سیاهرگ های واریسی هستند. استفاده روزانه از آنها به حفظ 
وضعیت درست دریچه های سیاهرگ ها و بهبود گردش خون 
کمک می کند. در حقیقت، آنها به کاهش تورم، احساس 
سوزش و ناراحتی های دیگر ناشی از سیاهرگ های واریسی 

کمک می کنند.
نکات: 

طی روز جوراب های فشرده سازی را بپوشید. این اقدام به 
کاهش گرفتگی های عضلانی هنگام شب کمک می کند.

با پزشک خود درباره انتخاب بهترین نوع جوراب فشرده 
سازی صحبت کنید.

دوش آب سرد 
دوش آب سرد به عنوان یک تراپی برای تسکین سیاهرگ 
های واریسی و علائم مرتبط با آن عمل می کند. زمانی که 
آب سرد با بدن تماس پیدا می کند موجب منقبض شدن 
رگ های خونی شده که کاهش تورم و احساس سنگینی را 
به همراه دارد. در حقیقت، آب سرد به کاهش گرفتگی های 

عضلانی و ناراحتی کلی کمک می کند.
نکات: 

اگر در پایان روز با احساس درد یا تورم در پاهای خود مواجه 
هستید، دوش آب سرد می تواند به بهبود این شرایط کمک 

کند. از قرار گرفتن در وان آب داغ یا وقت گذراندن در وان 
پرهیز کنید. اگرچه گرما آرامش بخش به نظر می رسد اما اثر 

منفی بر افراد مبتلا به سیاهرگ های واریسی دارد.
سخن پایانی 

برای کاهش سیاهرگ های واریسی این نکته را به خاطر 
داشته باشید که تضعیف دریچه های سیاهرگ ها بخشی 
طبیعی از روند پیری است. از این رو، شما نمی توانید کار 
چندانی برای مقابله با عواملی مانند سن، جنسیت یا سابقه 
سالم  عاداتی  کردن  دنبال  با  اما  دهید.  انجام  خانوادگی 
همانند مواردی که در بالا به آنها اشاره شد و مصرف یک رژیم 
غذایی سالم و متعادل می توانید به تسکین علائم ناشی از 

سیاهرگ های واریسی کمک کنید.

سیاهرگهایواریسیوعاداتیبرایتسکینآنها

۵روشبرایبهبودسریعترآفتدهان

استفاده موضعی از هیدروژن پراکسید می تواند به بهبود آفت های دهان و ضد عفونی 
کردن زخم کمک کند. 

آفت های دهان به زخم ها یا ضایعات کوچکی گفته می شود که در غشا مخاطی دهان 
یا لثه ها شکل می گیرند. برخی از آنها دردناک هستند، اما به طور کلی آفت های دهان 
موجب بروز علائم جدی نمی شوند. در حقیقت، بیشتر موارد آفت دهان به خودی خود 

طی یک یا دو هفته بهبود می یابند.
ه نقل از "استپ تو هلث"، چندین روش درمان طبیعی وجود دارند که می توانند به 
تسریع روند بهبودی آفت های دهان و به حداقل رساندن ناراحتی ناشی از آنها کمک 
کنند. با این وجود، در بسیاری از موارد، اثربخشی این روش ها از پشتوانه علمی چندانی 

برخوردار نیست.
درمان های خانگی برای بهبود سریع تر آفت دهان 

آفت ها یکی از رایج ترین مشکلات دهان محسوب می شوند. این زخم ها به طور معمول 
اندازه ای در حدود 5 میلیمتر دارند و به رنگ سفید دیده می شوند. برخلاف تبخال های 

دهان، آفت ها واگیردار نیستند و به طور معمول به آسانی بهبود می یابند.
عسل 

عسل یکی از بهترین گزینه های طبیعی برای درمان شرایطی است که سلامت پوست 
را تحت تاثیر قرار می دهند. مطالعه ای در سال 2014 نشان داد که استفاده از عسل می 
تواند درد، اندازه و قرمزی ناشی از آفت های دهان را کاهش دهد. همچنین، این ماده به 

محافظت از بخش تحت تاثیر قرار گرفته در برابر عفونت کمک می کند.
شما می توانید سه یا چهار بار در روز مقدار کمی عسل را روی بخش تحت تاثیر قرار 

گرفته بمالید.
روغن نارگیل 

روغن نارگیل به واسطه کاربردهای مختلف پزشکی و آرایشی خود شناخته شده است 
و یک گزینه خوب دیگر برای درمان آفت های دهان محسوب می شود. خواص ضد 
میکروبی این روغن به مهار فعالیت باکتری ها و پیشگیری از عفونی شدن آفت های دهان 

کمک می کند.
شما می توانید مقداری پنبه را در روغن نارگیل فرو برده، سپس بخش تحت تاثیر قرار 
گرفته را به آرامی با آن پاک کنید. این کار را سه یا چهار بار در روز انجام دهید تا زمانی که 

زخم بهبود یابد.
هیدروژن پراکسید 

استفاده موضعی از هیدروژن پراکسید می تواند به بهبود آفت های دهان و ضد عفونی 
کردن زخم کمک کند. به واسطه قدرت ضدعفونی کنندگی، هیدرژون پراکسید گزینه 
خوبی برای پیشگیری از تکثیر باکتری ها در محل تحت تاثیر قرار گرفته محسوب می 

شود.
به منظور استفاده از هیدروژن پراکسید برای درمان آفت های دهان ابتدا یک قاشق از 
هیدروژن پراکسید 3% را در یک قاشق آب رقیق کرده سپس مقداری پنبه را در این ترکیب 

فرو برده و آن را روی آفت قرار دهید. این کار را دو یا سه بار در روز تکرار کنید.
اگر زخم ها داخلی هستند، یک قاشق هیدروژن پراکسید را در نصف لیوان آب رقیق 
کنید. سپس، این ترکیب را برای دو دقیقه در دهان خود غرغره کرده و در نهایت آن را به 

بیرون تف کنید. این کار را سه بار در روز تکرار کنید.
بابونه 

افزون بر کمک به درمان سریع تر آفت های دهان، بابونه می تواند تسکین آلرژی ها و 
آسیب دیدگی های پوست را تسریع کند. این گیاه حاوی آزولن )Azulene( و لوومنول 

)Levomenol( است که خواص ضد التهاب و ضد عفونی کننده به بابونه می بخشند.
ابتدا یک چای غلیظ بابونه آماده کنید.

سپس یک گاز یا مقداری پنبه تمیز را در این مایع فرو ببرید.
گاز یا پنبه را روی آفت دهان قرار داده و اجازه دهید پنج دقیقه به همان حالت باقی 

بماند.
همچنین، شما می توانید چای کیسه ای بابونه خیس شده را به طور مستقیم روی 

بخش تحت تاثیر قرار گرفته بگذارید.
این کار را دو یا چهار بار در روز انجام دهید.

ماست ساده 
کارشناسان از دلیل دقیق بروز آفت های دهان آگاه نیستند. با این وجود، از عوامل موثر 
می توان به عفونت اچ. پیلوری و بیماری های التهابی در روده اشاره کرد. از این رو، مصرف 

و استفاده از ماست طبیعی می تواند به تسکین این شرایط کمک کند.
ماست ساده طبیعی حاوی پروبیوتیک ها و باکتری های زنده است که می توانند به 
مبارزه با عفونت اچ. پیلوری کمک کنند. همچنین، ماست به تنظیم pH پوست و کاهش 

خطر عفونت کمک می کند.
شما می توانید هر روز یک فنجان ماست ساده مصرف کنید.

همچنین، شما می توانید ماست را به طور مستقیم روی آفت قرار دهید. سپس، اجازه 
دهید برای مدتی به همان حالت باقی بماند، بدون این که در نهایت دهان خود را بشویید. 

این کار را سه بار در روز تکرار کنید.
چه زمانی باید به پزشک مراجعه کنید؟ 

در بیشتر موارد، آفت های دهان بی نیاز از درمان پزشکی خاص بهبود می یابند. با این 
وجود، در موارد دیگر، این زخم ها یا ضایعات می توانند وضعیت وخیم تری به خود بگیرند. 

در این صورت، شما باید برای تشخیص دلیل این شرایط به پزشک مراجعه کنید.
در صورت تجربه علائم زیر بلافاصله به پزشک مراجعه کنید:

چند آفت در دهان شما شکل گرفته است.
پیش از بهبود کامل آفت قبلی، یک آفت جدید در دهان شما شکل گرفته است.

آفت طی دو هفته بهبود نیافته است.
آفت دهان شما با درد شدید همراه است.

زخم ها تا لب های شما گسترش یافته اند.
درد اجازه خوردن و نوشیدن عادی را به شما نمی دهد.

با تب نسبتا بالا مواجه هستید.

کشفنوعجدیدیازویروسآنفلوآنزای
خوکیباقابلیتهمهگیری

 داشنمندان چینی نوعی جدیدی از آنفلوآنزای خوکی را در این کشور کشف کردند که 
قابلیت همه گیری دارد.

طبق بررسی دانشمندان آسیایی, نوعی ویروس آنفلوآنزا در کشور چین کشف شده که بر 
اساس ادعای دانشمندان, این ویروس قابلیت همه گیری را دارد.

پایگاه خبری "ایندیپندنت" نوشت, دانشمندان نوع تغییریافته ای از آنفلوآنزای خوکی 
را شناسایی کرده اند که می تواند به انسان سرایت کرده و همه گیری دیگری به بار آورد.

این ویروس، که محققان آن را "EA H1N1 G4" می نامند، پس از بررسی 30 هزار خوک 
از کشتارگاهی در چین به دست آمده است.

چنین به نظر می رسد که این ویروس ترکیبی است از آنفلوانزای مرغی اروپایی و آسیایی 
با ویروس "H1N1" که گفته می شود در سال 2009 نزدیک به نیم میلیون نفر را در جهان 

به کام مرگ کشیده است.
بر اساس مطالعاتی که در مجله علمی "اقدامات دانشگاه ملی علوم" منتشر شده، وجود 
"اچ1ان1" نشان می دهد که این ویروس می تواند طوری تغییر کند که از انسان به انسان 

نیز سرایت کند.
به نوشته محققان دانشگاه کشاورزی چین ویروس های "G4" تمام نشانه های اصلی یک 

ویروس با قابلیت های همه گیری را دارند.
 "G4" آزمایش روی کارگران کشتارگاه خوک نشان داده که بیش از 10 درصد آنها پادتن
دارند؛ به نوشته محققان، بی اثر بودن ویروس در بدن به معنی بالاتر رفتن احتمال سازگاری 

آن با انسان بوده و نگرانی از بروز یک همه گیری جهانی را بیشتر می کند.
در ادامه این گزارش آمده که کنترل شیوع ویروس های "EA H1N1 G4" در خوک 
و نظارت آن در جوامع انسانی، به ویژه کارگران صنایع گوشتی خوک، باید به سرعت در 

دستور کار سازمان های مربوطه قرار گیرد.
به گفته کارشناسان، احتمال این که ویروس جدید بتواند یک همه گیری دیگر به بار آورد 

ضعیف است اما لازم است موضوع به جدیت دنبال شود.
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سخنگوی قوه قضاییه ضمن اعلام پایان رسیدگی به پرونده روح الله زم از صدور 
حکم اعدام برای وی خبر داد.

غلامحسین اسماعیلی روز سه شنبه در بیست و هشتمین نشست خبری خود 
ضمن گرامیداشت ایام دهه کرامت و تبریک میلاد حضرت رضا )ع( در پاسخ به 
سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده روح الله زم گفت: رسیدگی به پرونده به پایان 
رسید؛ دادگاه محکومیت برای زم صادر کرده و 1٣ مورد از عناوین اتهامات را از 
مصادیق افساد فی الارض دانسته و حکم اعدام صادر کرده در چند مورد اتهامی 
دیگر به حبس محکوم شده البته این حکم غیرقطعی و قابل فرجام خواهی در 

دیوان عالی کشور است.
سخنگوی قوه قضائیه نیز در دوازدهمین نشست خبری در ٣٠ مهر ماه امسال در 
پاسخ به سوالی درباره دستگیری روح الله زم، مدیر کانال آمد نیوز گفت: این اقدام 
هوشمندانه، دقیق، اطلاعاتی و عملیات فریبی که سربازان گمنام امام زمان)عج( 

در اطلاعات سپاه رقم زدند، قدردانی می کنم.
تایید بازداشت 3 نفر از یک جمعیت مردم نهاد

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوال درباره بازداشت شدگان یک موسسه 
نفر  این جمعیت درست است؛ سه  به  وابستگان  بازداشت  خیریه گفت: اصل 

بازداشت شدند.
وی ادامه داد: بازداشت اینها ربطی به تشکل مردم نهاد آنها ندارد بلکه اتهامات 

مربوط به خود آنها است و ما وظیفه ورود، رسیدگی و پیگیری داریم.
اسماعیلی اظهار داشت: چون هنوز آغاز مرحله رسیدگی هستیم از موارد عناوین 

اتهامی معذورم.
سخنگوی قوه قضاییه خاطرنشان کرد: ما معذوریت  های قانونی داریم و در 

پاسخگویی دچار محدودیت شویم.
وضعیت پرونده معترضان آبان

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ سوالی مبنی بر تایید حکم اعدام برای سه نفر از 
معترضان آبان ماه گفت: هنوز این پرونده اعاده نشده است و تاییدی مبنی بر صدور 

رأی از سوی دیوان عالی کشور به دست ما نرسیده است.
البته این را هم می گوییم که ما تفاوت بین اعتراض و  وی خاطرنشان کرد: 
اغتشاش قائلیم و تقاضا می کنیم اصحاب رسانه این سیاست ما را مد نظر قرار 
بدهند؛ کسانی که اعتراض داشتند اکثریت آزاد شدند اما معدودی از افراد هستند 

که اغتشاش به پا کرده و اموال عمومی را به آتش کشیدند.
اسماعیلی یادآور شد: شما دیدید که یک سری از اینها فروشگاه مردم را آتش 
زدند. بالاتر از اینها برخی این افراد انسان کشتند. اینها حتما باید مجازات شوند زیرا 
به حقوق مردم تعدی کردند. چه در این پرونده و چه در پرونده های دیگر اتهام این 
افراد فقط اغتشاش نبود بلکه برخی سرقت مسلحانهظ، آدم ربایی و مزاحمت برای 

نوامیس مردمی داشتند.
ارجاع 29 پرونده تحقیق و تفحص به دادسرا

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره بی نتیجه ماندن رسیدگی به 
پرونده های تحقیق و تفحص گفت: اولا این پرونده ها اولویت دارد و ثانیا با دقت 
رسیدگی می شود و ثالثا مقرر شده اگر در جایی نقصی وجود داشته باید با مجلس 

مکاتبه شود تا نقص مورد نظر رفع شود.
تهران  دادسرای  به  تفحص  و  تحقیق  پرونده  مورد  تاکنون 29  داد:  ادامه  وی 
ارجاع شده است که 12 مورد در حال رسیدگی است. دو مورد به محکومیت و 
کیفرخواست منجر شده است و 15 مورد هم منجر به قرار منع تعقیب و مختومه 

شدن پرونده شد.
اسماعیلی گفت:  یکی از پرونده ها مربوط به تحقیق و تفحص از تأمین اجتماعی 

در زمان تصدی سعید مرتضوی بود که رسیدگی و منجر به محکومیت هم شد.
مراحل پایانی پرونده حسن رعیت در دادسرا

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده حسن 
رعیت گفت:  فردی که نام بردید در بازداشت است و در مرحله پایانی رسیدگی در 

دادسرا است و تاکید کردیم تسریع شود.
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره مفسدان اقتصادی دیگری که 
نامشان در پرونده طبری مطرح شده آیا ارتباط با طبری مشخص شده است، گفت: 
آنهایی که قطعی شده اسمشان بین 21 متهم قرار دارد و البته بخش هایی از پرونده 

هنوز در دادسرا مفتوح است.
آخرین وضعیت ماجرای متهم منصوری در رومانی

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره مرگ قاضی منصوری در رومانی 
گفت: قوه قضاییه به جد پیگیر ابهام زدایی و شفافیت حادثه ای است که در رومانی 

اتفاق افتاد و به لحاظ ابعاد مختلف این موضوع برای ما اهمیت دارد. 
وی ادامه داد: این فرد ایرانی بود، پرونده داشت و ما تقاضای استرداد این فرد 

را داشتیم.
اسماعیلی اظهار داشت:  هنوز قضاوتی نداریم و فقط روایتی از پلیس بین الملل 
داریم که حکایت از کشته شدن این فرد دارد و البته مستنداتی برای ما ارسال شده 

که شامل عکس جنازه و عکس گذرنامه بوده است. 
سخنگوی قوه قضاییه گفت: حسب ظاهر جنازه متعلق به منصوری بوده اما ما 

قاضی هستیم و باید نمونه دی ان آی بررسی شود.
اسماعیلی تاکید کرد: مجدانه پیگیر این هستیم که باید در اسرع وقت جسد به 

ایران فرستاده شود.
وی گفت:  در ارتباط با اینکه خودکشی بوده یا دیگر کشی ابهاماتی وجود دارد و 
خواسته ایم هیاتی از پلیس بین المللی و پزشکی قانونی به کشور رومانی بروند و 

اسناد و مدارک را در آنجا ببینند.
لزوم مدیریت فضای مجازی

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی در خصوص اینکه مدتی است در فضای 
مجازی افرادی برای جذب فالوور مثل شرکتهای هرمی رفتار می کنند و عده زیادی 
از مردم فریب می خورند، آیا قوه قضاییه اقدامی در این خصوص انجام می دهد یا 

نه گفت: یک بخش عمومی وجود دارد که آن هم مدیریت فضای مجازی است. 
وی خاطرنشان کرد: قرار نیست هر عمل مجرمانه ای در فضای مجازی به سهولت 

رخ بدهد و افراد متضرر بشوند.
وی افزود: برخی از این اقدامات جنبه عمومی دارند که دادستان ورود می کند اما 

برخی هم نیازمند شاکی خصوصی است که باید بزه دیدگان اعلام شکایت کنند. 
اسماعیلی اظهار داشت: در همه مواردی که جرم در ایران رخ دهد فرد حتما 
تعقیب قضایی می شود البته در حوزه خارجی هم تلاش می کنیم موارد شناسایی 

شده به کشور بازگردانده شوند.
تعقیب عاملان شهادت سردار سلیمانی

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه روز گذشته خبری منتشر 
شد مبنی بر اعلان قرمز برای 36 متهم در ماجرای ترور حاج قاسم سلیمانی گفت: 
بارها گفته ایم که از خون حاج قاسم نمی گذریم و باید مجرمان در این رابطه 

محاکمه شوند.
وی ادامه داد: هر کجا از این رسیدگی نیاز باشد دادگاه در داخل کشور برگزار شده 
و هر کجا هم نیاز باشد در کشور عراق محاکمات انجام می شود و هر جایی هم نیاز 

باشد از نهادهای بین المللی کمک خواهیم گرفت.
و  گرفت  صورت  لازم  اقدامات  اول  روزهای  همان  از  اظهارداشت:  اسماعیلی 
تشکیل پرونده داده ایم و هیات قضایی و مستشاری در نظر گرفته شده است و با 

سیستم قضایی عراق هم تعامل داریم.
وی اضافه کرد: تعدادی از عناصر موثر در این اقدام تروریستی و کشتن انسانهای 
بی گناه را شناسایی کرده ایم افرادی که رسماً این اقدام را به گردن گرفته اند و 
کسانی که ما براساس اشراف اطلاعاتی متوجه شدیم در این اتفاق تروریستی نقش 

داشته اند.
وی گفت: فهرست افراد تکمیل شد و نام و سمت آنها مشخص شد و برای این افراد 
اعلان قرمز صادر شده است و پیگیر هستیم در هر زمانی که به این افراد دسترسی 

پیدا شود محاکمه شده و مجازات شوند.
اسماعیلی افزود: گوش ما به این حرفهای خارجی ها بدهکار نیست زیرا آنها تحت 

نفوذ کشورهای زورگو هستند. 
وی تصریح کرد: این حادثه یک اقدام تروریستی بود، قتل انجام شده و انسانی 
کشته شده است. کجای این حادثه سیاسی است. مهمان کشور عراق را که نماد 

مبارزه با تروریسم بین المللی بوده است کشته اند. 
سخنگوی قوه قضاییه گفت: این پیگیری سیاسی نبوده است و ما تا آخرین لحظه 

پیگیر این موضوع خواهیم بود.
فساد،  با  مبارزه  بر  تداوم  و  ویژه  اهتمام  بر  تاکید  با  قضاییه  قوه  سخنگوی 
اظهارداشت: در خرداد سال 1٣99 فقط در یک پرونده اقتصادی درخصوص 
مجموعه بدهی های گروه فلاحیان، 12 هزار میلیارد تومان به سیستم بانکی کشور 

تسویه شد.
حکم برائت برای کارگران آذرآب

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره پرونده کارگران آذرآب گفت: در 
حوزه مسائل کارگری چند سیاست را اعلام کردیم؛ ما اعتراض کارگران را به رسمیت 
می شناسیم منتهی باید در چارچوب ضوابط و مقررات باشد و همراه با اعمال 

مجرمانه نباشد.
وی ادامه داد: در برخی موضوعات شاهد رفتارهایی بودیم که در مسیر اعتراضات 
و مطالبات نظم عمومی دچار خدشه شد اما تاکید کردیم سیاست قوه قضاییه در 

این زمینه سیاست ارفاقی است.
اسماعیلی افزود: در مورد کارگران آذرآب این دادنامه قطعی نبود؛ مجازات ها 
تعریف شده بودو بعد از ابلاغ دادنامه تعدادی گفتند رأی را قبول داریم و عده ای 
اظهار ندامت و پشیمانی داشتند و این رویکرد باعث شد دادگاه تجدید نظر رأی 

دادگاه بدوی را نقض و حکم برائت صادر شد.
تایید حکم فریبا عادلخواه در دادگاه تجدید نظر

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده فریبا 
عادلخواه گفت: دادگاه بدوی رای صادر کرده بود که در دادگاه تجدید نظر حکم 

بدوی تایید شده است.
وی ادامه: این فرد به لحاظ ارتکاب جرایم امنیتی به تحمل پنج سال حبس و بابت 
جرم دیگری به یک سال و نیم حبس محکوم شد اما برابر ضوابط و مقررات قضایی 

حکم پنج سال حبس با احتساب دوران بازداشت اعمال می شود.
سخنگوی قوه قضاییه با بیان اینکه قواعد حقوقی اضطرار در شرایط خاص 
مانند کرونایی ساری و جاری است، گفت: به همکاران در واحدهای قضایی اعلام 
می کنیم اگر پرونده ای درخصوص افزایش اجاره بها یا تخلیه واحد مسکونی تشکیل 
شد، شرایط ویژه را لحاظ کنند و تصمیمات آنها مبتنی بر موازین حقوقی و قضایی 

بگونه ای باشد که به کنترل و کاهش قیمت ها منجر شود.
قواعد حقوقی اضطرار به شرایط کرونایی حاکم است

اسماعیلی رافزود: با توجه به مصوبه کرونا مبنی بر افزایش اجاره بها تا میزان 25 
درصد، ممکن است این مصوبه موجب عقد قراردادهای و قولنامه های عادی شود، 
گفت: در شرایط فعلی کشور نیازمند تصمیماتی برای تنظیم بازار و اعمال نظارت 
نهادهای مسئول هستیم و معتقدیم می توان از افسار گسیختگی افزایش قیمت 

جلوگیری کرد.
وی ادامه داد: در قوه قضاییه مطالبه گر حقوق مردم بوده ایم و به همکارانمان 
در واحدهای قضایی اعلام می کنیم ؛ قواعد حقوقی اضطرار در این موارد و در 
شرایط خاص ساری و جاری است و توصیه می کنیم اگر پرونده ای درخصوص 
افزایش اجاره بها یا تخلیه واحد مسکونی تشکیل شد، شرایط ویژه را لحاظ کنند و 
تصمیمات آنها مبتنی بر موازین حقوقی و قضایی به گونه ای باشد که به کنترل و 

کاهش قیمت ها منجر شود.

مدیر گروه سلامت خانواده، جمعیت مرکز بهداشت قم اعلام کرد :

ترسازکرونا،دلیلکاهشمراجعهقمیها
بهپایگاههایبهداشتی

مدیر گروه سلامت خانواده، جمعیت و مدارس مرکز بهداشت قم گفت: ترس 
استان  این  بهداشتی  پایگاه های  به  مراجعه  شده  باعث  کرونا  ویروس  از  بیهوده 

به صورت قابل توجهی کاهش یابد. 
مریم خاکبازان افزود: متاسفانه در روزهای اخیر شاهد هستیم شهروندان در اماکن 
عمومی بعضا بدون رعایت دستورالعمل های بهداشتی حاضر می شوند، ولی به 

پایگاه های بهداشتی مراجعه نمی کنند.
به گفته وی، تعداد مراجعه کنندگان نسبت به روزهای قبل از شیوع کرونا بسیار کمتر 
شده و این روند کاهشی همچنان ادامه دارد؛ درحالی که پایگاه های بهداشتی فعال 

هستند و آماده ارائه خدمات به مراجعه کنندگان می باشند.
وی بیان کرد: قبل از شیوع ویروس کرونا، خدمات قابل توجهی در پایگاه های 
بهداشتی ارائه می شد و کارشناسان این مراکز با پیگیری های فعال، از عموم مردم 

برای تشکیل پرونده و پیگیری روند بهداشتی و درمانی خود دعوت می کردند.
خاکبازان افزود: در حال حاضر نه تنها پیگیری های فعال در پایگاه های بهداشت 
انجام نمی شود، بلکه خدماتی که قبلا به مادر و کودک ارائه می شد، بسیار محدود 
شده است. وی تاکید کرد: از هر فردی که به پایگاه های بهداشتی مراجعه کند، با 
رعایت دستورالعمل های بهداشتی پذیرا خواهیم بود و به مراجعه کنندگان خدمات 

ارائه خواهد شد.
وی تصریح کرد: شاخص مرگ کودکان و مادران تا قبل از کرونا روند کاهشی 
داشته و تعداد مراقبت ها نیز مطلوب بوده است، ولی با توجه به این که شیوع ویروس 
کرونا، باعث ایجاد محدودیت هایی در مراکز بهداشتی و مراکز جامع سلامت شد،  از 
مراجعه کنندگان درخواست گردید به صورت غیرحضوری مسائل و مشکلات را مطرح 

کنند.
خاکبازان اضافه کرد: همین مساله باعث شد،  خدمات ارائه شده در پایگاه های 
بهداشتی به حداقل میزان کاهش یافته و فقط مراقبت مادران که نسبت به روزهای 
عادی 50 درصد کاهش یافته بود،  انجام و بیشتر مراقبت ها از طریق تلفن و فضای 

مجازی پیگیری می شد.
وی با اشاره به این که این مسائل باعث شده تعداد مرگ ومیر مادران رو به افزایش 
باشد، گفت: در مساله واکسیناسیون نیز به دلیل ترس از کرونا مراجعات کاهش یافته 
است و ادامه این روند باعث خواهد شد بیماری های واگیرداری که کنترل شده بود،  

افزایش یابد.
فعال  مراکز خدمات جامع سلامت  و 25  بهداشتی  پایگاه  استان قم 100  در 
است و یک هزار و 16 نیرو شامل پزشک، کارشناس تغذیه، کارشناس روانشناسی 
بالینی، پرستار، مراقب سلامت، بهداشت محیط و بهداشت حرفه ای به ارائه خدمات 

بهداشتی و سلامت می پردازند.
 

رییس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم خبرداد:

اختصاصچهارمیلیاردریالبرایبازسازی
یکیازسینماهایقدیمی

رییس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم گفت: سینما تربیت 
قم به عنوان یکی از سینماهای قدیمی و ماندگار استان نیازمند بازسازی اساسی 
تاکنون  و نوسازی آن  بازسازی  برای  ریال  این راستا چهار میلیارد  می باشدکه در 

تخصیص داده شده است. 
محمدکاظم رضوانی افزود: برای بازسازی اساسی این سینما، 2 میلیارد ریال سهم 
اداره کل آموزش و پرورش و همین میزان نیز سهم اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
قم تعیین شده است که در صورتی که سهمی از استان نیز برای این سینما تخصیص 

داده شود،  شاهد اتفاق بسیار خوب در این زمینه خواهیم بود.
وی با تاکید بر اینکه بازسازی این سینما نیازمند همراهی تمام مجموعه استان 
است، گفت: به دلیل قدمت بالا و نقش موثر فرهنگی آن در استان در طی چند دهه 
فعالیت این سینما، مشارکت استان در بازسازی آن ضروری است. سینما تربیت یکی 
از سینماهای قدیمی قم و متعلق به آموزش و پرورش است که دارای 466 صندلی 

و یک سالن نمایش است.
با اشاره به کمبود شدید صندلی سینمایی در این استان گفت: نهضت   وی 
سینماسازی در قم که به منظور رفع کمبود شدید صندلی سینمایی در این استان 
از سه سال اخیر آغاز شده و همچنان با قدرت در حال پیگیری است. رضوانی ادامه 
داد: تعداد سینماهای استان از 3 سینما در سال 97 به 6 سینما تا پایان سال 98 
افزایش یافت که بر این اساس تعداد سالن های سینمایی فعال قم نیز از حدود یک 
هزار صندلی به بیش از 2 هزار صندلی افزایش یافت که با تکمیل و بهره برداری از 
پروژه های سینمایی موجود، یک هزار صندلی دیگر نیز به ظرفیت سینمایی استان 
افزوده شود. وی با اشاره به مهمترین طرح های عمرانی سینمایی قم گفت: تجهیز 
و بهره برداری از سینمای بازار شهر با چهار سالن 60، 80، 120 و 300 صندلی 
و همچنین بهره برداری از سینمای باغ موزه دفاع مقدس با ظرفیت 400 صندلی 
از جمله طرح های مهمی است که برای توسعه زیرساخت سینمایی استان در حال 
تکمیل هستند. سینمای ونوس با 300 صندلی، سینمای تربیت با 500 صندلی، 
سینمای آیه با 140 صندلی، سینمای آوینه با 220 صندلی، سینمای شهر آفتاب با 
620 صندلی و سینمای کودک وابسته به کانون پروش فکری کودکان و نوجوانان با 

200 صندلی، 6 سینمای فعال استان قم به شمار می آید.
 

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم:

6۲درصدجمعیتاستانقمزیرپوشش
بیمهتامیناجتماعیهستند

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم گفت:در حال حاضر 790 هزار نفر از جمعیت 
استان معادل 62 درصد جمعیت آن زیرپوشش بیمه تامین اجتماعی هستند. 

علی اصغر دادخواه اظهار کرد: از مجموع 790 نفر افراد زیرپوشش تامین اجتماعی 
قم 239 هزار و 88 نفر بیمه شده اصلی و 40 هزار و 965 نفر مستمری بگیر هستند. 
وی بیان کرد: بخش بیمه ای تامین اجتماعی با 4 شعبه اصلی، 2 شعبه اقماری و 
پنج کارگزاری رسمی در استان قم به جامعه هدف خدمت می کند. مدیرکل تامین 
اجتماعی قم اظهار کرد: در حال حاضر 14 هزار و 512 کارگاه فعال و نیمه فعال 
زیرپوشش تامین اجتماعی استان هستند. وی بیان کرد: بیشترین مراجعه کنندگان 
در پایان هر ماه مربوط به کارفرمایان و روزهای ابتدایی هر ماه مربوط به نام نویسی 
است. دادخواه با بیان اینکه شعبه یک تامین اجتماعی قم بیشترین میزان مراجعه 

کننده را دارد ادامه داد: روزانه حداقل 500 نفر به این شعبه مراجعه می کنند.
وی یادآور شد: خدمات درمانی به بیمه شدگان تامین اجتماعی استان در قالب 
سه مرکز درمانی سرپایی و یک مرکز بستری)بیمارستان امام رضا علیه السلام ( در 
قم به صورت رایگان به جامعه هدف خدمات دهی می کنند. مدیرکل تامین اجتماعی 
قم گفت: استان قم دارای یک شهرستان به همین نام و پنج شهر جعفریه، کهک، 
مرکزی، خلجستان و سلفچگان است که شهرها فاقد شعب اصلی تامین اجتماعی 
هستند اما شعب اقماری در کهک و پردیسان فعال بوده و خدمات به جامعه هدف از 

طریق این شعب انجام می شود.
 

 مسئول واحد نمایش حوزه هنری قم:

باشگاهتئاترتجربهقمبهدنبالتربیت
هنرمندانمتخصصاست

 مسئول واحد نمایش حوزه هنری قم و کارگردان تئاتر، با اشاره به تاسیس باشگاه 
تئاتر تجربه در این استان گفت: حوزه هنری با ایجاد این باشگاه به دنبال رفع 
کمبودها و نیازهای تئاتر قم و همچنین تربیت هنرمندان متخصص در زمینه هنرهای 

نمایشی است.
احمد سلیمانی اظهارداشت: هدف از تاسیس این باشگاه ارتقای سطح فنی ، 
علمی و مهارتی هنرآموزان تئاتر قم و تربیت هنرمندانی متخصص در رشته های 

مختلف زیرمجموعه هنر نمایشی است.

  مدیرکل راه آهن استان قم :

اتصالریلیشهرکصنعتیشکوهیه
معطلماندهاست

  مدیرکل راه آهن استان قم گفت: به دلیل عدم همراهی شرکت شهرک های 
صنعتی در انعقاد قرارداد، اتصال ریلی شهرک صنعتی شکوهیه قم در دو سال 

گذشته معطل مانده است.
محسن اعتماد در گفت وگویی، با اشاره به آخرین وضعیت اجرای بلوار زینبیه 
از میدان امام تا ایستگاه مرکزی و برخورد طرح با ریل راه آهن اظهار داشت: 
هنوز درباره این پروژه از سوی شهرداری مصوبه ای ارائه و طرح موضوع نشده 

است.
وی با بیان اینکه در برداشته شدن ریلی در مسیر اجرای پروژه نیاز به اقدامات 
فنی و کارشناسی دقیق وجود داشته و به راحتی نمی توان ریلی را حذف کرد 
افزود: ریل، زیرساخت توسعه و میراث ملی است و هر چه پیشرفت می کنیم 
احتیاج مردم به راه آهن نیاز بیشتری پیدا می کنند و ریل، ارزش و جایگاه خود را 

بیش از گذشته به دست می آورد.
بارها در  انقلاب  استان قم خاطرنشان کرد: رهبر معظم  راه آهن  مدیرکل 
سیاست گذاری های کلان توسعه، بر توسعه حمل ونقل ریلی تأکید داشته اند 
ولی متأسفانه درصد استفاده از راه آهن ریل در برابر جاده، تنها 10 درصد بوده 

و این رقم بسیار کمی است.
وی با تأکید بر اینکه زیرساخت ریلی گران و متعلق به کشور است و نمی توان 
به راحتی محل عبور را برداشت و حذف ریل نیاز به محاسبات فنی و نقشه های 
خاصی و طراحی مسیر دارد، گفت: ما در اجرای پروژه ها در حریم شهری نیاز 
به همگرایی بیشتری با مدیریت شهری داریم تا به طراحی مسیر بپردازیم و 

خطوط ریلی حفظ شود.
اعتماد در ادامه پیرامون مهم ترین طرح توسعه راه آهن در قم عنوان کرد: چند 
پروژه بزرگ در دست اقدام است که یکی از این پروژه ها شامل بازسازی خطوط 
ریلی میان قم به ساوه است که بیش از 80 سال به این شکل باقی مانده بود و 

پروژه با پیشرفت خوبی در حال انجام است.
وی اظهار داشت: پروژه دیگر بهسازی مسیر خروجی علی آباد تا قمرود و 
ایستگاه محمدیه است که نیاز به بهسازی دارد و در حال عملیاتی شدن است، 
این پروژه سنگین بخش به بخش شده و تاکنون 8 میلیارد تومان برای بهسازی 

هزینه شده و 8 میلیارد تومان دیگر جهت بازسازی اعتبارسنجی شده است.
هیچ گزارشی مبنی بر سرقت ریل در قم گزارش نشده است

مدیرکل راه آهن استان قم یادآور شد: اجرای پروژه اتصال ریلی به گمرک 
در شهریور 98 عملیاتی شد و قطار در این مسیر در حال تردد است، در حال 
حاضر نیز گمرک در حال احداث سکوست و تاکنون یک سکو را احداث کرده و 

سکوهای دیگری توسط گمرک در حال انجام است.
و یک  انجام شده  افزود: در شهرک صنعتی شکوهیه، طراحی مسیر  وی 
تفاهم نامه ای باید میان شرکت شهرک های صنعتی و شهرک صنعتی شکوهیه 
با راه آهن جهت مصوبه زیرسازی و تائید طراحی مسیر امضاء شود اما به دلیل 
عدم همراهی شرکت شهرک های صنعتی در انعقاد قرارداد، اتصال ریلی شهرک 

صنعتی شکوهیه قم در دو سال گذشته معطل مانده است.
مدیرکل راه آهن استان قم بیان کرد: شهرک صنعتی هیچ اقدامی دراین باره 
نداشته درحالی که درخواست اولیه برای اتصال ریلی از جانب شهرک های 

صنعتی شکوهیه بوده است.
وی عنوان کرد: صیانت از ریل های راه آهن با حضور نیروهای خدوم انجام 

می شود و هیچ گزارشی مبنی بر سرقت ریل در قم گزارش نشده است.
 

رئیس انجمن هنرهای تجسمی استان قم:

آسیبکرونابههنرقمقابلجبراننیست
رئیس انجمن هنرهای تجسمیاستان قم با بیان اینکه بخش زیادی از آسیب 
کرونا به هنر قم قابل جبران نیست گفت: کرونا به هنر، هنرمندان و به ویژه 
آموزشگاه های فعال در رشته های مختلف هنری استان آسیب اقتصادی زیادی 

وارد کرد.
علی سلطانی اظهارداشت: فعالیت آموزشگاه های هنری قم و همچنین 
مجموعه های فعال  در زمینه آموزش رشته های مختلف هنری در ایام شیوع 

کرونا به صفر رسید.
وی، اظهار داشت: روند تعطیلی طولانی مدت فعالیت آموزشگاه های هنری 
که از ابتدای اسفندماه 98 شروع شده بود تا پایان خرداد ماه سال جاری ادامه 
داشت، موجب شد تا بسیاری از این مجموعه های آموزشی مجبور به تعدیل 

نیرو شوند.
رئیس انجمن هنرهای تجسمی قم گفت: به دلیل اینکه بخش مهمی از درآمد 
اساتید فعال در رشته های مختلف از طریق آموزش تامین می شد، تعطیلی این 

آموزش ها، شرایط را برای هنرمندان قم سخت کرد.
فعالیت  از  زیادی  بخش  کرونایی،  های  محدودیت  رفع  با  داد:  ادامه  وی 
آموزشگاه های استان دوباره از سر گرفته شده است ولی به دلیل فاصله گذاری 
اجتماعی و استمرار شرایط کرونایی، تمایل هنرجویان برای ثبت نام و حضور در 
این کلاس ها به شدت کاهش یافته است و این موجب شده تا خسارت های 

ناشی از کرونا جبران نشود.
سلطانی اظهار داشت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به منظور جبران این 
خسارت ها، برنامه ریزی کرده است که به دلیل اینکه اکثر آموزشگاه های هنری 
قم فاقد شرایط تعیین شده برای دریافت کمک های مالی تعیین شده، بودند، 

در عمل این کمک ها به داد این آموزشگاه نرسید.
رئیس انجمن هنرهای تجسمی قم ادامه داد: یکی از شرایط کسب کمک 
های مالی وزارت ارشاد، وجود نیروهای بیمه شده است که به دلیل اینکه 
این آموزشگاه ها درآمد بالایی نداشته اند، در عمل نیز هیچ نیروی بیمه شده 
ای ندارند و این موجب شده تا از کمک های دولت محروم شوند. بیش از 2 
هزار هنرمند در زمینه هنرهای تجسمی شامل رشته های نقاشی،گرافیک، 
نگارگری، کاریکاتور و تصویرسازی، در این استان فعالیت می کند ضمن اینکه 

50 آموزشگاه آزاد هنری و موسسه تک منظوره هنری در قم وجود دارد.
 

معاون هماهنگ کننده سپاه امام علی ابن ابی طالب)ع(:

اقتدارنظامیایرانتکیهگاهیبرایتامین
امنیتمنطقهاست

 معاون هماهنگ کننده سپاه امام علی ابن ابی طالب)ع( قم گفت:  پیشرفت ها 
و اقتدار نظامی ایران تکیه گاهی مطمئن برای تامین امنیت پایدار منطقه است و 
قدرت یافتن کشور درحوزه های نظامی به تقویت این رویکرد نیز کمک می کند.
سرهنگ پاسدار مهدی کبیری پور بیان کرد: لزوم تقویت توان نظامی ایران 
علاوه بر اصول امنیتی و سیاسی، مبنای اعتقادی دارد و هر تلاشی در این 

رابطه برای حفظ کیان اسلام ضروری است.
وی افزود: امروز در دنیایی زندگی می کنیم که جریان الهی و مادی گرایی با 
یکدیگر وارد تقابل شدند و در این شرایط باید آمادگی دفاعی و نظامی خود را 

در عرصه های مختلف توسعه دهیم که این یک اصل دینی و اعتقادی است.
وی ادامه داد: علاوه بر این در منطقه ای قرار داریم که ازنظر جغرافیایی 
حساسیت خاصی دارد و این ویژگی موجب شده است قدرت های سیاسی دنیا 
به این منطقه نظر داشته باشند، لذا برای حفاظت از حق خودمان باید ازنظر 
نظامی قوی باشیم. کبیری پور همچنین با اشاره به این که تهدید نظامی یکی 
از ابزارهای سیاسی دشمنان برای فشار بر کشور ماست، گفت: برای این که این 
تهدید را برای همیشه رفع و بازدارندگی پایدار ایجاد کنیم به تجهیزات پیشرفته 
نظامی احتیاج داریم که در این راه،  به موفقیت های چشمگیری دست یافته ایم.
وی بیان کرد: هرچند دشمنان گاهی ما را تهدید به حمله نظامی می کنند، 
اما در واقعیت گزینه حمله نظامی علیه ایران به دلیل توان بازدارندگی بالای 
کشور در اندیشه آنان جایی ندارد و به همین دلیل دشمنان تحریم های شدید 

اقتصادی را در دستور کار خود قراردادند.

اجتماعی

سخنگوی قوه قضاییه :

صدور حکم اعدام برای زم

 وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: ایران 
گام های بسیار موثری را در تولید واکسن کووید 19 
برداشته و بزودی فاز آزمایش انسانی این واکسن آغاز 

می شود.
افتتاح  مراسم  در  شنبه  سه  روز  نمکی  سعید 
فارمکس 2020 در  المللی دارویی  بین  نمایشگاه 
وزارت بهداشت افزود: خبر خوش ما برای مردم این 
است که خوشبختانه گامهای بسیار موثری در تولید 
واکسن کووید 19 در کشور برداشته شده است. در 
چهار ماه گذشته به طور نزدیک فعالیت دانشمندان 
ایرانی را در تولید این واکسن دنبال کرده ام. نتایج 
بسیار امیدوار کننده است. تست حیوانی این واکسن 
با موفقیت طی شده و بزودی فاز کلینیکال ترایال 

تست انسانی این واکسن آغاز می شود.
با  و  بود  بسیار سختی  وی گفت: سال 98 سال 
وجود سختی ها و فشار تحریم توانستیم 20 درصد 
و حدود 600 میلیون یورو در ارز دارویی صرفه جویی 
داشته باشیم در حالی که پیش بینی کارشناسان 

افزایش 40 تا 50 درصدی ارز دارویی بود.
وزیر بهداشت ادامه داد: با همکاری سازمان غذا و 
دارو واردات هر محصولی که تولید داخل داشت و می 
توانست تولید ملی را لگدمال کند ممنوع کردیم و به 
گونه ای عمل شد که حتی یک بیمار در کشور برای 
تهیه داروهای اساسی در داروخانه ها سرگردان نشد.

وی افزود: حلقه مفقوده صنعت دارویی ایران تولید 
مواد موثره و اولیه بود. مقاومت هایی در تولید این 
مواد وجود داشت اما توانستیم سختی های این کار را 
سپری کنیم و امروز ایران یکی از کشورهای قدرتمند 

منطقه در تولید مواد اولیه و موثره دارویی است.
نمکی گفت: کشورهایی مثل هند و چین که امروز 
از تولیدکننده های بزرگ مواد اولیه دارویی هستند 
سختی های این راه را سپری کرده اند. هزینه کردن 
در این راه سرمایه گذاری طولانی مدت برای آینده 

کشور است و هزینه نیست.
وزیر بهداشت ادامه داد: همیشه یکی از دغدغه 
صنعت  در  تولیدی  بنزن  که  بود  این  من  های 

پتروشیمی که از مواد خام تولید مواد اولیه دارویی 
است به ارزانی صادر می شود و بعد با 50 تا 100 
به  دارو  صنعت  مواداولیه  عنوان  به  قیمت  برابر 
خودماندفروخته می شود اما امروز به حلقهذهای 
قبلی تولید مواد اولیه دارویی رسیده ایم و این مواد 

اولیه را در داخل تولید می کنیم.
و  دانشمندان  تلاش  با  امروز  داد:  ادامه  نمکی 
شرکتهای دانش بنیان ایران یکی از صادرکنندگان 
داروهای  حوزه  در  هم  دارویی  اولیه  مواد  بزرگ 

شیمیایی و هم داروهای های تک است.
وی گفت: اپیدمی کووید 19 گرچه بلای بزرگی 
برای دنیا بود اما درس های بزرگی هم به ما داد تا 
بزرگ  ادعای  وجود  با  انسان  های  ناآگاهی  بدانیم 
چقدر زیاد است و کشورهای بزرگ به رغم بضاعت ها 

و قابلیت ها چندان هم قدرتمند نیستند.
نمکی افزود: در بحران کرونا توانستیم ظرف 60 
روز از واردکننده مایحتاج و اقلام مورد نیاز حفاظتی و 
درمانی به صادرکننده مطرح این اقلام تبدیل شویم.

وزیر بهداشت:

ایرانواردعرصهتولیدواکسنکووید۱۹شد
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 سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد: آمار تولیدات منتخب 
کالایی کشور با وجود محدودیت های کرونایی و تشدید تحریم ها، در سه ماه 
نخست امسال افزایشی بوده و تجارت کشور در حال بازگشت به دوران پیش 

از کرونا است.
افزود:  معدن،  و  صنعت  ملی  روز  مراسم  در  مدرس خیابانی«  »حسین 
تولیدکنندگان با همت و عزم جدی خود در روزهای سخت کشور و در ایام کرونا، 

مانع کند شدن حرکت صنعت و توقف تولید در کشور شدند.
وی اضافه کرد: در این مدت با وجود همه محدودیت ها، تولید ماسک بیش 
از 30 برابر افزایش تولید داشته و از 200 هزار عدد )در ابتدای اسفند ماه( به 
6 میلیون عدد رسیده و با همت تولیدکنندگان، اکنون از یک وارد کننده اقلام 

بهداشتی مرتبط با کرونا به صادرکننده در این حوزه تبدیل شده ایم.
مدرس خیابانی گفت: امروز حدود 23 درصد اشتغال کشور و 76 درصد 

صادرات غیرنفتی مربوط به بخش صنعت است.
وی خاطرنشان کرد: در بازدیدهایی که از واحدهای تولیدی و صنعتی کشور 
داشتم، نه تنها حرکت صنعت متوقف نشده بلکه گام های محکمی در راستای 

تکمیل و بهره برداری طرح های جدید و توسعه ای برداشته شده است.
وجود  با  و  امسال  نخست  ماهه  سه  در  گفت:  صنعت  وزارت  سرپرست 
محدودیت های کرونایی و تحریم ها، عموم تولیدات منتخب کالایی افزایشی 
بوده و به عنوان نمونه تولید خودرو 22 درصد، تولید تایر خودرو 27 درصد 
و تولید سیمان 10 درصد رشد داشته و در حوزه لوازم خانگی تولید ماشین 
لباسشویی 100 درصد افزایش یافته و تولید تلویزیون با افزایش 50 درصدی 

روبرو بوده است.
وی افزود: در دو ماه نخست امسال مشکلات عدیده ای در بازگشایی مرزهای 
تجاری و برقراری صادرات کشور وجود داشت که با مدیریت انجام شده اکنون 

حدود 80 درصد از مرزهای تجاری و 75 درصد از بازارچه های مرزی کشور 
فعال است.

سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت در بخش دیگری از سخنان خود 
اعلام کرد: در سه ماهه نخست امسال صدور جواز تاسیس صنعتی بیش از 27 
درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل افزایش داشته و میزان سرمایه گذاری 
های جواز تاسیس های صادره نیز با افزایش 137 درصدی مواجه شده است.
مدرس خیابانی اضافه کرد: در این مدت تعداد شرکت های دانش بنیان از 

325 شرکت به 350 شرکت رسیده است.
وی تاکیدکرد: آمار موجود تولید نشان از رشد تولید در بخش های مختلف 
دارد که ثابت می کند دشمنان نتوانستند این کشور را به زانو درآورند و صنعت 

را متوقف کنند.
۴ ماموریت ویژه برای تحقق جهش تولید

سرپرست وزارت صنعت اظهارداشت: امسال وزارت صنعت، معدن و تجارت 
چهار ماموریت ویژه برای تحقق اهداف »جهش تولید« برای خود تعریف کرده 

و در دستور کار قرار داده است.
وی، »تعمیق ساخت داخل« را نخستین محور فعالیت وزارت صنعت در سال 
99 عنوان کرد و گفت: باید روی صنایع داخلی و دانش بنیان و توانایی جوانان 

سرمایه گذاری کرده و متمرکز شویم.
سرپرست وزارت صنعت افزود: در همین راستا، تامین مواد اولیه به عنوان 
اولویت کاری وزارت صنعت قرار گرفته و با همکاری بانک مرکزی، در خرداد ماه 

گشایش خوبی در این بخش به وجود آمده است.
مدرس خیابانی اعلام کرد: امسال تکمیل و راه اندازی طرح های نیمه تمام 
در دستور کار این وزارتخانه است و در همین راستا بیش از 12 هزار و 500 
طرح صنعتی با پیشرفت فیزیکی بالای 60 درصد مراحل تکمیل خود را طی 

می کنند.
وی گفت: در قالب پویش ملی »تولید، تداوم امید«، بهره برداری از 200 
طرح بزرگ و پیشران با ارزش سرمایه گذاری بیش از 170 هزار میلیارد تومان 
و اشتغال زایی افزون بر 41 هزار نفری در حال انجام است و هفته نخست این 

پویش با فرمان رئیس جمهوری وارد فاز عملیاتی خود شد.
سرپرست وزارت صنعت اضافه کرد: سومین ماموریت وزارت صنعت در سال 
جهش تولید، توسعه صادرات و کنترل واردات است و با توجه به اینکه افزایش 
تولید نیازمند بازارهای صادراتی جدید است، دستیابی به رقم 41 میلیارد دلار 

صادرات غیرنفتی در این وزارتخانه هدف گذاری شده است.
وی ابراز امیدواری کرد که با وجود شکاف آمار صادراتی در سه ماهه نخست 
امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل، با پیگیری های انجام شده و با روند 

حاضر به رقم مد نظر دست یابیم.
مدرس خیابانی افزود: در کنترل واردات نیز این وزارتخانه جدی عمل می کند 

و در تلاشیم اقلام مورد نیاز را از محل تولیدات داخلی تامین کنیم.
وی، ماموریت چهارم وزارت صنعت را کنترل و تنظیم بازار عنوان کرد و گفت: 
استمرار تولید با رعایت پروتکل های بهداشتی و تامین به هنگام کالاهای مورد 
نیاز، مانع از خالی شدن فروشگاه ها و تامین مناسب کالاها در مراکز عرضه 

شده و این روند تداوم خواهد یافت.

سرپرست وزارت صنعت:

تجارت کشور در حال بازگشت به دوران پیش از کرونا است

اقتصادی

تحلیل یک کارشناس خودرو از تاثیر افزایش نرخ ارز روی بازارها؛

بازارخودروراچطورمیشودآرامکرد؟

یک کارشناس خودرو با اشاره به افزایش قیمت خودرو در بازار، معتقد است: تنها 
راه مبارزه با افزایش قیمت، کاهش شدید هزینه های دولت، کاهش روند خلق پایه 

پولی و مدیریت نقدینگی در بانک هاست.
در هفته های اخیر، رشد نرخ ارز عاملی شده تا رکود معاملات در بازارهایی 
همچون خودرو شدت پیدا کند؛ اگرچه بازار خودرو به دلیل نرخ های غیرمعمول 
و غیرمنطقی، ماه هاست با عدم تمایل خریداران مواجه است، ولی در هفته های 
گذشته رشد نرخ ارز موجب شده که دیگر مشتری تمایلی به خریداری خودرو 

نداشته باشد.
گزارش ها حاکی از آن است که نمایشگاه داران خودرو در حال حاضر از نبود 
مشتری در بازار گلایه دارند و معتقدند خرید و فروش تقریبا به نزدیک به صفر 

رسیده است؛ به طوری که معاملات روزانه به زور به یک مورد می رسد.
این در شرایطی است که بازار دلالی خودرو در فضای مجازی همچنان داغ 
است و هر کسی با توجه به شرایط و نرخ دلار، اقدام به تعیین قیمت ها برای انواع 

خودروهای داخلی می کند.
ارز با بازار چه می کند؟

فربد زاوه، کارشناس خودرو در گفت وگویی در این خصوص اظهار داشت: ابتدا 
اجازه بدید یک توضیحی در مورد نرخ ارز و تاثیر آن در قیمت کالاها بدهم. نرخ ارز 
متاثر از تورم بخشی ارز و متناسب با رشد نقدینگی ناشی از هر عاملی مثل کسری 
بودجه یا تخلفات احتمالی شبکه بانکی و تقاضای تجاری و پس اندازی در بازار و 

عرضه تنظیم می شود.
وی افزود: نرخ ارز در حال حاضر در ایران، خود عامل تورم به شکل مستقیم 
نیست و متاثر از سیاست های پولی و بی انضباطی شدید دولت و بی برنامگی 
سازمان برنامه و برخی سیاست های اشتباه وزارت اقتصاد است که منجر به تورم و 

کاهش شدید ارزش ریال شده است.
این کارشناس بازار خودرو متذکر شد: نرخ ارز در شرایط امروز ایران حتی اگر 
با افزایش عرضه سرکوب شود، گرانی و تورم سایر کالاها منفی یا صفر نمی شود و 
افزایش قیمت ها اتفاق خواهد افتاد؛ کما این که همین الان در بازار مواد غذایی 
مانند مرغ و تخم مرغ و مسکن که تقریبا ارتباطی به نرخ ارز ندارد و خودرو، شاهد 

افزایش قیمت هستیم.
زاوه تاکید کرد: درواقع دلیل اصلی گرانی، سیاست های اشتباه پولی و اقتصادی 
در کشور است و نیز تعلل در توسعه اوراق قرضه و تولید پول پرقدرت، ریشه گرانی 

ارز، مسکن و خودرو و همه کالاهاست.
او تصریح کرد: این انبساط شدید پولی که تقریبا در همه تاریخ ایران بی سابقه 
است، در کنار ماجراجویی در بازارها، وضعیت را به شدت بغرنج کرده است؛ به گونه 
ای که روند تورمی به مرز هشدار رسیده و کشور در استانه بحران های بسیار بزرگی 

قرار گرفته است.
راه مبارزه با افزایش قیمت ها چیست؟

این کارشناس بازار خودرو در ادامه گفت: انکار مشکل به خصوص در بازار خودرو 
و ارائه طرح های بی مفهومی مثل فرمول قیمت گذاری شورا رقابت و یا طرح تنظیم 
بازار در سازمان حمایت از مصرف کننده و تولیدکننده مبنی بر الزام به معامله 
تا سقف 10درصد قیمت کارخانه که از ابتدا مشخص بود اجرایی نیست و تنها 
تلاشی برای فرار از پاسخگویی و پذیرش مسئولیت است، خود مشکلات را حادتر 

کرده است.
زاوه با بیان این که توهم کنترل تورم در مبادی تولیدی نیز اصولا شدنی نیست، 
افزود: البته عبور و فاصله شدید قدرت خرید با قیمت کالاها سبب کاهش حجم 
بازارها شده است و رکود کم و بیش به همه بازار ایران گسترش پیدا می کند، بازار 
خودرو هم کم و بیش مشکل شکست بازار یا عدم امکان خرید توسط مشتریان را 

تجربه می کند و وضعیت در نیمه دوم سال به مراتب بدتر و بغرنج تر خواهد شد.
وی متذکر شد: ولی این رکود مانع از روند افزایشی قیمت نمی شود و تنها راه 
مبارزه با افزایش قیمت، کاهش شدید هزینه های دولت، کاهش روند خلق پایه 

پولی و مدیریت نقدینگی در بانک هاست.
این کارشناس خودرو تاکید کرد: اصرار عدم تغییر در سیاست های پولی و مالی و 
اقتصادی می تواند کشور را در تابستان و نهایتا در نیمه دوم سال با مشکلات بسیار 

عمیقی مواجه سازد.

 معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کارورفاه اجتماعی گفت: تاکنون حدود 900 هزار نفر در سامانه ثبت نام 
کردند و در حال حاضر نیز حدود 76 هزار پرونده در شعب بانک ها وجود دارد.

»عیسی منصوری« افزود: متقاضیان دریافت تسهیلات کارفرما یا خویش فرما هستند و هر کدام از پرونده هایی که به شعب 
بانک ها ارسال شده تعداد زیادی اشتغال را دربرمی گیرد.

وی بیان کرد: ظرف چند روز اخیر 143 هزار پرونده از طریق سامانه کارا به بانک ها ارسال،  658 پرونده نیز تصویب شده و 
آماده انتقال به مرحله بعد است.

معاون توسعه کارآفرینی وزارت تعاون گفت: با توجه به اینکه پرداخت تسهیلات اخیرا شروع شده است و به تدریج رو به 
افزایش است پیش بینی می کنیم 380 هزار پرونده در آینده نزدیک به مرحله پرداخت برسد که حدود یک میلیون اشتغال را 
تحت پوشش قرار می دهد. وی درباره زمان پرداخت تسهیلات به رسته های مختلف به عنوان نمونه بخش حمل و نقل، گفت: 
فرآیند بررسی درخواست ها طولانی نیست و توقفی در کار نیست. منصوری گفت: سیستمی طراحی شده که افراد امضای 
طلایی ندارند به محض ثبت نام و وارد کردن اطلاعات در سامانه دستگاه های مختلف، سه روز فرصت دارند بررسی های لازم 
را انجام دهند و چنانچه نظرشان اعلام نشود سیستم به صورت اتوماتیک درخواست را به بانک اعلام می کند. وی ادامه داد: 
پس از ارسال پرونده به بانک، بلافاصله پیامک برای متقاضی ارسال می شود که باید برای احراز هویت مراجعه و ضمانت تعیین 
شده را فراهم کند. معاون توسعه اشتغال وزارت تعاون بیان کرد: تلاش کردیم اخذ ضمانت تسهیل شود برای نمونه رانندگان 
و خویش فرمایان می توانند سفته یا چک به بانک ارائه کنند و نیاز به ضامن نیست. وی گفت: بانک ها یک هفته فرصت دارند 
اقدامات لازم در خصوص احراز هویت و تکمیل پرونده را انجام دهند. منصوری افزود: ممکن است برخی از بانک ها با سامانه 

آشنا نباشند و نشستن پرونده در سامانه و درون سیستم بانکی زمان بر باشد.
ثبت نام بنگاه های فاقد بیمه در هفته جاری

معاون توسعه اشتغال وزارت تعاون درباره پرداخت تسهیلات به کسب و کارهای فاقد بیمه، گفت: طی مذاکراتی که با 
دستگاه ها و تشکل های مختلف داشتیم، خواستیم که اطلاعات افراد شاغل و بنگاه های فاقد بیمه را ارائه دهند و تا کنون نیز 
اطلاعات قابل توجهی ارائه شده است. وی افزود: مشکل ما این بود که اطلاعات صرفا در حد کد ملی و داشتن یک جواز بود 
که این کافی نیست زیرا برای نمونه ممکن است فرد جواز فعالیت را دریافت کرده باشد اما در این زمینه فعال نباشد، بنابراین 
با پرداخت تسهیلات به آنها حق افراد دیگر تضییع شود. منصوری بیان کرد: طی هماهنگی که با دستگاه ها داشتیم مقرر شد 

لیست افرادی که هویت آنها احراز شده و در حال حاضر فعال هستند ارائه شود.
وی گفت: از این هفته ثبت نام کسب و کارها و افراد متقاضی که بیمه نیستند شروع می شود و پرداخت تسهیلات به آنها از 

هفته آینده شروع می شود.

وزیر جهادکشاورزی با بیان اینکه هم اکنون بیش از نیاز داخل مرغ و تخم مرغ در کشور تولید می شود، اضافه کرد: بازار مرغ و 
تخم مرغ به زودی کنترل شده و متعادل می شود.

کاظم خاوازی 10 تیرماه در حاشیه سفر به استان اردبیل در جمع خبرنگاران اظهار کرد: مقدمات صادرات سیب زمینی به 
مقدار 100 تا 200 هزار تن بعد از مسائل مرتبط با کرونا فراهم شده و به استانداران مناطق مهم تولید تاکید شده تا تصمیم 

گیری لازم برای صادرات اضافه محصول اتخاذ شود.
خاوازی همچنین یادآور شد: سالانه حدود پنج میلیون و 100 هزار تن سیب زمینی در کشور تولید می شود که حدود 20 

درصد از آن تولیدات به استان اردبیل تعلق دارد.
به گفته وی بخشی از این میزان تولید مازاد بر نیاز داخلی است و ایران یکی از کشورهایی محسوب می شود که سیب زمینی 

مازاد بر نیاز داخل تولید می کند.
وی  با اشاره به اینکه وضعیت تولید گندم در سال زراعی جاری بسیار خوب است، خاطرنشان کرد: با پیش بینی خرید 
تضمینی 10.5 تا 11 میلیون تن گندم مازاد بر نیاز کشاورزان در سال جاری پیش بینی تولید حدود 14 میلیون تن گندم را 

داریم.
وی ادامه داد: وزارت جهاد کشاورزی پیشنهاد قیمتی خود را به سازمان برنامه و بودجه ارائه داده و قیمت نهایی در آنجا بحث 

شده و در مدت زمان منطقی، نرخ نهایی خرید گندم و دانه های روغنی رای سال زراعی آینده تعیین و اعلام خواهد شد.
وزیر جهاد کشاورزی گفت: توجه ویژه به بخش کشاورزی در سازمان برنامه و بودجه وجود دارد به طوری که امیدواریم در اسرع 

وقت و قبل از آغاز کشت پاییزه، قیمت گندم، کلزا و سایر دانه های روغنی اعلام شود.
 وی همچنین در در جریان بازدید از یک واحد تولید گوشت مرغ در شهرستان اردبیل در خصوص تنظیم بازار قیمت مرغ و 
تخم مرغ نیز اظهار کرد: وزارت جهاد کشاورزی وظیفه تولید و تامین امنیت غذایی و ارتقای سطح امنیت تولید را دارد و تلاش 

می کند که در سفره مردم گوشت مرغ وجود داشته باشد.
وی در خصوص دلایل افزایش اخیر مرغ و تخم مرغ عنوان دو کالای  پرمصرف مردم گفت: وزارت جهاد کشاورزی برای 
کاهش قیمت مرغ و تخم مرغ تلاش می کند به طوری که دلیل خاصی برای افزایش قیمت اخیر نمی بینم چرا که گوشت 

مرغ به اندازه کافی وجود دارد.
وی همچنین از تلاش بانک مرکزی و وزارت صنعت، معدن و تجارت برای تامین نهاده های مرتبط با تولید گوشت مرغ خبر 

داد و گفت: همه تلاش می کنند که نیاز بخش تولید در این عرصه در اختیار تولید کننده ها قرار گیرد.
وی با بیان اینکه هم اکنون بیش از نیاز داخل مرغ و تخم مرغ در کشور تولید می شود، اضافه کرد: بازار مرغ و تخم مرغ به 

زودی کنترل شده و متعادل می شود.

معاون وزارت تعاون، کارورفاه اجتماعی  ؛

پرداخت۴۰هزارمیلیاردریالتسهیلاتکرونابهکسبوکارها
وزیر جهاد کشاورزی:

بازارگوشتمرغوتخممرغمتعادلمیشود

در  بورس  شاخص  اصلاح  سرمایه  بازار  کارشناس  یک   
وضعیت کنونی را منطقی دانست و گفت: در صورت ثبات 
قیمت دلار، روند صعودی شاخص بورس معقول است اما با 
اقدامات و حمایت های جدید دولت از بازار سرمایه، این بازار 

وارد فاز صعودی می شود. 
روزبه شریعتی« اظهار داشت:: بازار دوباره روند صعودی 
چند وقت گذشته را در پیش گرفته بود و باید به این نکته 
توجه داشت که به دنبال هر رشد پرشتابی در بازار، به طور 

حتم یک روند اصلاح طبیعی وجود دارد.
وی ادامه داد: صحبت های انجام شده مبنی بر مرز روانی 
شاخص بورس بر کانال 1.5 میلیون واحد چندان درست به 
نظر نمی رسد بلکه براساس شواهد موجود، مرز روانی ایجاد 
شده بر روی اعداد رند در شاخص بورس اتفاق افتاده است.

شریعتی گفت: رشد پرشتاب شاخص بورس از کانال یک 
میلیون و 1٠٠ هزار واحد تا یک میلیون و 5٠٠ هزار واحد و 
با اتکا بر شرکت های کامودیتی محور ناشی از ارزش قیمت 
دلار است و نمی توان این روند صعودی پرشتاب را به دیگر 

عوامل ربط داد.
این کارشناس بازار سرمایه با تاکید بر اینکه کماکان ورود 
پول به بازار سهام و رشد شاخص در این بازار ادامه دار است، 
اولویت  از  مسکن  و  طلا  مانند  جانشین  بازارهای  افزود: 
چندانی برای سرمایه گذاری برخوردار نیستند و در معاملات 

از آمار بسیار کمتری نسبت به بورس دارند.
عوامل تاثیرگذار بر افزایش قیمت دلار

وی به عامل تاثیرگذار در افزایش قیمت دلار اشاره کرد و 

گفت: عامل بسیار مهمی که باعث افزایش نرخ دلار و جلب 
توجه بازار سرمایه برای ورود نقدینگی ها شد، انتشار گزارش 
بانک مرکزی در سه ماه زمستان بود. به گفته شریعتی، حجم 
نقدینگی موجود در کشور در انتهای سال 98 بیش از 47٠ 
آمار موجود نشان دهنده رشد  هزار میلیارد تومان بود که 

حدود 5٠ درصدی نسبت به مدت مشابه سال 97 است.
که  زمانی  کرد:  بازار سرمایه خاطرنشان  کارشناس  این 
سرمایه گذاران اقدام به فروش سهام خود در بورس می کنند 
سرمایه های خود را به دلیل عدم وجود بازارهای جایگزین، 
دوباره به سمت بورس سوق می دهند و در دیگر سهام اقدام 

به سرمایه گذاری می کنند.
اخیر  صعودی  روند  در  تاثیرگذار  دلایل  مهمترین  وی 
شاخص بورس را افزایش قیمت دلار، سیاست های پولی 
موجود در کشور و افزایش پایه پولی در کشور اعلام کرد و 
اظهار داشت: این افزایش پایه پولی و حجم نقدینگی موجود 
زمینه ساز تورم در کشور و رشد قیمت ها خواهد بود که این 
موضوع در کنار سیاست های فشار آمریکا بر حواله های ارزی 

باعث افزایش قیمت دلار شد.
عرضه صندوق های ETF زودتر از موعد مقرر

شریعتی خاطرنشان کرد: براساس شنیده ها قرار است 

صندوق های ETF فولاد و فملی که قرار بوده در مرحله سوم 
و بعد از گروه پالایشگاه هاعرضه شود زودتر از زمان تعیین 

شده به مرحله عرضه در بازار برسد.
این کارشناس بازار سرمایه با اشاره به تقکیک مسیر سهام 
در بازار بعد از گزارشات سه ماهه و عبور از فصل مجامع 
گفت: همانگونه که اکنون مشخص است، سهام کوچک 
در بازار در حال اصلاح قیمتی هستند اما سهام شرکت های 
بزرگ با اقبال قابل توجهی روبرو شده اند، این موضوع نشات 
گرفته از عرضه صندوق های ETF و افزایش قیت دلار است 
که باعث اقبال عمومی به سمت سهم های بزرگ شده است.
وی با بیان اینکه بازار در این مرحله نیاز به یک استراحت 
و اصلاحی دارد، افزود: بازار امروز مثبت اما پرعرضه خواهد 
بود و برخی دیگر از سهام برای بازگشت دوباره بازار به روند 

تعادلی نیاز  به اصلاح دارند.
شریعتی به زمان خاتمه اصلاح شاخص بورس در بازار 
تاکید کرد و افزود: نمی توان به طور دقیق اعلام کرد که 
روند اصلاحی بازار تا کجا ادامه دارد، اکنون منتظر برخی از 
مسایل غیر از بازار مانند رخ دادن برخی از اتفاقات جدید در 
بازار جهانی و انتظار برای مشخص شدن  سیاست های بانک 
مرکزی در بحث دلار برای بازار آزاد هستیم که می تواند  بر 

روند بازار تاثیرگذار باشد.
این کارشناس بازار سرمایه با تاکید بر اینکه ممکن است 
فعلا بازار بر روی کانال 1.5 میلیون واحد باقی بماند، گفت: 
ماه  سه  گزارشات  ارائه  زمان  تا  بازار  روند  می رسد  نظر  به 
نخست سال که پایان تیر ماه منتشر می شود، متعادل باشد.

یک کارشناس بازار سرمایه:

اصلاحشاخصبورسمنطقیاست
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رضا شاهرودی: 

پرسپولیسرویبازیکنانیمانندعبدی
سرمایهگذاریکند

گفت:  فوتبال  تیم  پیشکسوت 
بازیکن  آوردن  جای  به  پرسپولیس 
خارجی گرانقیمت باید روی سرمایه ها 
و استعدادهایی مانند »مهدی عبدی« 

برنامه ریزی کند.
دیدار  مورد  در   ، شاهرودی«  »رضا 
پرسپولیس برابر پیکان که با برتری سه 
بر یک شاگردان گل محمدی همراه 
بود، افزود: پرسپولیس مزد عملکرد 
تیم  گرفت.  دیدار  این  در  را  خوبش 
کنترل  را  بازی  ابتدا  توانست  یحیی 
کند و رفته رفته به دروازه حریف نزدیک 
گل های  حوصله،  و  صبر  با  و   شود 

زیبایی را به ثمر برساند.
چهار  از  بعد  داشت:  اظهار  وی 
داشت  انتظار  می شد  تعطیلی  ماه 
که شادابی همیشگی را شاهد نباشیم، اما بازیکنان پرسپولیس نشان دادند که 
حرفه ای هستند و تیم هم از کادر فنی خوبی برخوردار است چرا که بازیکنان هم از 

نظر تاکتیکی و هم از نظر بدنی در شرایط خوبی قرار داشتند.
پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس با اشاره به عملکرد خوب »مهدی عبدی« و 
دبل این بازیکن در دیدار با پیکان، اضافه کرد: عبدی در تیم امید بازیکن ما بود. 
او فوق العاده بازیکن با استعدادی است که در کنار آن همیشه در حال تلاش برای 

پیشرفت است. او مزد زحمتش را در این دیدار با 2 گلی که به ثمر رساند گرفت.
شاهرودی خاطرنشان کرد: باشگاه پرسپولیس باید روی جوانانی مانند عبدی 
سرمایه گذاری کند نه اینکه هر ساله بازیکنان بی کیفیت خارجی را جذب کند و 
پول هنگفتی را بدهد و در نهایت هم بازیکن بدون فایده تیم را ترک می کند. باید 
روی جوانانی مانند عبدی سرمایه گزاری شود چرا که در زمینه بازیکن سازی 
از  پرسپولیس  و  برسیم  خوبی  نتایج  به  مدیران،  حمایت  صورت  در  می توانیم 

سرمایه های خودش استفاده کند.
وی در مورد دیدارهای آتی پرسپولیس در لیگ گفت: درست است که اختلاف 
امتیاز شکل گرفته حاشیه امنیت خوبی را برای پرسپولیس ایجاد کرده اما بازیکنان 
نباید فریب این اختلاف امتیاز را بخورند و مغرور شوند. پرسپولیس در ادامه لیگ با 
تیم های در خطر سقوط بازی دارد که این کار را سخت می کند. پس هنوز قسمت 
سخت لیگ برای پرسپولیس باقی مانده است. بازیکنان باید همین روند خوب را 

حفظ کنند تا قهرمانی مقتدرانه  پرسپولیس را در لیگ شاهد باشیم.

رئیس هیأت کونگ فو و هنرهای رزمی استان قم:

قمدومینهیأتبرترکونگفوایرانشد
هیأت کونگ فو و هنرهای رزمی استان قم بر اساس ارزیابی انجام گرفته توسط 

فدراسیون به عنوان دومین هیأت برتر این رشته در سال 1398 معرفی شد.
کونگ فو و هنرهای رزمی یکی از 48 هیأت ورزشی فعال در استان قم و از جمله 
هیات های رزمی پرطرفدار و موفق است که برای نخستین بار در تاریخ فعالیت این 
رشته، در میان استان های هم گروه خود در ارزیابی سالانه فدراسیون صاحب رتبه 

دوم برترین  هیات های کشور شد.
حسن عباسی رئیس هیأت کونگ فو و هنرهای رزمی استان قم در گفت وگویی 
اظهار کرد: خدا را شاکرم که با تلاش و زحمات فراوان تمامی همکارانم، هیات 
کونگ فو و هنرهای رزمی قم برای نخستین بار موفق به کسب رتبه دوم کشور در 

بین هیات های هم گروه خود شد.
وی ادامه داد: یقین دارم که بدون حمایت و همدلی همه کسانی که با جان و 
دل برای رشد و پیشرفت این رشته کار می کنند، تحقق این دستاورد مهم میسر و 
مقدور نبود، امیدوارم کماکان با تلاش و همت این عزیزان بتوانیم از اعتبار و جایگاه 

ارزشمند کونگ فوی استان قم دفاع کرده و آن ارتقاء دهیم.
رئیس هیأت کونگ فو و هنرهای رزمی استان قم افزود: لازم است تشکر ویژه ای 
از استاد علی اسماعیلی نایب رئیس هیات و خانم دکتر فاطمه پناه زاده نایب رئیس 
بانوان هیات، استاد محمدعلی کریمی دبیر هیات، اعضای کمیته پیشکسوتان 
ابوالفضل  کونگ فوی قم استاد غلامرضا رستمی خمامی، غلامرضا مهربان، 
احمدی، اعضای شورای فنی و مربیان تیم های منتخب استان استاد محدثه 
آقایان خواجه وند،  و دیگر اساتید نظیر  پناه زاده، سارا جشنی لو، علی قنبری 
صمدی، سهامی و مسوولان سبک ها، کمیته های تخصصی هیات، مربیان، 

داوران و قهرمانان این رشته داشته باشم که همواره یار و یاور ما بوده و هستند.
وی همچنین به موفقیت یکی از سبک های فعال این رشته در کسب رتبه برتر 
کشور اشاره کرد و افزود: در جلسه ارزیابی عملکرد سال 98 هیات های استانی، 
استاد محمدعلی کریمی برای دهمین سال پیاپی نماینده نمونه کونگ فو گراتسان 
کشور در بین استان های مختلف شد که برای مجموعه هیات دستاورد ارزشمندی 

است.

محمد نوری:

ایناستقلالباتیماستراماچونی
قابلمقایسهنیست

تهپیشکسوت فوتبال گفت: استقلالی که مقابل فولاد خوزستان و سایپا به میدان  
رفت با استقلالی که در زمان استراماچونی حضور داشت از زمین تا آسمان تفاوت 

دارد.
»محمد نوری« اظهار داشت: انگیزه بازیکنان برای پیروزی کم بود، نه اینکه 
بازیکنان کم کاری کنند و از همه توان خود بهره نگیرند اما بدن های آنها با روزهای 

اوج فاصله زیادی دارد.
پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: به نظر می رسید مسائل حاشیه ای دیدار با 

فولاد خوزستان روی عملکرد بازیکنان در دیدار مقابل سایپا تاثیر داشت.
نوری تصریح کرد: امیدوارم نگرش جدیدی در استقلال صورت گیرد تا این تیم 

در هفته های آینده نتایج خوبی کسب کند.
وی تاکید کرد: »فرهاد مجیدی« باید استقلال را از نظر روحی روانی تقویت کند 

تا از این شرایط عبور کند.
بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: غیبت بازیکنانی همچون »شیخ دیاباته« و 
»ارسلان مطهری« از قدرت خط حمله استقلال کاسته بود. این برای من پرسش 
است که چرا باید در قرارداد دیاباته ذکر شود وقتی او بچه دار شد مرخصی بگیرد و 

از ایران برود، رفتار او کاملا غیر حرفه ای بود.

نقل وانتقالات لیگ برتر کشتی؛
حسنیزدانیبهتیمبازاربزرگایرانپیوست

 قهرمان کشتی آزاد جهان و المپیک برای حضور در فصل جدید لیگ برتر به تیم 
بازار بزرگ ایران پیوست.

حسن یزدانی، قهرمان کشتی آزاد جهان و المپیک امروز با حضور در سازمان 
لیگ کشتی قرارداد خود را با تیم بازار بزرگ ایران امضا کرد.

در حالی که کیومرث محرابی، پژمان درستکار و داوود رخش خورشید به عنوان 
نماینده تیم بازار بزرگ ایران حسن یزدانی را همراهی می کردند، پدر این قهرمان 

نیز در سازمان لیگ حاضر بود.
حسن یزدانی بعد از عقد قرارداد با تیم بازار بزرگ ایران برای شرکت در بیستمین 
دوره لیگ برتر کشتی ابراز امیدواری کرد با مساعدت وزارت بهداشت و ستاد مقابله 

با کرونا در ورزش هر چه زودتر شرایط برگزاری لیگ برتر کشتی را فراهم شود.
 سهمیه جذب سه ملی پوش تیم بازار بزرگ ایران با پیوستن حسن یزدانی به این 

تیم تکمیل شد.

مدیر تیم های ملی کشتی آزاد با تاکید بر اینکه در رابطه با موضوع »کمیل 
قاسمی« وارد فضای احساسی نشویم و خاطر مردم را مکدر نکنیم گفت: کمیته 
ملی المپیک و فدراسیون کشتی به صورت جدی پیگیر طلای »کمیل قاسمی« در 

بازی های المپیک 2012 لندن است.
کمیسیون اخلاق کمیته بین المللی المپیک مرداد ماه سال گذشته رای خود 
را در مورد »آرتور تایمازوف« ازبکستانی اعلام و تایید کرد که تست مجدد نمونه 
دوپینگ  آزمایش  است؛   مردود  لندن  المپیک 2012  به  مربوط  وی  دوپینگ 
 )AAS( تایمازوف به دلیل استفاده از ماده ممنوعه دهیدروکلرمتیل تستوسترون

مثبت شده بود.
این کشتی گیر ازبک در مسابقات آن سال در وزن 120 کیلوگرم کشتی آزاد به 
مدال طلا دست یافته بود و با حذف او از جدول مدال ها، کمیل قاسمی از ایران 
برنده جدید مدال طلا خواهد بود، »بلال ماخوف« از روسیه همچنان به عنوان 
برنده مدال نقره باقی ماند و با احتساب جدول جدید مدال ها، »ترول دلاگنف« از 

آمریکا صاحب مدال برنز می شود.
رده بندی مدال آوران المپیک 2012 لندن به ترتیب زیر تغییر خواهد یافت: مدال 
طلا: کمیل قاسمی از ایران / مدال نقره: بلال ماخوف از روسیه /مدال برنز: ترول 

دلاگنف از آمریکا / مدال برنز: دولت شابانبای از قزاقستان.
اکنون رقابت برسر این موضوع بین ایران و روسیه است. روس ها می گویند با توجه 
به اینکه بلال ماخوف نقره گرفته در نتیجه طلا باید به او داده شود اما تایمازوف در 

دیدار نیمه نهایی موفق به شکست قاسمی شد و مدال طلا باید به او داده شود.
اما این روزها در برخی رسانه ها و فضای مجازی مطالبی مبنی بر معامله فدراسیون 
کشتی با روس ها برای گرفتن کرسی حضور نماینده کشورمان در هیات رییسه 
اتحادیه جهانی مطرح شده است که این موضوع حتی با واکنش فدراسیون کشتی 
نیز روبرو شد.   »محسن کاوه« در گفت وگویی افزود: فدراسیون کشتی نمی تواند به 
صورت مستقیم با کمیته بین المللی المپیک ارتباط برقرار کند و موضوع را پیگیری 
کند و این کار را کمیته ملی المپیک کشورمان انجام می دهد. فدراسیون کشتی 

موضوع را به صورت جدی از کمیته ملی المپیک کشورمان پیگیری می کند.
وی اظهار داشت: چنین مواردی براساس قانون کمیته بین المللی المپیک دارای 
روال و قانونی است که باید انجام شود. نمونه گیری و رسیدگی به اعتراضاتی که 
از سوی کشتی گیران مطرح می شود و پس از آن کمیته بین المللی المپیک در 
این خصوص تصمیم گیری می کند. اتفاقا آخرین نامه کمیته بین المللی المپیک 
را در این خصوص من دیدم که گفته بودند در جلسه بعدی در این خصوص 

تصمیم گیری خواهد شد.
کاوه تصریح کرد: خواهشم از دوستان این است که احساسی نشوند و در فضای 
مجازی پست نگذارند، چرا که مردم در جریان همه موارد این موضوع نیستند و 
موجب مکدر شدن خاطر آنان می شود و تصور می کنند که خدای ناکرده در 

خانواده کشتی اختلافاتی وجود دارد.
وی ادامه داد: انتشار مطالب غیر واقع جز اینکه موجب تنش در کشتی شود، 

دارای  بین المللی  قانون  طبق  موارد  چنین  انجام  و  داشت  نخواهد  حاصلی 
روالی است که باید طی شود و این زیبنده کشتی نیست. »کمیل قاسمی« از 
کشتی گیران با اخلاق و پرافتخار کشورمان است و حتی »علیرضا دبیر« در شروع 
کار در فدراسیون در مراسمی در خانه کشتی بابت مدال طلای المپیک از او تجلیل 

کرد.
مدیر تیم های ملی در بخش دیگری از سخنانش با توجه به شرایط جامعه به دلیل 
شیوع ویروس کرونا گفت: منتظر اعلام مسوولان در رابطه با آغاز فعالیت کشتی 
هستیم. البته در شرایط فعلی برخی امور اداری در حال انجام است و تیم های 
حاضر در لیگ کشتی در حال انعقاد قرارداد با کشتی گیران هستند و همه منتظریم 
که موضوع کرونا به اتمام برسد تا بتوانیم مسابقات داخلی و خارجی را برگزار کنیم.
مربی اسبق تیم ملی کشتی آزاد خاطر نشان کرد: طبق اطلاعاتی که دارم 
کشتی به دلیل شرایط ویژه و تن به تن بودن و انجام آن در فضای بسته، جزو آخرین 
رشته های ورزشی است که مجوز فعالیت آن صادر خواهد شد و ضمن آنکه سلامت 
کشتی گیران و مربیان نیز از اهمیت زیادی برخوردار است و باید دعا کنیم تا این 

ویروس هر چه سریعتر در ایران و کل جهان از بین برود.  
کاوه تصریح کرد: ملی پوشان کشتی نیز در شرایط کرونایی تمرینات خود را به 
صورت شخصی در منزل و یا باشگاه ها انجام می دهند و شرایط برای کشتی سخت 
است و کشتی هر چند یک ورزش انفرادی است اما نوع تمرینات آن به گونه ای 
است که باید به صورت گروهی انجام شود. ملی پوشان کشتی نیز تمرینات خود 
را انجام می دهند و از طریق فضای مجازی کادر فنی نظارت دارند اما کشتی و 
تمرینات حتی اگر ساعتها به صورت انفرادی تمرینات انجام شود، مانند تمرین 

گروهی نیست چرا که باید در کنار آن فنون کشتی نیز تمرین شود.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با توجه به شرایط بودجه ای فدراسیون 
و در  به دوش کشیده  را  بار ورزش کشور  نوعی  به  کشتی گفت: کشتی همه 
دوره های گذشته در کنار وزنه بردای و تکواندو در میادین المپیکی برای ورزش 

کشورمان افتخار آفرین بوده و اکنون نیز توقع از کشتی بسیار بالا است.
مدیر تیم های ملی کشتی آزاد یادآور شد: به دلیل شرایط جامعه و شیوع ویروس 
کرونا، تمرینات آغاز نشده اما پیش بینی می شود که با آغاز اردوهای تیم ملی، به 
دلیل گرانی، هزینه اردوها چندین برابر شود و این امر شرایط را سخت و دشوار 
می کند. رده های مختلف سنی در کشتی آزاد و فرنگی و در مجموع حدود 10 
تیم ملی فعالیت می کنند که تنها حضور این تیم ها در مسابقات قهرمانی آسیا و 
جهان، بودجه زیادی نیاز دارد و ضمن آنکه در کنار آن هزینه اردوها و حضور در 

تورنمنت های بین المللی را نیز باید افزود.  
کاوه یادآور شد: خوشبختانه فدراسیون کشتی تعامل بسیار خوبی با وزارت 
ورزش و جوانان و کمیته ملی المپیک دارد و »علیرضا دبیر« رییس فدراسیون 
به دنبال آن است که از طریق بخش خصوصی و بنگاه های اقتصادی بخشی از 
هزینه های فدراسیون را جبران کند و البته مسوولان نیز با توجه به در پیش بودن 

المپیک نگاه ویژه تری به کشتی داشته باشند.
وی یادآور شد: امیدوارم هر چه زودتر بیماری کورنا از کشورمان و کل جهان از 
بین برود و متاسفانه این روزها آما مبتلایان و فوت شدگان افزایش یافته و مردم باید 
بیش از گذشته رعایت موارد بهداشتی و فاصله اجتماعی را داشته باشند تا همه به 
زندگی عادی بازگردیم و به طبع آن نیز کشتی گیران بتوانند با بازگشت به باشگاه ها 

به فعالیت خود ادامه دهند.

مدیر تیم های ملی کشتی آزاد: 

در رابطه با موضوع قاسمی وارد فضای احساسی نشویم

آگهی تحدید حدود اختصاص
چون تحدید حدود ششدانگ بقعه مبارکه امامزاده عمران بپلاک 129 فرعی از 75 اصلی واقع در بخش جعفرآباد ثبت 
قم اراضی روستای گلستان که بنام اداره اوقاف و امور خیریه شهرستان قم میباشد، درجریان ثبت است که بعلت عدم حضور 
متقاضی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود، لذا بنابه تقاضای کتبی نامبرده طی وارده 
5/160 مورخ 1399/3/20 تحدید حدود پلاک مذکور در روز دوشنبه مورخ 1399/04/16 ساعت 9/5 صبح در محل 
وقوع ملک انجام میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصاً به مالکین مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام میدارد که در روز و 
ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یکماه خواهد بود و اعتراضات 
مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً تبصره ماده واحده مصوب 73/2/25 معترض ظرف 
مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض باداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره 

ارائه نماید.
محمد رضا خدایاری- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جعفریه

----------------------------------------------------------
آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1- رای شماره 4218 مربوط به پرونده کلاسه 17852 آقای حسین مرجانی آلانق فرزند یداله در ششدانگ یک باب خانه 
به مساحت 103/60 مترمربع از پلاک شماره 1955اصلی واقع در قم بخش دو حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری مطابق 
سند عادی مورخ 1374/6/3 وکالتنامه رسمی 80/11417 دفتر 3 قم از محمود افسر فرزند حسین افسر مالک رسمی )م 

الف 6336(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن 
را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و 
گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1399/03/26 تاریخ انتشار دوم: 1399/0۴/11
عباس پورحسنی حجت آبادی رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 

های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 
نموده اند.

1-  رای شماره 139860330001018594 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001001028 آقای هشام 
شاه زید فرزند جواد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 46/19 مترمربع پلاک باقیمانده 4396اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 83 صفحه 187)م 

الف 6338(
2- رای شماره 139860330001018592 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001001030 آقای هشام شاه زید 
فرزند جواد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 86/45 متر مربع پلاک باقیمانده 4396 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 83 صفحه 187)م الف 6337(.
3-  رای شماره 139860330001018610 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430001001770 آقای سید ابوالفضل 
افضلی پور فرزند سید جعفر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 128مترمربع پلاک 11038/27 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی صادره در دفتر 68 

صفحه 463)م الف 6335(
4- رای شماره 139860330001014223 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430001001873 آقای محمد محمدی 
فرزند عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 395/40 مترمربع پلاک شماره 11205 اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند صادره در دفتر 624 صفحه 566 به موجب سند قطعی شماره 155870 

مورخ 1385/03/02 دفترخانه 20 قم )م الف 6334(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و 
گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1399/03/26  تاریخ انتشار دوم: 1399/0۴/11
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

مدافع پیشین تیم فوتبال استقلال گفت: وقتی بازی با سایپا را نگاه کردم، انگار استقلال جسارت قبل از تعطیلات را از 
دست داده است.

 پیروز قربانی، در خصوص اینکه استقلال برای سومین دیدار پی درپی در لیگ برتر متوقف شده است،  اظهار داشت: 
استقلال در بازی کردن مشکلی ندارد اما بازیکنان تیم هستند که در بعضی صحنه ها برای خودشان مشکل درست می کنند.
وی افزود: در دیدار قبل مقابل فولاد، استقلال حتی 10 نفره هم می توانست بازنده نباشد اما این اتفاق رخ نداد. در بازی 
با سایپا نیز این تیم باید برنده می شد. نکته جالب این است که سایپا در نیمه اول حتی یک توپ هم وارد هجده قدم نکرد. 
درست است که می توان پذیرفت این تیم مصدومان و محرومان زیادی داشته اما باید قبول کنیم که از شرایطی که دارند، 

استفاده نمی کنند.
کاپیتان پیشین استقلال تصریح کرد: وقتی بازی را نگاه کردم، متوجه شدم انگار جسارت قبل از تعطیلات را از دست داده 
است. این تیم از نظر فنی یکی از بهترین های ایران است ولی این را هم باید بپذیریم که اگر یک مربی جوان می خواهد فوتبال 

ایران را تکان دهد، باید کاری تأثیرگذار انجام دهد. 
مربیان جوان باید فوتبال ایران را تغییر بدهند 

وی خاطر نشان ساخت: نباید خودمان را دست کم بگیریم. مربیان جوان باید فوتبال ایران را تغییر بدهند. چرخه معیوب 
مربیان قدیمی شکسته شده و چند سالی است جوان ترها وارد عرصه مربیگری شده اند. پس باید از این فرصت استفاده کرد.
قربانی یادآور شد: اگر من از سؤال کنید که استقلال چگونه بازی کرده، می گویم در اکثر دقایق تیم بدی نیست اما در خیلی 
از مواقع به خاطر اشتباهات فردی خط دفاع، دچار مشکل می شود. در صحنه گل سایپا، فرشید باقری درست در جایی 
حضور داشت که باید می بود اما آن مدافعی اشتباه کرد که توپ از روی سرش عبور کرد. روی این مسائل باید کار شود؛ وگرنه 
استقلال فوتبال خوبی بازی می کند. احساس می کنم این تیم با وجود ارائه فوتبال خوب، به یک باره از قالب خود خارج 
می  شود.  کاپیتان پیشین استقلال تأکید کرد: باید بپذیریم وقتی دیاباته نیست، نوع بازی مهاجمان تغییر می کند. در این 2 
بازی دیدید مهدی قائدی به خاطر نبود دیاباته نتوانست خودی نشان دهد. با همه این مشکلات، استقلال امروز گلی زد که 

کمتر در فوتبال ایران شاهدش هستیم.
وی در خصوص اینکه چرا استقلال مجیدی در همه بازی ها گل دریافت می کند، گفت: استقلال استراماچونی هم زیاد گل 
می خورد. یک استقلالی هستم و نمی خواهم ریز به ریز نقاط ضعف تیم را بگویم چون بد است. ولی این تیم به خاطر سیستمی 
که بازی می کند، معمولًا در صحنه ها برتری عددی دارد و اگر اشتباه نکنم، گلزن ترین تیم ایران است. همین برتری عددی در 

بعضی صحنه ها به رقبا فضا می دهد و سیستم استقلال است که هم نقاط ضعف دارد و هم نقاط قوت.

سریعترین مرد ایران می گوید با بازگشایی مجموعه های ورزشی تمرکز و حساسیت مسئولان به سمت فوتبال رفت و به سایر 
رشته ها از جمله المپیکی ها توجه لازم نشد.

سریعترین مرد ایران به شروع تمرینات خود پس از بازگشایی مجموعه های ورزشی اشاره کرد و به ایسنا گفت: نزدیک به دو 
ماه است که ورزشگاه ها باز شده اند و من هم در ورزشگاه آفتاب انقلاب به صورت انفرادی تمرین می کنم. البته اردویی تقریبا 

10 روزه هم در مشهد داشتم.
آقای  با  گفت:  فدراسیون  توسط  خود  برنامه های  بررسی  مورد  متردر   100 دوی  ماده  در  ایران  المپیکی  ورزشکار 
مبینی)سرپرست فدراسیون دوومیدانی( در مورد برگزاری اردو و دنبال کردن جدی تر تمریناتم، صحبت کرده ام و علاوه 
بر اردوی مشهد،  درخواست شرکت در مسابقات دایموند لیگ، چند مسابقه بین المللی و اردوی خارجی زیر نظر مربی 
فرانسوی ام داشتم که نظرش مساعد بود و قول حمایت 100 درصد داد اما هنوز اردویی تشکیل نشده است. امیدوارم هر 

چه زودتر این اتفاق بیفتد.
او در این مورد افزود: درخواستم این بود که اردوی داخل کشورم از بیستم خرداد شروع شود که نظر آقای مبینی هم مساعد 
بود اما تصمیم بر این شد که تا زمان طرح موضوع در شورای فنی منتظر خبر فدراسیون باشم. من هم اردویی 10 روزه در مشهد 

برگزار کردم و به تهران برگشتم.
تفتیان درمورد پایان قرارداد مربی فرانسوی خود گفت: از آنجایی که قرارداد مربی ام تمام شده با او در ارتباط نیستم. تقریبا 
اواخر سال گذشته و بعد از اردوی فرانسه بود که قراردادمان تمام شد و هنوز قرارداد جدید نبسته ایم. درخواست تمدید داده ام 

تا زیر نظر مربی ام کار کنم. از طرفی پنج مسابقه بین المللی هم در نظر دارم که شرکت کنم.
او در مورد مسابقات برون مرزی مد نظر خود بیان کرد: مسابقات از 21 مرداد ماه شروع می شود و تا 30 شهریور ادامه دارد که 

در سطوح مختلف دایموند لیگ، ورلد چلنج و بین المللی است.
این دونده در مورد تاثیر تعطیلی فعالیت های ورزشی بر آمادگی و برنامه ریزی خود گفت: خیلی تاثیرگذار بود، مخصوص اینکه 
وقفه ای سه ماهه و طولانی مدت ایجاد شد. علاوه بر این مسئولان بعد از بازگشایی باشگاه ها، برخلاف تصورم بیشتر به فوتبال 
و شروع لیگ این رشته اهمیت دادند، در حالی که به سایر رشته ها توجه لازم را از نظر بحث سلامتی، گرفتن تست، برگزاری 

اردوها و سروسامان دادن به مسابقات نکردند.
او در ادامه افزود: استادیوم های دوومیدانی از خرداد ماه باز شده اند و تمریناتم را به صورت شخصی پیش می برم. فدراسیون 
اواخر تیر ماه مسابقه ای در نظر گرفته که اگر مشکل خاصی پیش نیاید، برگزار می شود اما فکر می کردم با توجه به در پیش 

بودن المپیک منسجم تر کار کنند.

پیروزقربانی:

استقلالجسارتشراازدستدادهاست
سریعترین مرد ایران:

مسئولانفقطبهفکرفوتبالهستند
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 معاون اول رییس جمهوری با بیان اینکه صنعتگران کشور در دوران کرونا در حد 
معجزه کار کردند، نیاز ارزی را یکی از دغدغه های دولت در شرایط تحریم و کرونا 
دانست و از صادرکنندگان خواست در این شرایط دشوار مردانه به صحنه بیایند و 

ضمن صادرات، ارز حاصل از آن را به چرخه اقتصاد کشور بازگردانند. 
»اسحاق جهانگیری« روز سه شنبه در مراسم روز ملی صنعت، معدن و تجارت در 
محل نمایشگاه بین المللی تهران با تبریک این روز، گفت: در ایام سخت و دشوار 
که از یک طرف با تحریم های ظالمانه، غیر انسانی و غیرقانونی آمریکا و از طرف 

دیگر با ویروس نوظهور و نوپدید کرونا  که عالم گیر شده، مواجه هستیم.
آمریکایی ها فکر می کردند که می توانند  افزود:  اول رئیس جمهوری  معاون 
اقتصاد ایران را از هم بپاشند اما ما متناسب با این شرایط سیاستها را تغییر  دادیم. 
سیاستمدار عاقل باید متناسب با این طراحی ها سیاست گذاری کند و ببیند که 

چه برنامه ای علیه کشور طراحی شده و چه اقدامی می خواهند انجام دهند.
ایجاد سه و نیم میلیون شغل در دولت تدبیر و امید

جهانگیری گفت: سیاست ما در این شرایط و مقابل فشارهای خارجی ناشی 
از تحریم، مقاومت است و باید سازوکاری ایجاد کنیم که تاب آوری ملت را افزایش 
دهیم تا بر مردم فشاری وارد نشود. بنابراین مقابل تحریم، سیاست مقاومت و تاب 

آوری را در پیش گرفتیم.
معاون اول رییس جمهوری با اشاره به اولویت های کشور افزود: اولویت ما در ابتدا 
»سلامت مردم« و سپس »تامین معیشت« است. همچنین باید از اشتغال موجود 
صیانت کنیم در این 7 سال با توجه به شرایط و محدودیت ها 3 و نیم میلیون شغل 

ایجاد شده است.
وی خاطرنشان کرد: کرونا بخش های مختلف اقتصادی، اجتماعی، سیاسی و 
فرهنگی دنیا را تحت تاثیر قرار داده است و به فضل الهی تا الان مردانه و سرفرازانه 

اقدام کرده ایم و از این به بعد هم همین طور ادامه خواهیم داد.
سیاست خارجی عامل تعیین کننده سیاست صنعتی و اقتصادی است

جهانگیری با اشاره به روز ملی صنعت و معدن ادامه داد: هم در توسعه صنعتی 
و هم فراتر از  آن در توسعه اقتصادی، علاوه بر سیاست هایی که مختص توسعه 
صنعتی است در واقع محیط پیرامونی اثر گذار اصلی است. این محیط تعیین 
می کند ما در هر دوره زمانی چگونه سیاست های صنعتی و اقتصادی خود را در 
پیش بگیریم. سیاست های اجتماعی فرهنگی و به طور خاص سیاست خارجی 

عامل تعیین کننده در سیاست صنعتی و اقتصادی است.
معاون اول رییس جمهوری  افزود:  وقتی به تجربه کشورهای موفق صنعتی 

نگاه و تاریخ آنها را بررسی می کنیم مثلا در شرق آسیا یا در آمریکای لاتین، در 
دهه های اخیر و دوران پس از جنگ جهانی دوم به نوع دیگری سیاست گذاری 
برخورد می کنیم. شرق آسیا به دلیل روابطی که با دنیای غرب در پیش گرفت کره 
ای ها و بقیه کشورها به اسم توسعه صادرات نوع دیگری سیاست گذاری کردند. آن 
موقع فکر می کردند که دنیا بازار بزرگی در اختیار آنها قرار داده است که باید به آن 
سمت حرکت کنند. در مقاطعی که تنش در آمریکای لاتین رخ داد توجه به سمت 
سیاست کنترل واردات یا جایگزینی واردات معطوف شد و سیاست های متناسب 

با آن اتخاذ شد حتماً این درس تعیین کننده ای است.
جهانگیری افزود: ما نه در دوران توسعه صادرات و جایگزینی واردات بلکه در 
دوران دیگری هستیم که باید سهم و جایگاه خود را در اقتصاد دنیا تعریف و به 

سمت آن حرکت کنیم که چه جایگاهی باید داشته باشیم.
به کار کرد سیاست گذاری هایی که  وی گفت: وقتی دولت سال 92 شروع 
در پیش گرفت بر این مبنا بود که اولویت های اصلی کشور شناسایی شود. بر 
مبنای این اولویت ها  سیاست گذاری و برنامه ریزی صورت گرفت. معتقدیم در 
سیاست گذاری و برنامه ریزی، مدیرانی که آن سیاست را اجرا می کنند و همچنین 
چیدمانی که در دولت شکل می گیرد و سپس نظارت و پیگیری هایی که صورت 
می گیرد همه در نهایت نشان می دهد دولت چه کارنامه و عملکردی دارد. در اینجا 

منظور از دولت کل حاکمیت و نه قوه مجریه است.
جهانگیری افزود: در سال 92 با اینکه شاخص های اقتصادی از نظر تورم و 
رشد اقتصادی و هم از نظر تحریم ها و محدودیت های بین المللی خارج شده بود 
امید و باوری در مردم به وجود آمد که این مجموعه قادر است که کشور را از این 
مرحله عبور دهد. این امر بیش از سیاست گذاری و برنامه ریزی موثر بود به همین 
دلیل قبل از اینکه سیاست گذاری و برنامه ریزی صورت گیرد همه شاخص ها روند 
رو به رشدی را در پیش گرفت. تورم به سمت کاهش و رشد اقتصادی به سمت 
افزایش، نرخ ارز به سمت ثبات و کاهش حرکت کرد و امید مردم هم به عنوان یکی 

از مهم ترین دستاوردهای تعیین کنندهآینده بود.
مردم در انتخابات 96 کارنامه دولت را تایید کردند

جهانگیری گفت:  اینکه انتظارات تورمی مردم چیست و آنها چه تصوری از آینده 
دارند بر اساس آن تصورات اقداماتی انجام می شود. به هرحال با توجه به مجموعه 
سیاست هایی که در دولت هم در عرصه بین المللی و در داخل کشور دنبال شد 
می توان گفت که کارنامه دوره اول دولت در سال 96 در انظار مردم قرار گرفت و در 
یک رقابت خیلی جدی از نظر انتخاباتی مردم ایران آن کارنامه را موفق تشخیص 
دادند حدود 24 میلیون نفر پایین کارنامه را مهر تایید زدند و در واقع یک سابقه 

خوب هم برای دولت و برای آقای روحانی ثبت شد.
معاون اول رییس جمهوری ادامه داد:  ما این کارنامه را به عنوان یک سرمایه 
برای در دوره دوم داشتیم و بر همان اساس فکر می کردیم اگر سیاست گذاری که 
در دولت یازدهم انجام گرفت عمدتاً مبنی بر این بود که رشد و توسعه کشور شتاب 
پیدا کند و از محدودیت ها عبور کنیم کاهش درآمد و قدرت خرید مردم که طی 
سال های قبل اتفاق افتاده بود با سرعت رشد اقتصادی افزایش یابد که به فضل 

الهی در این دوره انجام گرفت.
وی افزود: در دوره دوم فکر می کردیم که سرعت این کار در بخش های مختلف 
باید بیشتر شود. بخش خصوصی به معنای واقعی میدان دار سیاست های شده 
بود با طرف های خارجی نشست و گفت وگو برگزار می کرد و برنامه ریزی می کرد که 
چه کارهایی انجام می گیرد به همین دلیل برخی اصلاح ساختارهای جدی مانند 

اصلاح ساختار نظام بانکی در دستور کار دولت قرار گرفت.
عوض  المللی  بین  شرایط  اما  داد:  ادامه  جمهوری  رییس  اول  معاون 
شد.نمی خواهم وارد این بحث ها شوم که چه کسی مقصر و مسبب این وضعیت 
بود. در داخل و خارج چه اتفاقاتی افتاد زیرا گاهی اوقات ورود به این بحث ها به 
معنای این است که آمریکایی ها را به دلیل خیانتی که در حق ایران کردند تبرئه 

می کنیم.
متناسب با شرایط سیاست ها را تغییر  دادیم

جهانگیری ادامه داد: تحریم های سنگینی بر ایران وارد کردند؛ این تحریم ها، 
آمریکا را به این اطمینان رسانده بود که نظام ایران به 42 سال نمی رسد و گاهی 
می گفتند که اقتصاد ایران از هم می پاشد. ما متناسب با این شرایط باید سیاست 
ها را تغییر می دادیم یک سیاست گذار و مدیر عاقل و دلسوز کسی است که ببیند 
طراحی که انجام گرفته چیست و  چه سیاست هایی متناسب با این شرایط باید 
وضع شود؟ این سیاست ها به این منجر شد که مقابل فشارهای خارجی تحریم 
باید مقاومت کنیم باید ساز و کاری به وجود بیاوریم که هم تاب آوری ملت بالا برود 
و ساز و کار ایجاد می کردیم که معیشت مردم آسیب نبیند.  لذا سیاست توسعه و 

پیشرفت و سرعت دادن به سیاست مقاومت و افزایش تاب آوری تبدیل شد.
معاون اول رییس جمهوری ادامه داد: آمریکایی ها جنگ اقتصادی را شروع 
کردند در مرحله اول نفت به عنوان مهمترین منبع درآمد ما را هدف قرار دادند. 
سال 92 در تحریم های شورای امنیت مجوز صادرات یک میلیون صادرات نفت 
را داشتیم. در دولت یازدهم با همان صادرات یک میلیون بشکه نفت ادامه دادیم 

تا بعد از برجام به صادرات روزی 2 میلیون و 600 تا 700 هزار بشکه رسیدیم.
معاون اول رییس جمهوری ادامه داد: آمریکایی ها سپس در جابجایی پول نفت و 
بعد بر حمل و نقل متمرکز شدند. یعنی نتیجه فشارهای آمریکا این شد که صادرات 

غیرنفتی که همت صادرکنندگان کشور بود افزایش یابد.
صادرکنندگان سربازان خط مقدم جنگ اقتصادی هستند

جهانگیری، صادرکنندگان را سربازان خط مقدم جنگ اقتصادی عنوان کرد 
و گفت: این درست نیست که فکر کنیم می خواهیم علیه صادرکنندگان واقعی 
کشور پرونده سازی و آنها را نسبت به آینده نگران کنیم. واردکنندگان هم سرباز خط 

مقدم جنگ اقتصادی علیه آمریکا هستند و باید قدر آنها را دانست.
معاون اول رییس جمهوری ادامه داد:از اسفند سال گذشته موضوع دیگری 
علاوه بر تحریم ما به نام ویروس کرونا اضافه شد. کرونا امروز اقتصاد دنیا را با مشکل 
روبرو کرده است. صاحب نظران اقتصادی دنیا و مجموعه صندوق بین المللی پول 
و بانک جهانی می گویند که بزرگترین رکود اقتصادی جهانی بعد از سال 1930 
متعلق به دوران شیوع ویروس کرونا است یعنی در قرن اخیر چنین اتفاقی بی 

سابقه بوده است.
جهانگیری خطاب به صنعتگران حاضر در جلسه گفت: اتفاقات را در محاسبات 
و برنامه ریزی های آینده خود در نظر بگیرید که چه عواملی باعث رکود و چه زمینه 

ای دچار رکود است.
سلامت، معیشت و اشتغال سه اولویت دولت است

معاون اول رییس جمهوری با بیان اینکه کرونا، سلامت مردم،  اقتصاد معیشت و 
اشتغال را تحت تاثیر قرار داده است، افزود:در مقطع فعلی تمرکز ما در سه موضوع 
است. نخست این است که سلامت مردم آسیب نبیند هر موضوعی که سلامت 
مردم تحت تاثیر قرار دهد باید به کنار برود. موضوع دوم معیشت مردم است و ما 
مجبور هستیم سیاست هایی که به ما اطمینان می دهد و زندگی طبقات ضعیف 
جامعه را در یک حداقل هایی نگه می دارد مدیریت کنیم. دیگر آنکه از اشتغال 

موجود صیانت کنیم و برای آن برنامه داشته باشیم.
جهانگیری ادامه داد: این 7 سال میزان خالص شغلی ایجاد شده، سه و نیم 
میلیون نفر است یعنی سالی حدود 500 هزار شغل ایجاد شده است منابع 

محدودی که داشتیم آن را باید با دوران قبل مقایسه کنیم.
معاون اول رئیس جمهوری با بیان اینکه کرونا بودجه ما را تحت تاثیر قرار داده 
است، افزود: برای نحوه تامین کسری بودجه به نحوی سیاست گذاری کنیم که 

افزایش پایه پولی به افزایش تورم و نقدینگی منجر نشود.
جهانگیری ادامه داد: دولت به معنای حاکمیت ایران دولت ثروتمندی است 
معادن  و  نفت  از  غیر  بود  شده  انجام  قبل  سال  چند  که  محاسبات  براساس 

دارایی هایی در اختیار دولت ایران 7 هزار هزار میلیارد تومان بود که این یک دارایی 
بزرگ است. ما کشور ثروتمندی هستیم و اگر نفت و گاز را به آن اضافه کنیم از نظر 

ذخایر در رتبه نخست قرار داریم.
وی ادامه داد: از نظر معادن فلزی ما جزو 10 کشور اول دنیا هستیم. باید این 
دارایی را مولد سازی کرده و در این شرایط سخت در خدمت مردم قرار دهیم. 

صنعت کشور در بخش کرونا عالی درخشید.
از دل تحریم و کرونا می توان فرصت آفرید

جهانگیری افزود: صنعتگران کشور در حد معجزه کار کردند و تعداد زیادی از 
کادر درمانی ما شهید شدند؛ همت کردند و ظرف 4 ماه تولید را چند برابر کردند 
که نشان می دهد راه را بلد هستند. باید از تهدید کرونا و تحریم فرصت ساخت.  
هیچ جا نگفته ام که تحریم نعمت یا تحریم چنین است تحریم و  کرونا تهدید است 

و از دل آنها می توانیم فرصت بیافرینیم.
وی گفت: کارهایی که صنعتگران کردند فرصت هایی که برای کشور به وجود 
آوردند؛ باید درس بگیریم که بتوانیم مسائل را حل کنیم. شما خوب درخشیدید و 
با تولید تجهیزات مورد نیاز کرونایی به یکی از کشورهای صادر کننده تبدیل شویم.
معاون اول رئیس جمهوری با بیان اینکه جوانان کشور در شرکت های دانش 
بنیان درخشیدند درباره انتظارات از این حوزه ها، ادامه داد: مهمترین انتظار در 
مقطع فعلی از بخش صنعت این است که همچنان این خط تأمین نیازهای کرونا 
را در دستور کار داشته باشند حفاظت از پرسنل خود به عنوان نیروی کار در بخش 

صنعت جزو اولویت ها است.
وی گفت: کد پرسنلی شرکت های خودروسازی را از آنها جویا شدیم آنها گفتند 
که تاکنون موردی از کرونا در آنها مشاهده نشده یا اندک بوده است و در حوزه های 
دیگراز جمله در مجموعه پارس جنوبی سوال کردم که 70 هزار پرسنل آن تا این 
لحظه به کرونا مبتلا نشده و در سر کار خود حضور دارند. این حفاظت باید جدی 
تر شود موضوع استفاده از ماسک که مقام معظم رهبری نیز بر آن تأکید کردند باید 

رعایت شود این یک نیاز حفاظت از خود و دیگران است.
تامین ارز کشور بر عهده صادرکنندگان است

جهانگیری گفت: یکی از فشارها در دوران تحریم و کرونا، نیاز ارزی است. تامین 
ارز کشور به ویژه اکنون که فشار در صادرات نفت بسیار سنگین است بر عهده 

صادر کنندگان است
که  داریم  انتظار  و  ماست  مطالبه  این  افزود:  جمهوری  رییس  اول  معاون 
صنعتگران کشور آن را محقق کنند اگرچه سخت است اما می دانیم که قدرت، 
توانایی و فرصت آن را دارید. این کشور به یک میلیارد دلار نیاز دارد. کشور از 
صادرکنندگان خود در این شرایط دشوار انتظار دارد که مردانه به صحنه بیایند که 
این رقم را برای کشور تامین کنند و صادرات را انجام دهند و ارز ناشی از صادرات در 

چرخه اقتصاد کشور وارد شود.
جهانگیری ادامه داد: می خواهیم بخشی از نیازهای اولیه بخش خصوصی را 
به صادرات آنها مرتبط سازیم و یک سازمان ایجاد شود و همان کاری که در فلزات 
انجام دادیم و بسیاری از نیازهای کشور را حل کردیم و این هماهنگی با بانک 
مرکزی انجام شود که بخشی از رشته های صنعتی در این حوزه وارد شوند. تامین 

ارز یک نیاز مهم ماست و امروز بیش از همه از صادرکنندگان انتظار داریم.
وی گفت: موضوع تولید داخلی جدی است و ما با تعرفه گذاری از این بخش 
حمایت می کنیم. بر کالاهای ساخت داخل تمرکز کنید شما صنعتگران می توانید.
معاون اول رئیس جمهوری با بیان اینکه شرایط کشور را در نظر بگیرید، گفت: 
همه حق دارید اظهار نظر کنید و هر اشکالی می توانید به دولت بگیرید و بگویید. 
به عنوان یک انسان منصف شرایط کشور را در نظر بگیرید. سیاستی که دولت در 
پیش گرفته و نیازمند اصلاح است را متذکر شوید. من در حد وسع و توان خودم 
اطمینان می دهم که کمک کنم که راهنمایی های دلسوزانه دوستان به جای خود 

عملیاتی شود.

جهانگیری در مراسم روز ملی صنعت و معدن: 

عملکرد صنعتگران در کرونا درحد معجزه بود

سخنگوی دولت با اعلام اینکه صادرات غیر نفتی افزایش یافته است 
تصریح کرد که از ناحیه تامین ارز امروز مشکلی نداریم. 

به گزارش ایسنا علی ربیعی در نشست هفتگی خود با خبرنگاران 
ضمن تبریک میلاد امام رضا)ع( اظهار کرد: رئیس جمهور محترم 
نکته مهمی را درباره ضرورت هماهنگی همه قوا در جلسه گذشته 
دولت اعلام کردند. من همینجا اعلام می کنم بنای دولت بر همکاری 
و هماهنگی برای گذشت از بحران ها است. امروز آثار تخریب تحریم 
گسترده و همپوشانی اش با بیماری کرونا و تهدید های بی سابقه باند 
کاخ سفید و تلاش هایی برای نا امن کردن کشور را شاهد هستیم. 
دولت در خط مقدم قرار دارد. وی ادامه داد: در کنار این عملیات روانی 
گسترده هم دارد، صورت می گیرد. امروز باید بیش از گذشته همه 
قوا و نهادها و نهادهای مدنی کنار هم قرار بگیرند. ما مطلع هستیم 
تاکید  ربیعی  وارد کرد.  به مردم  اقتصادی فشار سختی  فشارهای 
کرد: دولت بنایی بر افزایش قیمت گازوئیل ندارد. چند وقت پیش 
در فضای مجازی فیلمی درباره برخورد با دلالان پخش شد که برای 
چند سال پیش بوده، اما طوری رفتار کردند که گویی برای روز قبلش 
بوده است. در هفته صدها مطلب برای آسیب به روان جامعه پخش 
می شود. هوشیاری رسانه ها ، سخن سنجیده و کنار هم بودن مسیر 

ناگزیر ماست.
بنای دولت بر همکاری با همه قوا است

سخنگوی دولت مجدد خاطرنشان کرد: بنای دولت بر همکاری با 
همه قوا و نهادهای مختلف برای یاری رساندن  به مردم است. وی با 
اشاره به اهمیت امروز که در تقویم روز صنعت و معدن نامگذاری شده 
است گفت: امسال بحث صنعت و معدن برای ما مهم تر از همیشه 
است. ما نیازمند جهش تولید بودیم و هستیم . با ممنوعیت 2 هزار 
کالای وارداتی شرکت های دانش بنیان پیشرفت پیدا کردند. رشد 
صنعت و معدن ما آینده نویدبخشی برای اشتغال و اقتصاد جلوی ما 
قرار داده است. وی با اشاره به سخن صنعتگران بزرگ جهان گفت: 

ایران درحال تبدیل شدن به یک کشور صنعتی است.
وی با اشاره به رشد صنعت در کشور اظهارکرد: محصولات تولیدی 
ما در سال 98 به گونه ای بود که همه آنها رشد داشتند و در سال 99 
باید به رشد بیشتری دست پیدا کنیم که پایه ریزی هایی هم صورت 

گرفته است.
از ناحیه تامین ارز امروز مشکلی نداریم

ربیعی گفت: وقتی نفت تحریم شد، ما از صادارات آن محروم شدیم 
اما از ناحیه تامین ارز امروز مشکلی نداریم، 200 طرح را با 170 هزار 
میلیارد تومان افتتاح خواهیم کرد. صادرات غیر نفتی افزایش یافته 

است.  
بوده  افزود: 26 درصد سرمایه گذاری ها در مناطق محروم  وی 
فولاد  الکتروگرافیکی   در  ما  داد:  ادامه  دولت  سخنگوی  است. 

مشکلات داشتیم، اما امروز تولید می کنیم.
رعایت پروتکل های بهداشتی 20 درصد تنزل پیدا کرده است

ربیعی درباره جلسات ستاد ملی مبارزه با کرونا نیز گفت: دکتر 
نمکی گزارشاتی را ارائه دادند، امروز داروهای ضد سرطان تولید شده 
است. سخنگوی دولت با اشاره به بالا رفتن مجدد تعداد مبتلایان و 
فوتی های بیماری کرونا، اظهارکرد: گزارش هایی در جلسه ارئه شد،  
مبنی بر این که استان هایی که وارد پیک شدند آمار  ما را بالا بردند، در 
ستاد کرونا مهم ترین عامل بالا رفتن  عادی شدن بیماری برای مردم 
عنوان شد. وی خاطر نشان کرد: مردم مراعات نمی کنند، بنا شد 
برخی از واحدهای خدمات دهنده خدمات عمومی اگر پروتکل های 
بهداشتی رعایت نشد، خدماتی ارائه ندهند. ربیعی گفت: یکی از 
علل شیوع، پنهان کردن بیماری و برچسب زدن به فرد مبتلا است، 
باید فضای رسانه ای شکل  بگیرد مبنی بر اینکه این یک بیماری است 

،طرف رعایت کند، سلامت خود را مجددا به دست می آورد ، من 
آگهی ترحیمی در فضای مجازی دیدم که  علت مرگ را هم در آگهی 

ترحیم  نوشتند، خب این باید فرهنگ سازی شود.
در  را  بهداشتی  پروتکل های  رعایت  درصد   88 داد:  ادامه  وی 

اردیبهشت داشتیم که امروز  20 درصد تنزل پیدا کرده است.
از 15 تیر استفاده از ماسک اجباری است 

سخنگوی دولت گفت: براساس پروتکل ها  از 15 تیر استفاده از 
ماسک در مکان های  سرپوشیده عمومی ، قرمز و نارنجی و حتی 
سفید اجباری شده است. وی ادامه داد: توزیع رایگان ماسک به 
همکاری شهرادری ها در دستور کار قرار گرفته است، امروز تولید 

ماسک صنعتی به 5 میلیون رسیده است.
بنا داریم وارد موج دوم کرونا در کشور نشویم

سخنگوی دولت تاکید کرد: وزارت بهداشت و قوه قضاییه گشت 
هایی خواهند داشت. بنا داریم وارد موج دوم کرونا در کشور نشویم، 
تمرکز ما درحال حاضر  بر روی استان هایی است که وارد پیک شده اند 

یا اصلا تا حالا وارد نشده اند.
وی خاطرنشان کرد: قصد داریم نظارت را هر روز بیش از گذشته 
ارتقاء ببخشیم تا دستاوردهای به دست آمده کادر بهداشت و درمان 

از بین نرود.
شرایط پذیرش در بورس را تسهیل کردیم

وی در پاسخ پرسشی درباره بازار بورس گفت: شرایط پذیرش در 
بورس و زمان را تسهیل کردیم. الان زمان از یک ماه فراتر نمی رود. در 
ماه آینده عرضه بلوکی پالایشگاه تبریز را و شرکت سرمایه  گذاری امید 
را خواهیم داشت. با صحبتی که با وزیر محترم کار و رفاه اجتماعی 
داشتم، چهارشنبه عرضه بلوکی سیمان را نیز خواهیم داشت. یکشنبه 
هم اولین جلسه تاسیس بورس املاک تشکیل شده و بنا به آغاز به 
کارش در این ماه است. افراد می توانند سرمایه های خود را بیاورند در 
بورس سرمایه گذاری کنند. باید بورس را کمک کنیم. بحث اقتصادی 

اش هم به عهده دولت است.
ما  کرد:  تصریح  نیز  درباره مستاجرین  دولت  تصمیم  درباره  وی 
تصمیم گرفتیم کلیه قراردادهای مسکونی استیجاری که مدت آن ها 
تا پایان مهر بود در صورتی که توافقی بین مالک و مستاجر صورت 
نگرفت، توسط خودشان ، یک سال دیگر تمدید شود. برای تهران 25 
درصد ، برای 10  کلانشهر 20 درصد و سایر شهرها 15 درصد افزایش 
اجاره بها در نظر گرفته نشده است. ربیعی با اشاره به نظارت دولت بر 
بازار مسکن گفت: بخشی از نظارت در این بازار مثل بازار دلار و یورو که 
امروز عرضه شده و تقاضایی ندارد، است. با این پدیده در بازار مسکن 
رو به رو بودیم و الزامی شد کلیه خرید و فروش ها در سامانه ای ثبت 
شود. این تصمیم بسیار کمک می کند که آمار و  اطلاعات این بازار 
درست باشد. حمایت های گام به گامی  را برای تعدادی از مستاجرین 

باید انجام دهیم. این طرح در غالب بسته های حمایتی است.
مسکن های مهر تا پایان سال تکمیل می شوند

وی با بیان اینکه مسکن های مهر تا پایان سال تکمیل می شوند، 
گفت: ما به هیچ وجه برای مسکن سازی نقد نداشتیم نقد ما در 
ساخت مسکن در محله هایی بود که مسائل اجتماعی صورت نگرفته 
و دارای زیر ساخت لازم نبودند. ما بنا داشتیم مسکن مهر را تکمیل 
کنیم و کردیم. گاهی وقت ها در برخی شهرها هزینه زیرساخت ها از 
خود سازه بیش تر بود. خواست ما این است که افرادی که درآمد پایین 

دارند فاصله پولی شان با خرید خانه کم تر شود.
وی با تاکید بر  اجباری بودن استفاده از ماسک در اماکن عمومی 
گفت: اماکن عمومی به افرادی که ماسک را رعایت نمی کنند ارائه 
خدمات نمی دهند . شاید خستگی ناشی از آثار روانی کرونا باعث 
شد این هنجار شکنی بهداشتی صورت بگیرد و اما به زودی به رعایت 

بالای 80 درصد خواهیم رسید.
عامل گسترش تروریست در منطقه آمریکا است

سخنگوی دولت در پاسخ به حامی تروریست خوانده شدن ایران 
توسط دولت آمریکا گفت: ما فکر می کنیم و دنیا هم شاهد است 
که دولت آمریکا نه تنها از تروریست حمایت می کند که خودش هم 
تروریست است. آمریکا سردار شهید ما را در کشوری دیگر می زند 
و خودش اعلام می کند. به اصحاب رسانه توصیه می کنم کتاب 
خاطرات بولتون را مشاهده کنند. اوهام ترامپ را مشاهده کنند می 
گوید به ملت ایران سختی می دهم تا دولتش به خواست من تن دهد. 
از نظر من بخشی از گسترش تروریست سیاست آمریکا بوده است . 
عامل گسترش تروریست در منطقه و تسری اش آمریکا است. سردار 
سلیمانی باعث ایجاد امنیت در منطقه بود. نه فقط ما که دنیا در برابر 

یک دولت نا متعادل قرار گرفته است.
مالیات بر مسکن های خالی از ماه آتی اجرا می شود

ربیعی با اشاره به تصمیم دولت درباره مالیات بر مسکن های خالی و 
خرید و فروش در این زمینه ، گفت: دولت اختیاری به سازمان مالیات 
داد و در آینده نزدیک سامانه ای در وزارت راه راه اندازی خواهد شد 
مالیات وصل می شود که اطلاعات داده شود. وی  به سازمان  که 
خاطرنشان کرد: با مدل ارتباطی که به وجود آمد و به وجود آمدن 
سامانه پیش بینی ما این است که این طرح از ماه آتی اجرا خواهد 

شد.
تحریم های 9۴ قابل مقایسه با امروز نیست

سخنگوی دولت درباره مهار گرانی و قیمت های افسار گسیخته، 
اظهارکرد: ما مدام درگیر این چالش بوده ایم و باید بگویم تحریم های 
94 قابل مقایسه با امروز نیست. وی ادامه داد: فشار حداکثری که 
امروز وجود دارد را نمی توان نادیده گرفت، ریشه علمی به وضعیت 
اقتصاد بازمی گردد. زمانی 50 میلیارد دلار درآمد داشتیم  که 14 
میلیارد دلار آن برای کالاهای اساسی بود. سخنگوی دولت گفت: 
بانک مرکزی در این مدت تمام تلاش خودش را برای کنترل نقدینگی 
همین  وجود  بحث  می شود  گران  مسکن  چرا  امروز  است،  کرده 

نقدینگی است.
تلاش کردیم اقتصادمان ونزوئلایی نشود

وی ادامه داد: خاطرمان هست که عده ای می گفتند تورم ونزوئلایی 
خواهیم داشت اما تلاش خودمان را به کار بردیم که این امر محقق 
این  از  بخشی  اما  است  کرده  را  تمام تلاش خودش  دولت  نشود. 

وضعیت فعلی برای سوداگری است.
دستیار اجتماعی رئیس جمهور تاکید کرد: مشکلات وجود دارد اما 
با این وجود سراغ بانک مرکزی نرفتیم و استقراض نکردیم، ما امروز 

هزینه های دولت را کاهش دادیم و منابع را از بورس به وجود آوردیم.
وی گفت: امروز "یلگی" وجود ندارد، اما فشارهای وجود دارد. ما هم 
در رنج هستیم که سفره مردم از پروتین و ویتامین کوچک می شود. ما 

از همه ابزارهای مدیریتی باید انجام دادیم .
به کار می بریم قطعا  ارزی که  تامین  از روش  تاکید کرد:  ربیعی 

کالاهای اساسی را فراهم خواهیم کرد.
مددجویان جمعیت امام علی )ع(فراموش نخواهند شد

سخنگوی دولت درباره  سرنوشت افراد تحت پوشش جمعیت امام 
علی)ع( با توجه به تعطیلی این سازمان مردم نهاد گفت: درجریان 
کشور،  وزارت  از  شنیده ها   اساس  بر  اما   نیستم،  بازداشت  علت 
بحث آدم ها است نه جمعیت. اگر قرار است جمعیتی تعطیل شود 
قاعده دارد  و بحث افراد بازداشت شده با قوه قضائیه است. دستیار 
اجتماعی رئیس جمهور افزود: به طور عمومی سیاست ما حمایت 
از جمعیت های مردم نهاد است، همانطور که گفتم بحث افراد یک 
طرف است، بحث خود جمعیت یک طرف دیگر است.وی تاکید کرد 

که مددجویان فراموش نخواهند شد.
آخرین تمهیدات برای بازنگری در حقوق بازنشستگان

سخنگوی دولت در پاسخ به این پرسش  که دولت برای  رفع تبعیضی 
که گریبانگیر بازنشستگان تامین اجتماعی است، چه برنامه ای دارد  و 
درباره قول رئیس سازمان بازرسی کل کشور که اعلام کرده دولت قول 
داده در 6 ماهه دوم سال مجددا افزایش حقوق ها را بازنگری کند، 
خاطر نشان کرد: از ابتدای قانون کار در ایران سه جانبه گرایی در 
تایین مزد درنظر گرفته می شود.  وی  ادامه داد: من خبری از این قول 
و قرار ندارم. دیروز با وزیر محترم رفاه صحبت کردم به 2میلیون و صد 
رسیده است. با بن و مسکن به سقف مورد نظر بازنشستگان نزذیک 
خواهیم شد. در هیئت امنای سازمان قرار است مطرح شود و تلاش 

خود را می کنند این انتظارات را برآورده کنند.
ربیعی تاکید کرد: از ابتدای تامین اجتماعی تا 8سال 84 یک و نیم 
میلیون و از سال 84 تا الان سه و نیم میلیون بازنشسته داریم. این 
سازمان باید خود را اداره کند، دولت تدبیر کرده است در این زمینه. 

من این اطمینان را به بازنشستگان می دهم.
مرزنشینان از صادرات فرآورده های نفتی سهم می گیرند

سخنگوی دولت  در بخشی از این نشست گفت: دولت در هفته 
گذشته تصمیمات قابل توجهی گرفت. به مرزنشینان ما اجازه داده 
شد که برای جلوگیری از قاچاق و هم کمک به زندگی آنها بتوانند 
از فراورده های نفتی ما صادات داشته باشند. از ابتدای سال 450 
کیلیومتر   20 شعاع  تا  مرزی  روستاهای  ساکنان  به  لیتر  میلیون 
اختصاص داده خواهد شد. برای ساماندهی این کار وزارت نفت این 
صادرات را انجام خواهد داد. 20 درصد ارزش ریالی کل این صادرات 
را به مرزنشینان خواهیم داد که 80 درصد آن به حساب مستقیم 
خانوارها و 20درصد برای اشتغال و توسعه این مناطق به کار گرفته 

خواهد شد.
زمین 99 ساله برای احداث واحدهای مسکونی واگذار 

خواهد شد
قانون  اجرایی  نامه  آیین  مسکن،  مساله  در  داد:  ادامه  ربیعی 
ساماندهی و حمایت از تولید اصلاح و تسهیلات بیشتری ایجاد شد 
زمین 99 ساله برای احداث واحدهای مسکونی واگذار خواهد شد و 
برای حمایت از صنعتی سازی مسکن پرداخت ها از 5 سال به 10 

سال افزایش پیدا کرد.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهور گفت: به هیچ وجه ، 

هیچ وقت برای مسکن سازی کسی نقد نداشت نقد ما برای آماده 
نبودن زیر ساخت ها بود. گاهی وقتی در برخی شهرها هزینه تامین 
زیرساخت ها بیشتر بود و باید بخشی از منابع دولت برای تکمیل آنها 

می رفت.
است  کار  دستور  در  مختلفی  طرح های  بنابراین  داد:  ادامه  وی 
که بتوانیم فشار را کم کنیم و افرادی که درآمد پایین دارند فاصله 
صاحب خانه شدن آنها را کم کنیم که با سیاست های پولی و ساخت 

مسکن تا قبل از 1400 نهادینه کنیم.
توضیحات درباره وضعیت استخدامی داماد روحانی

ربیعی در پاسخ به سوال دیگری درباره شایعه ای مبنی بر اینکه 
یکی از اعضای دولت به تازگی برای استخدام داماد حسن روحانی 
در پژوهشگاه صنعت نفت نامه زده است، گفت: من اطلاعی از این 
موضوع ندارم اما ایشان قبل از ازدواج هم با توجه به رشته تخصصی 

اش ارتباطی با این مجموعه ها داشته است.
 وی همچنین در مورد لایحه همه پرسی دولت نیز خاطر نشان کرد: 
نظارت استصوابی همواره مورد مناقشه حقوقی و سیاسی بوده است. 
یک جایی باید این اختلاف تمام می شد، برای اینکه نقارها از تفاسیر 
برداشته شود، لایحه مزبور به کمیته حقوقی دولت رفته و پیرامون آن 

بحث صورت می گیرد.
سخنگوی دولت با بیان اینکه در مسکن ملی افراد واجد شرایط 
شناسایی شدند، گفت: از یک میلیون و 600 هزار نفر که ثبت نام 
کردند، حدود 928 هزار نفر با معدل سنی 34 سال غربالگری شدند 
و زمین مورد نیاز برای این افراد وجود دارد. در ماه های آینده هم 

واحدهای آماده بهره برداری تحویل می شود.
وی در پایان ، مجدد به  برنامه دولت جهت مبارزه با کرونا اشاره 
کرد و گفت: ما نظارت را افزایش می دهیم. تیم های سیار نظارتی 
با حضور مقام قضایی و وزارت کشور فعال می شوند و نظارت 
سنگینی اعمال می شود. حتی قرار شد تعزیرات به کمک بیاید. 
واحدهای صنعتی و اتحادیه ها و صنوف به میدان آمدند تا نظارت 
را افزایش دهند و پیشنهاد تعطیلی ها در برخی شهرها هم داده 
شده است. باید کمک کنیم تا همه به همراهی و کمک بیایند. 
در مورد آموزش و پرورش و دانشگاه ها بهترین تصمیم را گرفتیم. 
نمی توانستیم دیگر تعطیلی بزرگ کشور را داشته باشیم. ما باید 
بتوانیم ضمن اینکه از تولید و اقتصاد حمایت می کنیم از سلامتی 

هم حمایت کنیم.

سخنگوی دولت:

دولتبناییبرافزایشقیمتگازوئیلندارد



برگزاری جلسه دادگاه شرکت فروشگاهی شاپرک قم
جلسه دادگاه رسیدگی به اتهامات متهم پرونده شرکت فروشگاهی شاپرک قم در دادگاه ویژه رسیدگی به 
جرائم اخلالگران و مفسدان اقتصادی با حضور متهم، وکلا، نماینده دادستان و به ریاست قاضی قاسمی 
برگزار شد.به گزارش میزان ،در ابتدای این جلسه قاضی قاسمی اتهامات وارده به متهمان این پرونده را 
اخلال در نظام اقتصادی از طریق حیف و میل اموال مردم در قالب وصول وجوه به صورت قبول سپرده 
اشخاص حقیقی یا حقوقی تحت عنوان مضاربه یه مبلغی بالغ بر سه میلیارد تومان برشمرد.در ادامه جلسه 
نماینده دادستان قم با قرار گرفتن در جایگاه، کیفر خواست پرونده را برای حاضرین در دادگاه قرائت نمود.
به دستور رئیس دادگاه تمامی شکات و وکلای آنها در جایگاه حاضر و شکایت خود را مجددا اعلام کردند. 
در ادامه به دستور رئیس دادگاه، متهم پرونده در جایگاه قرار گرفته و از موارد اتهامی ذکر شده در کیفر 
خواست به دفاع پرداخت.با اخذ دفاعیات متهم، ختم رسیدگی اعلام و در مهلت قانونی رای دادگاه صادر 

خواهد شد.

واکنش متفاوت کرباسچی به استعفای عارف
دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی گفت: شورای سیاستگذاری الان ماهیتی ندارد و معلوم نیست اعضای 
آن چه کسانی هستند. تعریف اصلاح طلبان روی هوا است؛ یکی می گوید می خواهیم از ریشه بزنیم و 
دیگری می گوید می خواهیم اصلاح کنیم و معلوم نیست اصلاح طلبان چه کسانی هستند و می خواهند 
چه کنند. باید معلوم شود چه کسانی با چه هدف مشترکی می خواهند شورا ایجاد کنند. یک شورا در 
شرایطی ایجاد می شود که افرادی براساس اهداف مشترک دور هم جمع شوند. اگر نمی خواهند در 

انتخابات شرکت کنند، ایجاد شورا هم معنایی ندارد.

به پایان کرونا حتی نزدیک هم نشده ایم 
»تدروس ادهانوم« مدیرکل سازمان جهانی بهداشت گفت: به اتمام کرونا حتی نزدیک هم نشده ایم.
ادهانوم افزود: همه ما می خواهیم این بیماری به پایان برسد، اما واقعیت دشوار، این است که به اتمام 
این بیماری حتی نزدیک هم نشده ایم.وی گفت: حدود 6 ماه از آغاز شیوع ویروس کرونا می گذرد و با آنکه 
بسیاری از کشور ها به پیشرفت هایی دست پیدا کرده اند، شیوع این بیماری همه گیر در سطح دنیا شدت 

گرفته است.

ضرب سکه ۵ تومانی تکذیب شد 
بانک مرکزی اظهار نظر منتشر شده از رئیس بانک مرکزی در خصوص جایگزینی سکه 5 تومانی با 
اسکناس 5 هزارتومانی را تکذیب کرد. به گزارش تابناک ، با توجه به انتشار خبری مبنی بر اظهار نظر 
دکتر همتی در خصوص جایگزینی سکه 5 تومانی با اسکناس 5 هزارتومانی، روابط عمومی بانک مرکزی 
به آگاهی می رساند رییس کل بانک مرکزی طی دیروز در جلسه صحن علنی مجلس حضور نداشته و 
ظرف دو ماه گذشته و از زمان تشکیل مجلس جدید در خصوص لایحه حذف صفر از پول ملی هیچ گونه 
اظهارنظری نکرده است؛ بنابراین از رسانه ها درخواست می شود در خصوص انعکاس اخبار و رویدادهای 

مرتبط با بانک مرکزی، نسبت به صحت متن و منبع خبر، قبل از انتشار اطمینان حاصل کنند.

امحا هندوانه های ایرانی در ترکیه
رییس اتاق بازرگانی ایران و ترکیه گفت: براساس قانون کشور ترکیه، برای بارهای هندوانه مناقصه برگزار 
شد و چون صاحب بار پیگیری نکرد و هندوانه ها نیز در حال گندیدن بودند، دولت ترکیه تصمیم به امحا 
آنها گرفت. مهرداد سعادت در گفت وگو با ایلنا در مورد آخرین وضعیت تجارت ایران و ترکیه پس از بازگشایی 
مرزها گفت: در حال حاضر صادرات ما بدون هیچ مشکلی ادامه دارد و حتی از نظر حجم نیز افزایش یافته 
است. براساس وعده ای که داده ایم، تلاش می کنیم تا خلا صادارت ناشی از قرنطینه دوران کرونا را پر 
کنیم و خوشبختانه صادرکنندگان به این تعهد عمل می کنند. البته در روزهای اخیر شاهد ترافیک باری در 

مرزهای مشترک بودیم که آن نیز برطرف شده است.

نماز جمعه تهران این هفته برگزار می شود؟
رییس ستاد نماز جمعه تهران با اشاره به آخرین تصمیمات درباره برگزاری نماز جمعه این هفته تهران، 
گفت: به دلیل حفظ سلامت شهروندان و رعایت پروتکل های بهداشتی، نماز جمعه 13 تیر ماه برگزار 
نخواهد شد. ییس ستاد نماز جمعه تهران گفت: در هفته  های آینده بر اساس شرایط و بعد از هماهنگی با 

مراجع ذی صلاح خصوصاً ستاد مبارزه با کرونا تصمیم مناسب اتخاذ و اعلام خواهد شد.

قائم مقام شهردار قم :

اصلاحبافتاطرافحرمبیشاز
چهارهزارمیلیاردهزینهدارد

قائم مقام شهردار قم با بیان این که اصلاح بافت اطراف حرم بیش از 
چهارهزار میلیارد هزینه دارد، گفت: امیدواریم هرچه سریع تر تکلیف اراضی 
48 هکتاری پردیسان مشخص شود تا بتوانیم از این طریق به مجموعه 

مدیریت شهری کمک کنیم.
ابراهیم معتمدی با اشاره به مشکل فرسودگی و مسائل پیرامون بافت 
اطراف حرم، اظهار داشت: از مجموعه اقدات شهرداری قم در پنج سال 
گذشته بخش عمده ای در ارتباط با همین مسأله است. قائم مقام شهردار 
قم با اشاره به سازی مسیرهای منتهی به حرم، خاطرنشان کرد: ما در این 
راستا نسبت به مسائل امنیتی، تهیه لوازم و همچنین تکمیل مجموعه 
پارکینگ برای زائران اقدامات گسترده ای انجام داده ایم. معتمدی بیان 
داشت: پشتوانه مالی انجام همه این کارها همان بحث 48 هکتاری مصوب 
هیأت وزیران است که می تواند به شهرداری قم به ویژه در مورد مرکز شهر 
کمک شایانی بکند اما پس از سه سال تلاش مجدانه هنوز در این رابطه 
تعیین تکلیف نشده است. وی با بیان این که در غیر از مرکز شهر اقدامات 
شهرداری انصافا قابل توجه است، گفت: به هرحال نگین شهر قم، حرم 
مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( است ولی باید بدانید که شهرداری به 
هیچ عنوان به تنهایی از پس هزینه های شهری برنمی آید و نیازمند کمک 
دولت در این زمینه هستیم. قائم مقام شهردار قم اضافه کرد: مجموعه 
فعالیت هایی که باید در مرکز شهر صورت بگیرد، هزینه ای بالغ بر چهار هزار 
میلیارد تومان دارد که می بایست عنایت ویژه ای از مجموعه دولت صورت 
بگیرد، هرچند قصد و نیت برای همکاری وجود دارد ولی در عمل آنچنان 

همکاری را شاهد نبوده ایم.
 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم ؛

تمامخطوطدرونشهریقم
راهاندازیمیشوند

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره به درخواست های 
گسترده برای راه اندازی خطوط اتوبوس درون شهری، گفت: تمام خطوط 

درون شهری با رعایت پروتکل های بهداشتی راه اندازی می شوند.
عباس ذاکریان با اشاره به اقدامات معاونت حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
به دلیل  اتوبوسرانی  ایام کرونایی، اظهار داشت: کل سامانه های  قم در 
ابلاغی که از ستاد ملی و استانی داشتیم در ایام کرونایی فعالیت شان متوقف 
شد. معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم افزود: در خصوص خطوط 
اتوبوسرانی بنا بر این است که به تدریج خطوط پرتقاضا اضافه شود و به مرور 
ظرف یکی دو هفته آینده تمام خطوط با رعایت همه دستورالعمل های 
بهداشتی وارد خط شده و به مردم عزیز خدمت رسانی خواهند کرد. ذاکریان 
در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به موضوع دست اندازهایی که بعضا 
موجب مزاحمت برای مردم شده است، تصریح کرد: در کوچه های فرعی و 
معابر زیر 12 متر این کار توسط شورای ترافیک انجام می  شود که این امر به 
واسطه ایمنی پایین برخی معابر و درخواست هایی که از پلیس و اورژانس 
صورت می گیرد انجام می شود. وی تأکید کرد: تمام تلاش بر این است که 
سرعت گیرها در حد حداقل ممکن نصب شده و قطعا باید استاندارد لازم را 

داشته باشند و به درستی نیز نصب شوند.
 

سرپرست شهرداری منطقه هشت قم خبرداد:

آغازعملیاتاجراییپروژهرینگ
ترافیکیپردیسان

سرپرست شهرداری منطقه هشت قم از آغاز عملیات اجرایی پروژه رینگ 
ترافیکی پردیسان خبرداد.

ترافیکی پردیسان،  به اهمیت تکمیل رینگ  با اشاره  محمد رمضانی 
گفت: این پروژه با هدف کاهش ترافیک شوارع داخلی و همچنین امکان 

دسترسی آسان و کاهش زمان سفرهای درون شهری اجرا می شود.
سرپرست شهرداری منطقه هشت قم در ادامه با بیان اینکه فازهای یک 
و دو این پروژه تکمیل شده است، خاطرنشان کرد: فاز سوم این پروژه 
حدفاصل بلوار شهروند تا بلوار امام علی)ع( به طول 1500متر و عرض 
20متر در حال اجرا می باشد. رمضانی ادامه داد: احداث پروژه فوق شامل 
علائم  نصب  آسفالت،  و  زیرسازی  جدولگذاری،  خاکبرداری،  عملیات 
ترافیکی و خط کشی و همچنین کاشت نهال می باشد. وی برآوردهای اولیه 
جهت اجرای این پروژه را 20میلیارد ریال عنوان کرد و ابراز داشت: در صدد 

هستیم تا قبل از مهرماه این پروژه را به بهره برداری برسانیم.

سرپرست شهرداری منطقه سه قم :

بوستانولایتتوسعهمییابد
سرپرست شهرداری منطقه سه قم با تأکید بر اینکه توسعه بوستان ولایت 
جنب عوارضی یکی از پروژه های مهم است که با هزینه های زیادی در 230 
هکتار در حال انجام است گفت: این پروژه هنوز مغفول مانده و امسال 

بودجه ای برای تکمیل آن در نظر گرفته شده است.
مهرداد روحانی وزیری آخرین وضعیت تملک بخشی از مترو واقع در این 
منطقه را موردتوجه قرار داد و اظهار داشت: در سال گذشته تملک مترو با 
اعتبار 800 میلیون تومان جنب زیرگذر امام زاده ابراهیم ایستگاه A10 مترو 
انجام شد که 6 ملک برای تملک در محدوده قرار داشت و سه ملک آن سال 
قبل تملک شده است. سرپرست شهرداری منطقه سه قم ادامه داد: امسال 
یک میلیارد تومان برای تملک داریم که یک ملک دیگر نیز تملک شده و 
دو ملک باقی مانده است که با توجه به اینکه مترو در حال راه اندازی است 
بسیار ضروری بوده و باید انجام شود. روحانی وزیری خاطرنشان کرد: پروژه 
نورپردازی میدان 72 تن بالغ بر 400 میلیون تومان در سال قبل و امسال با 

200 میلیون تومان جهت توسعه اجرایی می شود.
وی با بیان اینکه اصلاح انهار با توجه به آبگرفتگی در بارندگی یکی از 
اقدامات مهم در سطح منطقه سه است، ابراز کرد: در این خصوص 25 
نقطه حادثه خیز احصا و 15 نقطه به طور کامل حل شد که از آن جمله 

انتهای مدرس خیابان بهارستان و بافقی به شمار رود.

مدیر منطقه شش قم  مطرح کرد:

احداثکانالهدایتآبهایسطحی
بلوارآیتاللهکاشانی

مدیر منطقه شش قم از احداث کانال هدایت آب های سطحی بلوار آیت 
الله کاشانی به طول 450 متر جهت جلوگیری از آبگرفتگی معابر خبر داد. 

و  سطحی  آبهای  جمع آوری  پروژه های  به  اشاره  با  حسینی  رضا  سید   
جاگذاری لوله های بتنی، بیان داشت: یکی از مهم ترین مناطق درگیر 
با آب های سطحی ناشی از نزول باران ابتدای بلوار بلوار آیت الله کاشانی 
بافت  آب های سطحی  انتقال  و  فرسوده  بافت  تمرکز  دلیل  به  که  است 
پیرامونی امامزاده ابراهیم از مهم ترین معابر عبور و مرور شهروندان است و با 
شروع بارش ها و آبگرفتگی این نقطه شهروندان رفت  و آمد با مشکل مواجه 

می شوند.

سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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بحار الأنوار ج ۱۷ ص ۱۸۲

طرح:محمدعلی رجبی

مرغپَر،دلارپَر،ماشینپَر،باباتونپَر!!!

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: مواد معدنی دریاچه 
نمک این استان مواد اولیه استراتژیک درصنایع الکترونیکی و مواد صنعتی 

حیاتی کشور را برطرف می کند. 
محمود سیجانی روز سه شنبه درجمع خبرنگاران با اشاره به اینکه دراین دریاچه 
38 نوع مواد اولیه غنی و ارزشمند شناسایی شده ، افزود: درحال حاضر وارد 
کننده مواد اولیه استراتژیک هستیم، که مواد معدنی دریاچه نمک کمک قابل 
توجهی در عدم وابستگی می کند. وی گفت:  احیای معادن از دیگر اولویت های 
مهم استان است که در این  بین بهره برداری از منابع معدنی دریاچه نمک در 
اولویت قرار دارد. وی اظهار داشت: دریاچه نمک قم یکی از دریاچه های برتر 

بین المللی است که دارای مواد معدنی بسیار باارزشی است.
سیجانی افزود:  یکی از ویژگی های دریاچه نمک این است که تمام مواد اولیه 
استخراج  شده از آن با اولین بارندگی بازآفرینی می شود و یک پدیده زایشی 
کم نظیر است. رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم ابراز داشت: طبق 
گزارش های سازمان محیط زیست، فعالیت های معدنی دریاچه نمک ضربه  و 

آسیبی به اکوسیستم و مسائل زیست محیطی وارد نمی کند.
وی ادامه داد: برای ایجاد ارزش افزوده از دریاچه نمک سرمایه گذاران متعدد 

خارجی و داخلی اعلام آمادگی کرده اند.
کمبود ورق فولادی عامل گرانی لوازم خانگی

سیجانی در بخش دیگری از سخنان خود ، گفت: با ممنوع شدن واردات 
لوازم خانگی با وجود اینکه این بخش رونق گرفته اما در تولید ورق های فولاد و 
نورد با مشکل روبه رو شده ایم. وی ابراز داشت: قم با مشابه سازی فرش دستباف 
قم توسط برخی واحدهای فرش ماشینی مخالف است و باید این کارخانه ها 

لوگوی ماشینی بودن آن را به سه زبان زنده دنیا درج نمایند.
افزایش صادرات  رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم تصریح کرد: 
به کشورهای اوراسیا با رفع محدودیت های ارزی اولویت اصلی قم در بخش 
صادرات کالاست. وی گفت: سال گذشته 220 میلیون دلار صادرات کالا از قم 
انجام شد ، درحالیکه  هدف گذاری استان 250 میلیون دلار بود، سال گذشته 

صادرات کالا در اسفندماه با شیوع کرونا به صفر رسید.
جهش تولید بارونق صادرات امکان پذیر است 

سیجانی ابراز داشت: صنعت کفش یکی از صنایع با دارای ارزش افزوده بالای 
برای قم است و در این رابطه شهرک تخصصی کفش و دمپایی با تغییرات جزئی 
در نقشه اولیه آن احداث خواهد شد. رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
قم بیان داشت: با توجه به مشکلات تحریم و انتقال ارز، اولویت اصلی استان 

در مبحث تجارت خارجی تهاتر کالاهای موردنیاز است. سیجانی افزود: جهش 
تولید و بهبود فضای واحدهای صنعتی و تولیدی قم بارونق صادرات امکان پذیر 
است. وی یادآور شد:  شیوع ویروس کرونا تاثیرمنفی در اقتصاد استان به ویژه در 

بخش صادرات، تعهدات ارزی و تامین مواد اولیه گذاشته است.
سیجانی با اشاره به گرانی مرغ و تخم مرغ نیز گفت: کمبود نهاده های دامی در 

ماه های گذشته و کاهش جوجه ریزی عامل مهم گرانی مرغ و تخم  مرغ است.
وی اضافه کرد: حداکثر قیمت مرغ در قم نباید از 15 هزار و 200 تومان بیشتر 

عرضه شود.
30 واحد راکد قم به چرخه تولید بازمی گردد

وی دربخش دیگری از سخنان خود ، روند احیای واحدهای راکد صنعتی را 
موردتوجه قرار داد و عنوان کرد: 152 واحد صنعتی سال 97، 25 واحد صنعتی 
سال گذشته و امسال نیز 30 واحد راکد صنعتی باید احیا و به چرخه تولید 
بازگردد. سیجانی افزود: همچنین کرونا ضربه سنگینی به رونق فروش داخل 
به ویژه در روزهای پایانی سال گذشته وارد کرده است. رییس سازمان صنعت، 
معدن و تجارت قم تصریح کرد: درکنار تهدید مسائلی مانند کرونا و تحریم، 
فرصت بسیار مطلوبی برای داخلی سازی قطعات صنعتی و مواد اولیه به وجود 
آورده است. سیجانی گفت: در آغاز شیوع کرونا حتی یک عدد ماسک نیز در قم 
تولید نمی شد و از این نظر یک منطقه کاملا وابسته بودیم. وی افزود: بعد از شیوع 
کرونا 6 واحد تولیدی ماسک در قم فعال شده که می تواند تمام نیازهای روزانه 
استان را برطرف کند. رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم خاطرنشان 
و  ضدعفونی کننده  مواد  تولید  در  کارآمد  و  پویا  واحد  چند  همچنین  کرد: 
لباس های مخصوص بیمارستانی در شهرک های صنعتی قم با تغییر خط تولید 
فعال شد. سیجانی یادآور شد: رونق فروش اینترنتی محصولات مصرفی یکی 

دیگر از فرصت های ارزشمندی بود که کرونا به وجود آورده است.
کرونا آسیب های جدی به صنعت سوهان قم وارد کرد

وی ادامه داد: با آغاز تحریم های خارجی فضای امیدوارکننده ای برای جهش 
تولید داخلی به وجود آمده به گونه ای که برای استقرار برخی صنایع با کمبود 
زمین در شهرک های صنعتی قم مواجه شده ایم. سیجانی تاکید کرد: ایجاد 
اتصال بین تولیدکننده و مصرف کننده اقتصادی از هدف گذاری مهم قم در 
سال جهش تولید است. رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم با اشاره به 
خسارت کرونا به برخی از اصناف قم گفت: صنعت سوهان در4 ماه گذشته با 
آسیب های جدی روبه رو شده است. وی خاطرنشان کرد: سازمان صنعت، معدن 
و تجارت قم سال 98 به عنوان سازمان برتر کشور در مبحث عملکرد برگزیده  

شده است.
وضعیت مطلوب قم در تامین کالاهای اساسی

معاون بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن و تجارت قم نیز در ادامه 
ابراز کرد: قم یکی از استان های مطلوب کشور در تامین کالاهای اساسی معرفی  
شده است. امیرحسین پروان گفت: برخلاف سال های گذشته در سه ماهه اول 

سال جاری قم هیچ کمبودی ازنظر تامین کالاهای اساسی نداشته است.
وی ابراز داشت: از ابتدای سال جاری 2 هزار و 900 تن برنج، 3 هزار تن 
شکر و 122 تن گوشت قرمز در قم توزیع  شده است. پروان اضافه کرد: در ماه 
رمضان 787 تن برنج به قم اختصاص  یافته بود که عملکرد قم سه برابر این رقمی 
تخصیصی بوده است. وی با اشاره به گرانی مرغ و تخم نیز گفت: افزایش قیمت 
نهاده ها و تحویل دیرهنگام نهاده ها به مرغداران دو توجیه فعالان این صنعت در 
افسارگسیختگی قیمتها می باشد. پروان خاطرنشان کرد: در حال حاضر 250 
تن مرغ منجمد در انبارهای استان باقیمت 13 هزار و 500 تومان ذخیره شده 

است.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم:

فعالیت های معدنی دریاچه نمک آسیبی به محیط زیست نمی زند

در دیدار صادق پور با فرمانده انتظامی استان قم مطرح شد

کاهشسرقتدریچههایآبوفاضلابدرقم

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم سرقت دریچه های آب و فاضلاب را یکی از مشکلات آبفای 
قم دانست و از همکاری مؤثر نیروی انتظامی در کاهش این سرقت ها قدردانی کرد.

علی جان صادق پور در دیدار با سردار سید محمود میرفیضی فرمانده نیروی انتظامی استان ضمن 
قدردانی از تعاملات و همکاری های بسیار خوب نیروی انتظامی با شرکت آب و فاضلاب استان گفت: 

این همکاری ها پایداری خدمات بی وقفه شرکت آب و فاضلاب به مردم استان را به دنبال داشته است.
وی با اشاره به وجود بیش از 5 هزار کیلومتر شبکه و خطوط انتقال آب و فاضلاب شهری و روستایی 
و حدود 200 چاه و بیش از 45 هزار دریچه و منهول در استان اظهار داشت: در سایه تعامل با نیروی 

انتظامی استان، حفاظت فیزیکی از این تأسیسات با حساسیت بیشتری انجام می گیرد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم سرقت های دریچه های آب و فاضلاب در سطح شهر را یکی 
از مشکلات آبفا عنوان کرد و یادآور شد: سرقت این دریچه ها علاوه بر هزینه های مالی که به شرکت آب 

و فاضلاب وارد می کند برای همشهریان نیز خطرات جانی به دنبال دارد.
وی با بیان اینکه در سال های 96 و 97 بیش از هزار دریچه آب و فاضلاب در شهر به سرقت رفته است، 
اذعان داشت: در این زمینه جلساتی با نیروی انتظامی برگزار و نسبت به تشدید مباحث حفاظتی اقدام 
کردیم به گونه ای که سرقت دریچه ها از ابتدای سال 98 تا پایان اردیبهشت ماه سال جاری به حدود 
108 دریچه رسیده است. صادق پور در پایان سخنان خود از همکاری نیروی انتظامی در رفع تصرفات 

حریم خط لوله آبرسانی از چاه های علی آباد به قم قدردانی کرد.
لزوم مشارکت همه مردم و دستگاه ها در برقرار امنیت

فرمانده نیروی انتظامی استان قم نیز در این دیدار که مدیر دفتر حراست، مدیر دفتر حقوقی و 
قراردادها آبفای استان و مدیر امور آب و فاضلاب شهر قم حضور داشتند، وظیفه اصلی پلیس را 
گسترش امنیت عمومی دانست و بر لزوم مشارکت همه مردم و دستگاه ها در برقراری امنیت تأکید کرد.
سردار سید محمود میرفضلی با بیان اینکه برخی از دستگاه در بحث پیشگیری از سرقت و حفظ 
اموال می توانند کمک کنند، اظهار داشت: شرکت آب و فاضلاب نیز می تواند اقدامات لازم را در بحث 
پیشگیری انجام دهد ضمن اینکه نیروی انتظامی هرکجا لازم باشد اقدام مقتضی را برای جلوگیری از 

سرقت ها و امنیت تأسیسات خواهد داشت.

»سرمست« به قرنطینه خانگی رفت

تستکرونایاستاندارقممثبتشد
دکترقدیر: حال عمومی ایشان خوب است

استاندار قم مثبت  بهرام سرمست  استانداری قم، گفت: تست کرونای  روابط عمومی  مدیرکل 
شده است و وی هم اکنون در قرنطینه خانگی به سر می برد. 

  رضا صالحی روز سه شنبه در گفت و گویی با اشاره به ابتلای استاندار قم به ویروس کرونا اظهار کرد: 
وی در حال حاضر و بنا به توصیه پزشکان، در قرنطینه خانگی به سر می برند.

وی به فشردگی و حجم بالای برنامه های کاری استاندار قم در روزها و هفته های اخیر اشاره و تصریح 
کرد: تمامی جلسات و نشست های اداری استان و استانداری در چند ماه گذشته، با فاصله گذاری 
اجتماعی و رعایت پروتکل های بهداشتی برگزار شده است. مدیرکل روابط عمومی استانداری قم تاکید 
کرد: امور استان و موارد ضروری از جمله ستاد بحران از محل قرنطینه خانگی و به صورت غیرحضوری 
توسط مقام عالی دولت در استان رصد و پیگیری میشود. وی گفت: از هم استانی های عزیز تقاضا 
داریم در این ایام که متعلق به اهل بیت)ع( می باشد برای شفای همه بیماران  دعا کنند. دکتر قدیر 
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم در خصوص آخرین وضعیت وی گفت افزود: حال عمومی ایشان خوب 
است و تحت نظر پزشکان هستند و موضوع مدیریت استان را از راه دور و از محل قرنطینه انجام میدهند.

رعایت دستورالعمل های بهداشتی جدی گرفته شود
استاندار قم  در گفت و گوی کوتاهی خطاب به خبرنگاران  تأکید کرد: از همه مردم تقاضا دارم ضمن 
رعایت دستورالعمل های بهداشتی و رعایت مسائل پیشگیرانه، مراقب سلامتی خود باشند؛ همچنین از 
شما خبرنگاران که دائما در جلسات مختلف حضور دارید می خواهم بیشتر مراقب باشید و واقعا نگران 

سلامتی شما عزیزان هستم.
روزنامه ایمان برای دکترسرمست استاندارپرتلاش و خدوم قم  از درگاه ایزد متعال آرزوی شفای عاجل  

وبهبودی هرچه زودتر .

اینکه  بیان  با  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
بیمارستان فرقانی و شهید بهشتی در حالت آماده 
باش هستند، گفت: از مردم درخواست می کنیم به 

قم سفر نکنند.
محمدرضا قدیر در جلسه ستاد پیشگیری، کنترل 
و مبارزه با کرونا ویروس که در دانشگاه علوم پزشکی 
قم برگزار شد، گفت: با توجه به گسترش مجدد 
ویروس کرونا، بیمارستان فرقانی و شهید بهشتی در 

حالت آماده باش هستند.
وی افزود: نظارت های بهداشتی باید بیشتر شود 

و در مورد تالارها هم باید فاصله گذاری انجام شود.
اینکه  بیان  با  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
نگران حضور مسافران در قم هستیم، تأکید کرد: 
از مردم درخواست می کنیم به قم سفر نکنند.وی 
در پایان گفت: تمامی کادر بهداشت و درمان قم در 

آماده باش کامل هستند.
برگزاری همایش ها و تجمعات د باید به 

حداقل برسد
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم همچنین روز 
سه شنبه در دیدار با آیت الله سعیدی تولیت آستان 
مقدس حضرت فاطمه معصومه)س(  از برگزاری 
برخی همایش ها و تجمعات در سطح استان انتقاد 
کرد و گفت: برگزاری این همایش ها به هیچ عنوان به 
صلاح نیست و باید از طریق ویدئوکنفرانس برگزار 
شود و انتظار است که همه رعایت کرده تا بار دیگر 

شاهد اوج گیری ویروس کرونا نباشیم. 

محمدرضا قدیر با اشاره به اقدامات انجام شده در 
راستای مبارزه با ویروس کرونا افزود: 130 روز است 
که کادر بهداشت و درمان با تمام توان در راستای 
این  در  و  مردم تلاش می کنند  به  خدمات رسانی 

راستا لحظه ای کوتاهی نکرده اند.
مجدد  افزایش  و  اوج  شاهد  داشت:  بیان  وی 
بیماری در سراسر کشور هستیم که قم نیز از این 
موضوع مستثنی نیست و متاسفانه برای نخستین 
بار در طول این مدت، تعداد فوتی ها در کشور به 

162 نفر در یک روز رسید.
وی گفت: استفاده از ماسک، رعایت فاصله گذاری 
اجتماعی و شست و شوی مداوم دست ها سه اصل 
مهمی است که هیچ گاه نباید فراموش کرد و در امر 

پیشگیری مهم است.
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: قم دارای 
تراکم جمعیتی بالایی است اما بااین وجود رعایت 
انجام  به خوبی  آن  در  اجتماعی  فاصله گذاری 
می شود و استان قم یکی از استان های موفق و برتر 
در راستای مبارزه با ویروس کرونا طبق اعلام وزارت 

بهداشت بوده است.
وی با قدردانی از رعایت فاصله گذاری اجتماعی 
حضرت  مطهر  حرم  گفت:  مقدس  اماکن  در 
معصومه، مسجد مقدس جمکران و اماکن مذهبی 
بسیار خوب در این خصوص عمل کردند که از آن ها 
قدردانی کرده و امیدواریم الگویی برای دیگر افراد 

جامعه باشند.

و  عزا  عروسی،  مجالس  کرد:  تصریح  قدیر   
مسافرت ها سه موضوعی است که بیشترین آمار 
نیاز است  مبتلایان به کرونا را به وجود می آورد و 
که با یک انسجام و هماهنگی تا جایی که می شود 
این مسائل را به حداقل رسانده و یا با نهایت رعایت 

مسائل بهداشتی برگزار شود.
حال ۴0 نفر از مبتلایان وخیم است

در  همچنین  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
گفت و گویی  از پذیرش 56 بیمار مشکوک به کرونا 
در مراکز درمانی قم طی 24 ساعت گذشته خبر داد 

و گفت: حال 40 بیمار وخیم است.
ساعت   24 طی  کرد:  اظهار  قدیر  محمدرضا 
گذشته و منتهی به نهم تیرماه، 56 نفر در مراکز 
درمانی قم با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا 

و یا مشکلات حاد تنفسی پذیرش شدند.
در  تعداد  این  از  نفر   27 گفت:  ادامه  در  وی 
بیمارستان های قم بستری و مابقی پس از معاینه و 
بررسی در بخش اورژانس مراکز، با دستورات دارویی 

و بهداشتی مرخص شده اند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم افزود: در شبانه 
روزهای  بیمارانی که طی  از  نفر  روز گذشته، 23 
متمادی بستری بودند، پس از بهبودی ترخیص 

شدند.
وی تصریح کرد: در حال حاضر حدود 155 نفر 
مشکوک و محتمل به کرونا در قم بستری هستند 

که حال حدود 40 نفر آنها وخیم است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:
افزایشپذیرشبیمارانمشکوکبهکرونا


